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Datos (UE) 2016/679.

ACTA - PLE

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA PLE DEL DIA 21 D'OCTUBRE DE 2022

Al Saló de Sessions de la Casa Consistorial de la ciutat de València, a les 10:46 hores del 
dia 21 d'octubre  de 2022, s’obri la sessió davall la presidència del segon tinent d’alcalde i 
vicealcalde senyor Sergi Campillo Fernández, per delegació de l'alcalde mitjançant Decret del dia
de hui i en aplicació del que disposa l'art. 122.2 de la Llei 7/85, de 2 d'abril, reguladora de les
bases de règim local, i l'art. 41 del Reglament orgànic del Ple. Hi assistixen l’alcalde senyor Joan
Ribó Canut, amb l'assistència de  la primera tinenta d’alcalde i vicealcaldessa senyora Sandra
Gómez López, els senyors tinents i les senyores tinentes d’alcalde Carlos E. Galiana Llorens,
Isabel Lozano Lázaro, Aarón Cano Montaner, Mª Luisa Notario Villanueva,  Elisa Valía
Cotanda i Giuseppe Grezzi, els senyors delegats i les senyores delegades Pere S. Fuset Tortosa,
Glòria Tello Company, Lucía Beamud Villanueva, Alejandro Ramón Álvarez, Emiliano García
Domene, Mª Teresa Ibáñez Giménez i Borja Jesús Sanjuán Roca, i els senyors regidors i les
senyores regidores María José Catalá Verdet, María José Ferrer San Segundo, Paula María Llobet
Vilarrasa, Santiago Ballester Casabuena, Juan Giner Corell, Marta Torrado de Castro, Julia
Climent Monzó, Carlos Luis Mundina Gómez, Fernando Giner Grima, Narciso Estellés
Escorihuela, Rafael Pardo Gabaldón, Francisco Javier Copoví Carrión, José Gosálbez Payá  i
Vicente Montañez Valenzuela. La senyora regidora María del Rocío Gil Uncio s'incorpora a la
sessió després de les intervencions ciutadanes, a les 12:20.

Hi assistixen, així mateix, el secretari senyor José Vicente Ruano Vila, i l'interventor
general municipal, senyor Ramón Brull Mandingorra.

No hi assistix la senyora regidora María Amparo Picó Peris.

La secretària del Grup Ciutadans fa entrega a la taula de les propostes del seu grup perquè
consten en l'expedient de la sessió, de conformitat amb l'article 56.4 del ROP.
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1 RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
ASSUMPTE:
ALCALDIA. Debat sobre l'estat de la ciutat.

Sr. President

“Comencem esta sessió del debat de l'estat de la ciutat. Els recorde a tots els grups com va
ser la dinàmica del debat. En primer lloc l'alcalde iniciarà el debat amb una intervenció sense
límit de temps. En segon lloc intervindran durant cinc minuts cada una de les entitats que han
demanat l'ús de paraula per a este debat. Són huit en total, per a informació de tots els grups.
Després hi haurà una primera intervenció dels portaveus de cada grup polític durant quinze
minuts per ordre de menor a major representació i l'alcalde tindrà l'oportunitat de tancar eixe
primer torn de paraula amb una intervenció de quinze minuts. Hi haurà una segona intervenció
dels portaveus de cada grup polític durant huit minuts per ordre de menor a major
representativitat i finalment l'alcalde tancarà el debat amb una intervenció de huit minuts.
D'acord? Perfecte. Doncs comencem el debat. Té la paraula el senyor alcalde.”

INTERVENCIÓ DE L'ALCALDE

Sr. Alcalde

"Bon dia.

Aquesta és la sisena vegada que celebrem el debat de l'estat de la ciutat. Una eina que en
2016 posàrem en marxa el govern de coalició amb l'objectiu de rendir comptes i explicar el
treball municipal davant l'actual situació política, econòmica i social de la ciutat de València. El
de hui és l'últim debat abans de les properes eleccions i esta circumstància ens obliga a fer també
un balanç de tot el mandat i avançar algunes de les actuacions que volem prolongar durant els
propers anys.

Tant l'any 2021 com bona part d'enguany han estat fortament condicionats pel covid. L'any
2022 ha estat en molts aspectes l'any de la normalització paulatina de la societat, a l'anar superant
aquesta pandèmia. És un bon moment per a fer balanç de com hem gestionat la crisi del covid a
tots els nivells: sanitari, econòmic i social. Al pressupost de 2020 vàrem incorporar un total de
29,8 milions per a diferents actuacions i subvencions per fer front a les conseqüències de la
pandèmia. A les Falles per fer front a les despeses associades a la suspensió de la celebració, amb
2,7 milions d'euros. Al comerç, amb 1,6 milions d'euros. A les persones autònomes, xicotetes,
mitjanes i microempreses, amb 2,5 milions d'euros. Als espais culturals privats, amb 250.000
euros. Al sector de l'hostaleria, amb 1,6 milions d'euros. A l'empreniment, amb 450.000 euros.
També ampliàrem el programa Reactiva amb 1,5 milions d'euros. Al pressupost de 2021
impulsàrem juntament amb la Generalitat el programa Ressistir, amb un import total de 28,8
milions d'euros dedicats a ajudar als sectors del taxi, cultural, tradicionals valencians, cerimònies
i celebracions, i Ciutat Vella. A més s'han donat ajudes directes al comerç i a les associacions de
venedors per valor de 2,2 milions d'euros. La inversió en benestar social ha estat també molt
significativa: 11,7 milions d'euros en crèdits extraordinaris al 2020, 5,4 milions d'increment en el
pressupost del 2021 i 2,2 milions d'increment al pressupost de 2022 dedicats als diversos serveis
municipals d'assistència social.
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Entrant en temes econòmics l'Ajuntament de València ha signat un conveni amb Cambra
de València per a posar en marxa a la València Investment Office, un nou servici municipal
concebut per a promoure la ciutat com a pol d'inversió i talent. El programa Missions València
2030 s'ha posat en marxa com a crida institucional a tots els sectors econòmics de la ciutat per
reorientar-se a un model neutre en carboni, el que suposa una aposta clara per la seua eficiència
futura. S'han desenvolupat actuacions de suport al comerç tradicional en forma de campanyes.
Des de València Activa es llançà un programa que té com a objectiu millorar la competitivitat a
través de la digitalització de les nostres empreses, acompanyar-les en el seu procés de
consolidació i creixement. El ple de setembre de 2021 va aprovar el Pla Estratègic d'Ocupació,
Formació i Emprenedoria de València per al període 2021-2024 que arreplega les polítiques
municipals en esta matèria per als propers anys amb l'objectiu de reactivar l'economia de la ciutat
després de la pandèmia.

A nivell estatal, en el segon trimestre de 2020 el PIB va disminuir en un 17,7 per cent,
mentre que l'atur es va incrementar en un 6,2 per cent recuperant-se en només 15 mesos i
superant màxims històrics a partir d'abril de 2022. Convé comparar-ho amb el que va passar entre
2008 i 2013 durant la gran recessió de les . El PIB es va reduir en el 8,6,subprime
aproximadament la meitat del que he comentat abans. Però l'ocupació va caure pràcticament al
doble, menys del 16,3 per cent i es va tardar 11 anys en recuperar els nivells previs. Mentre sl
primer cas s'ajudà els bancs amb 58.000 milions d'euros, que per cert no han tornat, en la crisi del
covid la protecció social va incrementar-se en 31.000 milions d'euros. Pensem per exemple en els
ERTO, que cadascú faça els seus anàlisis, les seues conclusions i els seus comptes.

Si analitzem les dades d'ocupació podem trobar elements significatius en València que
tenen a veure amb les ajudes que hem donat l'Ajuntament per a incentivar la creació de llocs de
treball. Així, per exemple, la taxa de persones autònomes assoleix a València el 14 per cent del
total de afiliacions a la Seguretat Social, superant a Barcelona, Madrid, Sevilla o Màlaga. Quan
entràrem al govern en juny de 2015 hi havia 69.035 persones aturades. En gener d'enguany el
número de persones aturades era a València de 51.924, la menor xifra en 12 anys. Amb dades de
fa pocs dies l'atur a València es troba en 50.799 persona, la xifra més baixa en els últims 14 anys.
Tant en el mes passat com en este mes mentre pujava el paro en tota Espanya, continuava baixant
en la nostra ciutat. En abril de 2020 els contractes indefinits foren el 8 per cent sobre el total dels
efectuats. En abril d'enguany, amb la nova llei de contractació en marxa, la contractació
indefinida ha assolit el 42 per cent del total. El setembre del mes passat ja va superar el 50 per
cent. Este mes ha assolit el 57 per cent dels indefinits. És evident la millora de la qualitat del
treball.

Estos bons resultats a nivell de llocs de treball no han vingut caiguts del cel. L'Ajuntament
ha dedicat molts recursos propis i provinents de subvencions europees i autonòmiques a la
formació i la contractació temporal de persones amb diferents especificitats: majors de 55 anys,
dones, menors de 30 anys, etcètera. S'han realitzat projectes d'ocupació a través d'itineraris
individualitzats i de formació de capacitats digitals. I fa pocs dies, molts pocs dies, hem posat en
marxa la contractació de les obres per a construir un nou centre de formació i ocupació en la
nostra ciutat al carrer Lluís Despuig, al barri del Cabanyal. Este centre estarà destinat a la
formació digital, l'hostaleria i el turisme, sectors clau en la nostra economia, amb un pressupost
de 2,4 milions d'euros.
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Sens dubte hi ha moltes formes d'afrontar les crisis econòmiques. Una d'elles és ajudar els
bancs, dificultar els impostos a les elèctriques, demanar contínues rebaixes d'impostos. És la
forma d'actuar d'alguns sectors. L'altra forma, la que hem desenvolupat els governs progressistes:
ajudar els treballadors mitjançant ERTO i canvis en la contractació que afavorisquen la
indefinida, ajudar els autònoms i xicotetes empreses com hem fet des de l'Ajuntament i la
Generalitat. Els resultats són clars, tangibles i numèrics. Fem polítiques que ajuden a la majoria
de la població a eixir de la situació de dificultat econòmica en què es troben.

Una de les prioritats de la gestió d'este govern municipal és la dinamització econòmica.
L'any 2022 està sent l'any de la recuperació turística per a la ciutat de València, com ho indiquen
clarament les xifres de visitants. Entre gener i agost es van assolir uns tres milions de
pernoctacions, pràcticament les mateixes que s'assoliren en 2019, abans del covid. La xifra
mitjana d'ocupació dels hotels supera en els dos casos el 75 per cent i ha augmentat de forma
molt significativa la connectivitat aèria que ens permet afirmar que la ciutat ja està a nivells de
2019. L'any 2022 ha arrencat amb dos bones notícies: la denominació de València com a capital
europea del turisme intel·ligent i la confirmació de fons europeus per executar el Pla de
Sostenibilitat Turística 2022-2024. També hem celebrat els Premis Goya en febrer i la
continuació del centenari de Berlanga, que a més de ser dos esdeveniments culturals de primer
ordre han aportat projecció a València com a ciutat de cine i han servit per estimular el sector.
S'han realitzat importants congressos com el de Linnux, de la Societat Astronòmica, etcètera,
potenciant en tots els casos la internacionalització del nostre turisme, els rodatges de la via
pública i el reconeixement a les nostres festes tradicionals.

I vull destacar les actuacions que s'han desenvolupat de suport al comerç de proximitat a
través dels abonaments de comerç que fem amb col·laboració de la Cambra de Comerç. Hem
passat dels 847.000 euros aportats per l'Ajuntament, amb 17.000 abonaments l'any passat fins als
1,6 milions d'euros enguany, amb 27.900 abonaments, adherint a 997, pràcticament 1.000
comerços, als que s'han sumat les parades dels mercats municipals de la ciutat. Per a l'any que ve
volem que hi haja dos fases, una per la primavera i una altra per a la tardor, coincidint amb la
temporada baixa dels comerços.

Parlem un poc de cultura. L'Ajuntament de València a través del Servici de Recursos
Culturals convoca i atorga els Premis Literaris Ciutat de València. L'any 2016 passàrem de dos a
huit guardons. L'any 2021 se'n va convocar l’edició 39. El número d'obres que van optar al premi
va ser de 1.772, un 336 per cent més que l'any anterior. Este mateix any, 2022, s'han convocat els
40 Premis Literaris Ciutat de València. Les dates de presentació d'obres s'estengué del 2 de març
al 12 d'abril. La campanya Cultura els Barris i Pobles de València es realitza del 23 de setembre
al 20 de novembre, s’està realitzant per ser exactes, en 24 barris i en 18 pobles de València, amb
l'objectiu de descentralitzar l'activitat cultural de la ciutat atenent els barris com a nou centres a
partir dels quals vertebrar iniciatives culturals que afavorisquen l'accés de la ciutadania a les
mateixes i donar suport al sector cultural oferint una nova plataforma de visibilització de les
seues propostes artístiques, juntament amb un nou projecte que obri les portes de la contractació
pública a moltes empreses i autònoms del sector cultural. En este punt els anuncie la propera
obertura de cinc nous centres culturals als barris de València: la Nau de Ribes, al Parc Central,
com a subseu del Teatre Escalante; el xalet d’Aben al-Abbar, al barri d’Albors; l'Escorxador com
a Arxiu Viu de la Memòria del barri del Cabanyal; l'edifici del carrer de la Reina, 121, al mateix
barri del Cabanyal; i l'Alqueria d’Albors, al barri d'Orriols. Exceptuant la Nau, que ja està en
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funcionament, la resta de centres obriran les seues portes i començaran a programar activitats
culturals una vegada s'adjudique la licitació de la gestió de coordinació i personal. Així mateix
hem aconseguir la cessió anticipada per part d'Adif de l'Estació del Grau i s'està redactant el
projecte de rehabilitació com a centre sociocultural.

El Palau de la Música està mantenint la seua activitat habitual malgrat no disposar de les
seues instal·lacions a l'espera de la finalització de les obres. Cal dir que la passada legislatura ja
invertírem prop de 2 milions d'euros en millores al Palau: sistema de climatització, butaques cor
de la sala Iturbi, baixant de la sala d'exposicions, etcètera. Prop de huit vegades més del que es
féu en anteriors legislatures. Malgrat les obres, en la temporada 2021-2022 el Palau de la Música
ha posat en valor el patrimoni musical valencià donant visibilitat a moltes de les i els nostres
compositors. Per a la temporada que ara comença, la 2022-2023, el Palau de la Música celebra el
80 aniversari de l'Orquestra de València. D'altra banda, s'ha aconseguit en tres edicions convertir
l'edifici històric de l'Almodí en l'espai de referència de la música de cambra a València amb el
cicle Cambra al Palau. El Festival de Jazz va complir la seua XXV edició reunint a més de
10.000 espectadors i a grans artistes de panorama nacional i internacional.

A nivell educatiu acaba de posar-se en marxa l'Escoleta Clara Campoamor, amb 116 places
disponibles, i es troba en licitació una nova escoleta en el Cabanyal que oferirà un centenar de
places més. S'ha augmentat progressivament la quantia del xec escolar passant dels 3 milions en
el curs de 2019-2020 a 3,7 milions en el curs 2022-2023 i convocant ajudes per a material escolar
per al segon cicle d'educació infantil per valor de 400.000 euros. Es treballa en la millora dels
menús escolars municipals i escoles infantils emprant productes de proximitat i de temporada i
sempre que siga possible, ecològics. A la vegada continua creixent la xarxa d'horts escolars com
a ferramenta educativa. S'ha reforçat el programa d'absentisme escolar per a combatre els perills
d'exclusió, pobresa i desigualtat. Respecte a les beques de menjador escolar de València, cal
recordar que este 2022 hem dedicat 2,7 milions d'euros a este concepte. Recorden quan es
destinava 2015? Els diré: 511.000 euros. Nosaltres 2,7 milions. És evident que este govern fa una
aposta per les ajudes de menjador per als xiquets i xiquetes de la ciutat incrementant la partida
pressupostària i augmentant el llindar de renda per poder-les sol·licitar.

En el tema de la joventut s'ha posat en marxa el Centre de Joventut d'Orriols i en l'edifici
Espai Jove un nou servici de  laboral que facilite la búsqueda d'ocupació als joves. Enscoaching
preocupa també l'atenció psicològica des de l'inici de la pandèmia i per açò s'ha creat el programa
T’escoltem, de recolzament psicològic i emocional. Es facilita l'accés a la cultura mitjançant el
programa Cultura Jove que apropa la joventut a les propostes culturals de la ciutat mitjançant la
distribució d'entrades gratuïtes. En febrer obrírem el Mesó de Morella com a centre cultural
juvenil, en juny es va obrir el Centre Municipal de Joventut de la Malva-rosa i en setembre hem
obert un nou Centre Municipal de Joventut del Cabanyal, infraestructures totes elles fonamentals
per a desenvolupar una política de joventut potent en València.

Un breu comentari respecte al treball de la Universitat Popular. Amb 23 centres distribuïts
pel municipi està convertint-se en un lloc de formació permanent fonamentalment per a persones
majors i en un lloc clau de socialització de les mateixes en els distints barris de la ciutat, complint
sens dubte l'objectiu bàsic del seu fundador Blasco Ibáñez.

Els serveis socials d'atenció primària bàsica estan experimentant un complet canvi amb
l'aplicació de la nova legislació autonòmica de serveis socials. Esta transformació es veu
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materialitzada en el creixement de la plantilla que en 2022 ha tingut un increment de 45
professionals i en les properes setmanes s'ampliarà amb 113 professionals més suposant la
incorporació en total de prop de 300 persones en el marc del contracte programa subscrit amb la
Conselleria. En atenció domiciliària a les persones majors atendrem amb els nous contractes que
entraran en vigor els propers dies a quasi 16.000 persones, amb l'increment del 160 per cent del
pressupost passant de 30,1 milions d'euros a un pressupost de 78,4, front a les 8.235 persones que
tenien anteriorment. Es pretén d'aquesta forma millorar la qualitat de vida de les persones majors
afavorint que puguen romandre en el seu propi entorn vital, en companyia de les persones que
estimen i en total contraposició al model residencial del passat. L'any 2015 l'Ajuntament de
València tenia 8.839 persones amb reconeixement de dependència, l'1,12 per cent del total dels
habitants de la ciutat. L'any 2022 -enguany- estan actives i reconegudes un total de 33.214
persones, s'atén per tant a un 4,16 per cent del total dels habitants de la ciutat. Suposa un
increment del 376 per cent del número de persones ateses. Cal indicar també que en tramitació de
sol·licituds s'ha reduït el temps de 18 a 3 mesos com a màxim. Des de l'any 2015 les ajudes
d'emergència han anat augmentant i van suposar l'any de la pandèmia l'eina més potent per
atendre de manera ràpida les famílies i les seues necessitats, cobrint aspectes importantíssims per
a la vida de moltes persones. Durant l'any 2021 es van destinar vora 17 milions d'euros al
pagament d'ajudes d'emergència dins dels 27 conceptes que hi ha per acollir-se a l'ajuda. Podem
destacar com a més importants les prestacions contra la pobresa energètica, les ajudes
d'emergència per abonar la mensualitat de lloguer. D'altra banda durant 2021 es van otorgar més
de 10 milions d'euros en prestacions familiars i ajudes de menjador que van beneficiar a unes
14.400 persones, famílies i xiquetes. Aquest mes d'octubre ha entrat en vigor un nou contracte del
SAUS, el Servei d'Atenció a Urgències Socials, que amplia la seua acció a 365 dies l'any les 24
hores del dia, doblant el pressupost de l'any anterior. Proporciona una cobertura immediata
davant de situacions d'urgència o emergència social que puguen donar se individual o
col·lectivament en la nostra ciutat, incloent per exemple l'atenció dels intents de suïcidi
mitjançant els professionals adequats. El SAUS ha realitzat de gener a juny d'este any 1.524
serveis ja. Les actuacions principals han estat la campanya del fred, l'atenció a persones
refugiades provinent d'Ucraïna i la pèrdua de l'allotjament. La salut mental pren cada vegada més
importància i l'objectiu de les administracions ha de ser millorar el seu tractament. Amb esta
finalitat puc anunciar que a partir de l'any que ve activarem equips d'atenció i seguiment per fer
intervenció comunitària amb les persones amb problemes de salut mental als barris de València.
Seran dos locals propis que dependran de servicis socials. Està prevista la continuïtat de la
col·laboració amb l'Orde de Sant Joan de Déu mitjançant un nou conveni per a donar suport a un
nou projecte de l'entitat destinat a l'atenció de les situacions de persones sense sostre, amb un
centre de 30 places d'allotjament. A la vegada s'està redactant el projecte per a construir dos
centres multiserveis en els barris de Soternes i Rovella destinats a l'allotjament i la intervenció
social per a persones sense llar.

València és una ciutat de drets, una ciutat igualitària i justa, una ciutat que mira amb un
somriure a tota la seua diversitat, un lloc d'acollida. Aquestes afirmacions no són només paraules
sinó que estan sustentades pel Servei d'Igualtat i Polítiques Inclusives que ha vist incrementar el
seu pressupost i els serveis oferits: el servei Repara, per a l’atenció d'homes agressors contra les
dones; el servei Taronja sencera, d'atenció a la violència de gènere en adolescents i població
juvenil; així com els tallers efectius sexuals, amb un pressupost de mig milió d'euros. Hem
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incrementat les dotacions creant una nova unitat d'igualtat al barri de Torrefiel-Orriols i el nou
espai Dones i Igualtat. Esta mateixa setmana hem obert l'Oficina de No Discriminació i Delictes
d'Odi, situada al carrer de Dalt.

El dia 1 d'octubre del 21 es va obrir al públic l'Oficina pel Dret a l'Habitatge dirigida a la
prestació d'un servei integral que comprén tant la informació i assessorament a la ciutadania
sobre els seus drets i diferents recursos existents en matèria d'habitatge, com l'assistència,
mediació i intermediació en arrendaments i préstecs hipotecaris. I ja podem donar alguna dada.
Des que va obrir ha aconseguit suspendre ja vora de 200 desnonaments de famílies a la ciutat de
València. Des de 2016 es convoquen ajudes municipals al lloguer que han passat d'1,2 milions en
2016 a 2,4 en 2022. Disposa en el que portem de legislatura de 60 noves vivendes per a lloguer
municipal assequible i està en marxa la incorporació d'altres 44 vivendes més de l'adquisició de
vivendes mitjançant el dret de tanteig i retracte, com les 12 vivendes del carrer Compromís de
Casp aprovades el passat dia 8 d'este mes. A la vegada, AUMSA preveu la construcció de 10
edificis, amb 323 vivendes destinades a lloguer assequible. Quatre d'elles ja estan en obres. En el
mateix sentit els anuncie que es van a rehabilitar en matèria de conservació, accessibilitat i
eficiència energètica 600 vivendes en edificis dels anys cinquanta als barris de Nazaret, l’Stella
Maris en concret, Sant Marcel·lí, Beteró i la Malva-rosa, amb una nova subvenció de fons
europeus.

Un xicotet comentari al voltant de l'ajuda a les persones refugiades. Setmanalment es pot
observar que en l'ordre del dia de la Junta de Govern s'incorporen partides que moltes vegades
superen els 50.000 euros setmanals, este matí superaven els 130.000 euros setmanals, per fer
front a les despeses ocasionades per les persones refugiades fonamentalment com a conseqüència
de la guerra d'Ucraïna. Ja hem destinat des del començament de la guerra quatre milions en ajuda
a través del CAI, les persones allotjades directament o places conveniades amb distintes
organitzacions d'acollida.

Quan parlem de Medi Ambient cal començar amb una il·lusió: la Capital Verda Europea.
És una iniciativa per a promoure i recompensar els esforços de les ciutats per la millora
ambiental. Este premi va començar a atorgar-se en 2010 i fins al moment 13 ciutats han rebut el
títol, sent Vitòria l'única capital verda espanyola en 2012. Com és conegut, la candidatura de
València ha estat seleccionada com a finalista junt a la ciutat de Cagliari, d'Itàlia. La decisió es
prendrà el proper 27 d'octubre a la ciutat de Grenoble, en pocs dies, Capital Verda Europea 2022.
Esperem poder venir la setmana propera amb este guardó per a València. Esperem guanyar la
capital verda pel que ja hem fet i pel que estem fent, i pel que volem fer. Enguany hem remodelat
el jardí ubicat entre els carrers de Benifaió i Mestre Bagant, al barri de Campanar, i diverses
zones de jocs infantils. I hem construït quatre noves zones verdes en Montolivet, Pinedo,
Borbotó. A més de dos espais destinats per a horts urbans als barris de Patraix i el Grau. Estem
augmentant la superfície verda en 43.000 metres quadrats. El total de superfícies verdes
remodelades puja a 392.000 metres quadrats, és a dir, més de 39 hectàrees. Fa pocs dies va
començar la plantació de 1.560 arbres, amb un pressupost d'1,35 milions d'euros. A destacar
l’arborització del barri d'Orriols i la instal·lació dels primers banys autorentables el jardí Enrique
Granados, a més dels instal·lats en la plaça de la Reina i el jardí del Túria.

En la mateixa direcció hem augmentat la contracta de jardineria de 14,5 milions en 2015 a
21,2 milions en 2022. És a dir, un augment del 46 per cent. Recuperem la contracta de poda de
l'arbrat viari, eliminada en l'anterior contracte. Això suposa un 80 per cent més de recursos. I
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recuperem també el tractament específic d'arbres monumentals, que no estava en l'anterior
contracte. Augmentem en un 29 per cent la plantilla directa passant de 274 treballadors actuals a
353. L’OAM per la seua part es dedica al manteniment dels grans parcs de la ciutat. Després de
mesos de treball, tinc el plaer d'anunciar-los als menuts de la ciutat que la reforma integral del
parc Gulliver ja està acabada i que durant la propera setmana reobriran les instal·lacions. A més, i
com van prometre, farem una gran festa de la infantesa per a premiar la seua paciència que es
celebrarà el diumenge 6 de novembre. Cal ressenyar també l'adequació i obertura de l'Espai
Natzaret dins del futur parc de Desembocadura i es va a començar la reforma de l’  parc delskate
jardí del Túria.

En el parc de l'Albufera, cal mencionar la primera gran operació de dragatge dels canals de
la Reina i la Sequiota en la història del llac, amb una inversió d’1,4 milions d'euros, que respon a
les demandes d'agricultors, pescadors i persones que naveguen pel llac. S'està restaurant la Casa
Forestal amb l'objectiu de convertir-lo en un espai sociocultural i centre d'interpretació del bosc
de la Devesa. Cal ressaltar que l'Ajuntament de València, juntament amb la Generalitat, ha
aconseguit tancar l'acord pel qual en el Pla Hidrològic del Xúquer queda normativament recollit
per primera vegada una important assignació a l'Albufera de fins a 60 hectòmetres cúbics d'aigua
que permetrà renovar les aigües més de tres vegades durant el període postcultiu. Això vol dir
que hem garantit entre tots el futur de l'Albufera. Un altre pas històric, la Confederació
Hidrogràfica del Xúquer també s'ha mostrat a favor de renaturalitzar el nou llit del Túria establint
en el nou pla hidrològic un cabal ecològic que per fi després de 50 anys permetrà de nou la
connexió del riu Túria a la mar a través del nou llit. Els avance que volem posar en marxa un
fòrum tècnic polític entre València i els pobles riberencs per a estimular i fer el seguiment d'este
gran projecte de renaturalització.

El canvi climàtic ens obliga a augmentar la resiliència de la ciutat front als episodis de
grans pluges en poc espai de temps. Amb este motiu es projecten diversos dipòsits de tronada en
la Malva-rosa, amb un pressupost de 12,3 milions; en el Saler, amb un pressupost de 12,5
milions, aprovat recentment; i en l'Albereda, que encara està pendent de dotació. S'ha treballat en
diverses obres de clavegueram i col·lectors: Cabanyal-Canyamelar, desconnexió d’abocaments
d'aigües residuals a sèquies de reg, sanejament de vivendes consolidades en Castellar, etcètera.
S'ha millorat i ampliat la xarxa d'aigua potable de la ciutat amb una inversió de 8,5 milions. S'han
ficat diversos punts de subministrament d'aigua declorada per a ús personal.

En algunes setmanes es formalitzarà el nou contracte de gestió de residus i neteja de l'espai
públic. El contracte més quantiós de l'Ajuntament i que comptarà amb un 20 per cent més de
recursos. La quantia per al 2022 serà de 80 milions d'euros i creixerà de manera progressiva fins
als 90 milions d'euros en el 2024. Comparat amb els 59 milions d'euros destinats ací en el 2015,
el contracte creix un 52 per cent. Suposa un increment de la freqüència de l'aigualeig viari d'un
50 per cent, passant de cada 21 dies a 10-12 dies. Un augment del servici de recollida de mobles i
objectes abandonats en la via pública. Un augment dels dispositius especials de neteges
intensives que actualment es realitza als barris d'Orriols, Malva-rosa, Marxalenes, Cabanyal,
etcètera. En València hem aconseguit incrementar la recollida separada de totes les fraccions de
residus augmentant del 12 per cent que se separava en el 15 al 30 per cent que hem separat fins al
mes de setembre d'enguany. A destacat la implantació de la recollida selectiva de matèria
orgànica, la implantació de contenidors d'oli domèstic, els 300 contenidors de roba usada, la
instal·lació progressiva de contenidors soterrats. Ara en tenim 16 illes de contenidors separats, 11
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de les quals s'han instal·lat a partir de 2018. Les plataformes mòbils de Ciutat Vella, amb les
quals hem aconseguit que la ciutadania recicle un 64 més que amb els tradicionals contenidors. I
és en definitiva una aposta decidida per l'economia circular dels nostres residus.

Parlem ara d'innovació. València, gràcies al Pla Estratègic Innovació Missions València
2030 desenrotllat en Las Naves ha sigut la primera ciutat europea amb una missió aprovada: la
Missió Climàtica València, Ciutat Neutra. Gràcies a això, la ciutat ha sigut triada com una de les
100 ciutats europees per tal de ser climàticament neutra al 2030. El Servei d'Innovació,
conjuntament amb Las Naves, ha presentat la candidatura de València per a ser Capital Europea
de la Innovació. Som ja semifinalistes junt amb altres cinc ciutats europees i el proper dia 26, un
dia abans del 27 de la capital verda, sabrem si la candidatura passa a la final. L'Oficina de
Projectes Europeus ha realitzat una anàlisi prèvia de tota la cartera d'inversions de l'Ajuntament
en el marc de les convocatòries per aflorar projectes candidats i a partir d'ací avaluar i preparar
les sol·licituds. A partir d'este treball s'han presentat sol·licituds d'ajudes a Europa per a projectes
valorats en 165 milions d'euros. De moment, i a falta d'algunes ajudes que encara estan en
període de resolució, l'Ajuntament ja ha rebut fons per valor de 60 milions d'euros que suposen
una important ajuda al capítol dels ingressos municipals. Dins d'aquest àmbit per situar València
com una capital europea referent de la innovació cal destacar els treballs desenvolupats en la
Marina mitjançant la col·laboració públic privada per a convertir se en un districte de la
innovació i el disseny. El Consorci, com és sabut, es troba actualment en estat de dissolució a
l'haver-se satisfet tots els deutes i retirar-se del mateix el Govern estatal, i ara passarà a
constituir-se en el 2023 una entitat de l'Ajuntament i la Generalitat. València està fent un esforç
per a consolidar-se com a ciutat intel·ligent i sostenible, amb diversos programes finançats amb
fons europeus com Impuls València, Connecta València, d'intel·ligència artificial com Citycom,
projectes destinats a ser vertaders laboratoris d'innovació destinats a trobar solucions digitals per
procurar l'eficiència energètica, la sostenibilitat o la millora de la mobilitat.

Cal fer una menció també al bon treball que s'està realitzant per la comissió que gestiona la
capital mundial de València 2022 en el tema del disseny. A destacar les seues exposicions,
xarrades, participació en la Fira de Mostres, que posen el disseny valencià en el lloc que li
correspon. De fet, ja hem constituït el Consell Municipal del Disseny, un òrgan encarregat
d'assessorar i incorporar una perspectiva del disseny a les polítiques públiques.

Vull mencionar també un assaig innovador sobre la jornada laboral de quatre dies
setmanals que es pilotarà des de Las Naves. Hem començat les reunions amb agents socials i
sectors implicats per tal d'implementar una experiència innovadora de jornada de quatre dies
laborals a la setmana durant un mes a la nostra ciutat. Esta iniciativa ens permetrà comprovar
indicadors de benestar, oci, consum energètic, mobilitat o productivitat entre la població.
València d'aquesta manera es situa en l'avantguarda de les ciutats innovadores i es suma a altres
països europeus, com el Regne Unit o Portugal, o a nivell de tot el món, com Austràlia o altres.

Com he indicat, un dels objectius de la ciutat és aconseguir la neutralitat climàtica en 2030.
Açò suposa un esforç per a potenciar les energies renovables en València, sobretot l'energia
fotovoltaica. En este sentit s'han introduït rebaixes significatives en els impostos de l'IBI, sobre
construccions instal·lacions i obres -o ICIO- i s'ha modificat l'Ordenança de captació solar per a
usos tèrmics com a objectiu per a impulsar la instal·lació de panells fotovoltaics. S'han impulsat
comunitats energètiques locals en diversos barris com Castellar, Torrefiel o Tres Forques. A
nivell municipal estem impulsant el programa Requiem in Power. En poc més d'un mes
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començarà la instal·lació de plaques en les teulades dels cementiris de la ciutat i s'ha començat la
instal·lació de panells en diversos col·legis municipals, com ara el CEIP Santiago Grisolía que ha
estrenat este curs ja les pèrgoles fotovoltaiques, l'Escoleta de Pinedo, el CEIP de Benimaclet i
l'Escoleta Clara Campoamor comptaran amb plaques abans de febrer del 2023 i la resta es troba
en redacció el projecte d'instal·lació. A la vegada s'ha treballat en l'Oficina de l'Energia per a
potenciar l'estalvi i l'eficiència energètica aconseguint estalvis molt significatius tant en consum
elèctric com en gas. Som conscients que queda molta tasca per fer. Estem en una crisi energètica
i una situació d'emergència climàtica a les quals hem de fer front de la mateixa manera que vam
fer-ho en la pandèmia, posant en marxa iniciatives i ajudes per pal·liar les conseqüències sobre la
població. Per això els anuncie la voluntat d'este govern de crear una empresa mixta municipal
amb la participació d'un soci privat de caràcter minoritari elegit amb criteris de transparència i
lliure concurrència per a la prestació de serveis i la realització d'obres i instal·lacions
energètiques municipals relacionades amb la generació elèctrica d'energia renovable, l'eficiència i
l'optimització de sistemes.

Entrem un poc en la gestió municipal. Quan parlem de l'estat de la ciutat hem de parlar
necessàriament de la situació econòmica de l'Ajuntament, una situació que hem de qualificar com
bona malgrat els problemes econòmics generats pel covid i l'actual situació derivada de la guerra
d'Ucraïna i les pujades de l'IPC. Vegem algunes dades comparant els resultats de quan arribàrem
al 2015 i les dades consolidades del 2021. En 2015 es va aprovar un pressupost municipal de 738
milions, amb un deute a 1 de gener de 794 milions. Suposava el 106 del pressupost. A 1 de gener
del 2022 el deute era de 314 milions per a un pressupost de 1.010 milions, suposant el 31 per cent
del mateix. Està previst que enguany l'endeutament baixe fins als 232,6 milions, només el 23 per
cent del pressupost. Segons el Banc d'Espanya, València és la ciutat espanyola que més ha reduït
el seu deute des de 2015. I això ho hem aconseguit amb una gestió honrada, responsable i
eficient. Jutgen vostés mateixos. Els números parlen per si sols. Cal recordar que en setembre de
2018 l'Ajuntament de València va aconseguir avançar en quatre anys l'eixida del pla d'ajust
imposat pel Ministeri d'Hisenda en 2012 a l'anterior govern municipal. La gràfica de l'evolució
del deute reflecteix com poques el bon treball de l'equip de govern municipal i permet
plantejar-se per al futur el cofinançament amb recursos europeus d'inversions estratègiques per a
la ciutat, com és per exemple el canal d'accés que ens va a exigir unes inversions de 133 milions
d'euros en els propers cinc anys. Sense oblidar tampoc el descens dràstic de la despesa financera
que suposa, passant d’11,6 milions en 2015 a molt poc més d'1 milió en 2022.

Però el deute municipal no és l'únic paràmetre que mesura el bon funcionament econòmic.
En 2015 el període mitjà de pagament a proveïdors va ser de 47,9 dies al llarg dels 12 mesos. Si
tenim en compte que en aquelles dates el període comptava a partir del dia 30, l'Ajuntament
estava pagant en un termini real de 77,9 dies. En 2021 el període va ser de 22,9 dies. Comparen
vostés: 77,9, 22,9. Estic segur que el ràpid pagament és una ajuda important per al funcionament
de les empreses valencianes. En el període gener-agost d'enguany el PMP -el període mitjà de
pagament- es situa en 32 dies de mitjana. A nivell d'execució d'inversions i recordant que la
inversió mitjana en el període 2012-2014, durant l'últim cicle del PP, va ser de 49 milions
d'euros, aquesta inversió passà a una inversió mitjana de 82,3 milions en el període 2016-2018.
En 2020 fou de 83,4 milions. En 2021, de 69,8. El nivell d'execució d'inversions a 30 de
setembre d'enguany és de 46,4 milions, de forma que esperem superar els resultats de 2021
malgrat que moltes inversions estan vinculades als fons Next Generation i suposen majors
problemes de gestió.
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Cal fer una referència als importants canvis informàtics de l'Ajuntament. Estem introduint
el sistema SEDA que suposa una total modificació del sistema informàtic municipal i és un
procés complicat que altres administracions tant de grans municipis com autonòmiques els ha
costat varis anys. Vull agrair des d'ací a tot el funcionariat implicat, sobretot als serveis
econòmics i de personal, el gran esforç que ha suposat i continua suposant la seua implantació.
La implantació del sistema SEDA suposa una considerable reducció de terminis en els serveis,
permet un funcionament més àgil, millora l'execució del pressupost i informa de l'execució
pressupostària en temps real. A més, permet -i és un detall molt important- la integració de la
resta de sistemes informàtics existents desconnectats o mal connectats entre ells, com PIAE, GIP,
Portafirmes, aplicacions departamentals, descàrrega en diversos formats com Excel, PDF, Word,
etcètera. Així mateix, el SEDA permet la gestió de nòmines de forma pressupostària i de
subvencions de forma directa. En definitiva, permet la centralització de tota la informació en una
mateixa plataforma, igual com ho fan els grans ajuntaments, les autonomies i les grans empreses.
A ressaltar també el procés d'informatització i digitalització de tot el sistema de llicències
mitjançant el programa RAIO que millorarà de forma important la concessió de les mateixes i la
reducció de temps per a la seua obtenció, al poder tenir un seguiment real i actualitzat de les
obres i activitats que s'executen i desenvolupen en la ciutat.

L'Ajuntament està fent un gran esforç per ampliar la connectivitat als diferents pobles de
València i que ens acostarà ja el 2023 al cent per cent del territori municipal amb internet d'alta
velocitat. Hem superat ja els 600 punts de connexió de wifi gratuït per tota la ciutat amb la xarxa
d'Internet europea gratuïta i segura. I continuarem eixamplant esta xarxa en centres de majors i de
joventut i en zones verdes, amb previsió d'arribar als 1.000 punts de connexió en 2023.
Especialment destacable és l'evolució de la seu electrònica, una finestreta única digital que l'últim
any s'ha convertit ja en la opció majoritària de tramitació de documentació registrant el 55 per
cent de les instàncies dirigides a l'Ajuntament en 2021, front al 2 per cent que suposava en 2014.

Vull detindrem en la inversió en els pobles de València on s'ha estat treballant en
l'adquisició d'immobles singulars per tal de ficar-los a l'abast de la ciutadania. S'ha comprat la
Trilladora de Tocaio per donar accés a l'embarcador del Palmar i es va començar a redactar el
projecte per a les obres d'habilitació de l'espai, després d'haver dut a terme ja un procés
participatiu amb el veïnat del Palmar. Estan molt avançats els tràmits per a l'adquisició de la casa
de la Demanà, del Saler. I està estudiant-se l'adquisició de la Casa del Rellotge, en Massarrojos.
Així mateix, s'estan fent obres en la Junta Municipal de Russafa i en la Junta Municipal de
Trànsit. Es pretén d'aquesta manera incrementar les dotacions municipals en els nostres pobles i
barris, i acostar la gestió administrativa a la ciutadania.

En matèria de gestió de personal, l'Ajuntament ha acordat de manera unànime amb les
organitzacions sindicals representades a la Mesa General la pròrroga de la vigència de l'Acord
Laboral dels empleats públics de l'Ajuntament fins desembre del 2023 i l'oferta d'ocupació
pública corresponent als processos de consolidació i estabilització amb què impulsarem la
reducció de la temporalitat fins al 8 per cent. Per últim, ha acordat amb quatre de les cinc
organitzacions sindicals representades en la Mesa General dels Empleats Públics de l'Ajuntament
les bases generals que han de regir els processos selectius per a la reducció de la temporalitat de
l'ocupació pública. A fi de garantir l'adequada reposició d'efectius i un òptim servei de seguretat
atenció i suport a la ciutadania i la protecció dels seus drets, hem impulsat la convocatòria de
processos d'oposicions per incorporar nous i noves agents de la Policia Local arribant al límit
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legal de reposició i oferint la totalitat de les places vacants de la plantilla de la Policia. Per a este
govern ha sigut prioritari reforçar la plantilla de la Policia Local i Bombers. Des de que arribàrem
al govern el 2015 hem incorporat agents en totes les convocatòries, una cosa necessària després
de deu anys del govern anterior en els quals no es van crear places. Això permet que en estos
moments estan finalitzant l’IVASPE 150 nous agents que s'incorporaran a finals de desembre en
les seues destinacions, fonamentalment policia de proximitat dels barris, i que es troba en procés
de selecció 70 noves places d'agents a les oposicions del 2020 i 66 places de nous bombers.

Sens dubte, enguany ha estat l'any de les places en el centre de la ciutat. Una vegada
posada en marxa la  provisional de la plaça de l'Ajuntament, així com el concurspeatonalització
per a definir el projecte definitiu d'aquesta plaça, 2022 ha vist com es finalitzava les obres de la
plaça de Bruges i entorns del Mercat Central i Llotja, així com més recentment les obres de la
plaça de la Reina. Les tres places obeeixen a una mateixa finalitat: augmentar l'espai de la ciutat
per als vianants, reconquerint d'alguna manera l'espai que abans s'havia cedit al cotxe. Estem
contents d'aquestes mesures i estem convençuts que és l'opinió molt majoritària de la ciutadania,
avalada també pels bons resultats del turisme en la ciutat de València. Però la recuperació d'espai
per als vianants no és una qüestió només del centre de la ciutat. És una pràctica que s'ha
desenvolupat en tots els barris de la ciutat ampliant voreres, creant noves places i espais per a les
persones, o dissenyant nous espais pensant en les persones abans que en els vehicles. Com per
exemple el cas de la futura avinguda Federico García Lorca, damunt del canal d'accés ferroviari,
transformada en una prolongació del Parc Central. S'estan redactant els projectes de
renaturalització de grans avingudes de la ciutat com Pérez Galdós, Sant Vicent, avinguda de
l'Oest, avinguda del Port i Ausiàs March. A la vegada es treballa en el parc de Desembocadura,
en procés de redacció del projecte, en col·laboració amb el port de València, en el parc de
Benicalap i en el parc de Carolines.

__________

S’absenta de la sessió el Sr. Pardo i excusa perquè ha de celebrar cerimònies civils per
delegació de l'alcalde.

__________

València s'està convertint en un referent a nivell de canvis cap a una mobilitat sostenible.
En estos moments disposem de 183 quilòmetres de infraestructura ciclista i 37 de ciclocarrers.
L'Organització de Consumidors i Usuaris -l'OCU- en un recent informe reconeix que la nostra
ciutat és la primera d'Espanya en quant a qualitat i seguretat de la mobilitat ciclista. S'estan
construint noves infraestructures ciclistes i hi ha diversos projectes que s'iniciaran en breu. Avui
crec que n'acabem d'aprovar un en la Junta de Govern. Vull destacar que en 2023 es
desenvoluparan els projectes d'obra dels 9 eixos ciclistes per als barris del sud, com el del carrer
Sant Vicent, Gaspar Aguilar, Arxiduc Carles o Tres Forques. A més, els anuncie que l'any que ve
farem el projecte de connexió ciclista entre la ciutat i els pobles del nord. Hem augmentat més
d'un 80 per cent el número d'estacions de medició de la contaminació atmosfèrica i els resultats
palesen que el treball fet en mobilitat té la seua correspondència en els nivells de contaminació
atmosfèrica, que s'han reduït durant 2021 com en cap altra ciutat espanyola. Especialment
notables són les reduccions en diòxid de nitrogen, amb un descens del 15 per cent, i en partícules
de 10 micrograms, amb un descens del 27 per cent respecte a l'any anterior. A la vegada s'estan
instal·lant punts de recàrrega per a vehicles elèctrics en diversos barris de la ciutat. Es posa en



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 3

T
S
q
 x

Fj
F 

b
3
A
u
 T

8
q
n
 i
FX

Q
 N

JQ
U

 P
p
U

=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 18/11/2022 ACCVCA-120 48801306209778079349

062252786540672854

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 21 D'OCTUBRE DE 2022 13

marxa l'aparcament de la plaça de la Reina. S'implanta la zona reservada per a l'aparcament de
residents en Russafa i Ciutat Vella. I s'ha posat en marxa l'Àrea de Prioritat Residencial en Ciutat
Vella. Poc a poc, i cal reconéixer que a vegades amb problemes inicials, la nostra ciutat està
evolucionant cap a una ciutat on la mobilitat té un ordre de prioritats. Primer, caminar. Segon,
transport públic. Tercer, bicicleta, patinet. I quart, cotxe privat. Sens dubte passar el cotxe privat
del lloc de privilegi on estava al lloc que li correspon no és una tasca ni fàcil ni immediata.

El transport públic de València, com de la resta de ciutats espanyoles, ha patit greus
problemes econòmics com a conseqüència del covid, que només parcialment han estat
compensats per ajudes estatals. Necessitem que en 2023 estes ajudes continuen i milloren per a
poder mantenir els descomptes del 30 per cent i la gratuïtat als menors de 30 anys. Malgrat
aquesta situació, l’EMT continua el seu procés d'inversions amb l'adquisició de 9 autobusos
híbrids o els 20 busos elèctrics que arribaran l'any que ve. L'adaptació de la cotxera sud per a la
càrrega d'autobusos elèctrics, la renovació de marquesines o la posada en marxa de la nova xarxa
nocturna amb excel·lents resultats de creixement de la demanda. Malgrat que com els dic moltes
de les inversions han estat sufragades pels fons Next Generation provinents de la UE, els deutes
acumulats pel covid i els abonaments gratuïts per a menors de 30 anys d'este trimestre ens
obliguen a fer un pla financer de sanejament per a tornar a equilibrar la situació financera de
l’EMT. En condicions paregudes a com es va fer en 2014, i acaba enguany, però amb una
diferència substancial, mantindrem estables els preus dels bitllets i els abonaments per a 2023.

València és la capital d'una àrea metropolitana d'un milió i mig d'habitants. Per desgràcia,
el 1997 es va dissoldre el Consell Metropolità de l'Horta i no disposem d'una entitat que faça
polítiques metropolitanes. Com és habitual tant en Europa com en algunes comunitats
espanyoles. La mancança d'aquestes polítiques i entitats ha suposat, a més de perdre ajudes
importants de la Unió Europea, mancança de polítiques públiques metropolitanes. El cas més
cridaner és el tema de la mobilitat on desenes de milers de persones entren i ixen de la ciutat tots
els dies pràcticament sense cap política metropolitana de mobilitat. Podríem dir el mateix en
ordenació del territori, en protecció de l'horta, en connexió del riu Túria amb el mar mitjançant la
renaturalització del llit, etcètera. Sens dubte, la política de deixar sense un marc comú els distints
municipis de l'Horta va ser una pèssima idea que ha endarrerit durant molts anys la solució de
problemes comuns de València i els municipis de la seua àrea metropolitana. Cal reivindicar i
reivindiquem la llei autonòmica d'àrees metropolitanes que permeta la seua creació i a la vegada
aborde i accelere l'aprovació de la Carta de Capitalitat de València, com tenen la majoria de
grans ciutats espanyoles.

L'Ajuntament ha signat un conveni amb el Ministeri de Transports i la Generalitat per a
cofinançar el canal d'accés que suposa per a 2023 una inversió municipal de 32 milions. És una
inversió ferroviària fonamental per al corredor mediterrani i per a les rodalies de la ciutat que
hem de seguir exigint la seua ràpida finalització, sense oblidar que cal acompanyar-lo amb la
construcció de la nova estació i el túnel fins a l'eixida nord de la ciutat, i a la vegada el necessari
soterrament de la prolongació de les vies del túnel de la Serradora. El baix nivell d'execució de
les inversions estatals pressupostades ens aconsella seriosament que es pose en marxa una
comissió de seguiment de les mateixes.

Continuarem reivindicant davant les administracions autonòmica i estatal, però des de la
convicció que València està vivint una vertadera renaixença a partir de desenvolupar la seua
pròpia personalitat. Estem ben reconeguts a nivell estatal i europeu, com ho demostra la
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capitalitat del disseny i del turisme sostenible, els Gay Games o estar al final de la capitalitat de
la innovació i verda europea. És cridanera també l'aparició de la nostra ciutat en diverses
publicacions internacionals. Els posaré quatre exemples: Revista  i Portal Financer ,Forbes Money
del Regne Unit: ‘València, la millor ciutat del món per a viure’. Revista : ‘València, un delsTime
cinquanta millors llocs del món’. Televisió CNN: ‘La ciutat espanyola entre les millors
destinacions del món’. València és ara una ciutat millor per viure, amable, una ciutat moderna i
d'oportunitats, una ciutat sostenible i saludable. Esta és la València que estem impulsant amb tot
este treball, des del diàleg entre els veïns i veïnes, i posant el focus en cada barri i cada poble.
Una ciutat de la que de veritat en sentim molt orgullosos.

Gràcies."

INTERVENCIONS CIUTADANES

Abans de donar començament al debat, la presidència concedix l’ús de la paraula, per cinc
minuts, en compliment del que establix l’art 56 del Reglament de transparència i participació
ciutadana (BOP 1 de desembre de 2015) i la disposició addicional primera del Reglament orgànic
del Ple (BOP 10 de maig de 2018), als representants de les entitats cíviques que així ho han
sol·licitat per mitjà d’un escrit presentat en el Registre General d’Entrada de la corporació.

En primer lloc, intervé el , en representació de l'Associació Aceras paraSr. ******
Peatones (APPEAT), qui diu:

"Buenos días.

Soy - -, como ha dicho el introductor. Soy presidente de la Asociación AcerasRafael Soler
para Peatones.

Gracias por disponer de este foro para realizar propuestas a favor de la convivencia de los
ciudadanos y las personas y asociaciones que hoy participan. Imagino que algún día el ciclista
alcalde Ribó se ha asomado a la plaza del Ayuntamiento desde una ventana de su despacho.
Imagino que algún día el alcalde Ribó verá bicicletas y patinetes circulando. Pues bien, más del
20 % de estos podríamos decir que son infractores, según datos de la Concejalía de Protección
Ciudadana. Imagino que algún día el alcalde habrá visto bicis y patinetes a velocidad excesiva,
esquivando peatones, ciclistas y usuarios de patinetes circulando con auriculares o teléfonos,
patinetes por zonas peatonales, bicicletas por las aceras, todo ello prohibido y sancionable por la
Ordenanza de Movilidad y la Ley de Tráfico. ¿Y qué hace el alcalde y su equipo de gobierno?
¿Dar la espalda a los peatones? ¿Dejarlos a su suerte? Bueno, ya se apañarán.

Acera para Peatones desde enero de 2019 está denunciado ante el Ayuntamiento
actuaciones de trasgresores y usuarios de bicis y patinetes proponiendo soluciones para subsanar
las carencias. Hay dos que suponen un grave peligro para los peatones. Uno, aplicación del Real
Decreto 970/20 en que el patinete no puede circular por zonas peatonales al homologarse como
vehículo. Dos, deficiencias en el carril bici de la ronda interior. ¿Y cuál ha sido la contestación
del Ayuntamiento? Cero patatero. Ni se han molestado en respondernos.

¿Qué objetivos tiene Aceras para Peatones? Entre muchos, estos dos. Promover soluciones
a deficiencias en movilidad y ayudar a preservar la integridad física de los peatones,
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especialmente infancia, con movilidad reducida, tercera edad y discapacidad visual. El periódico 
 de 9 de septiembre de 2022 cita que el número de accidentes en que se vioLa Vanguardia

implicado un patinete en 2021 fue de 640. Y de enero a junio de 2022 hubo 364, casi 800
siniestros al año. El concejal de Protección Ciudadana, Aarón Cano, observa que los números
refieren ‘dos accidentes al día en una ciudad donde viven 800.000 personas. Es una cifra bajita
con la que no debemos preocuparnos’. Desde luego, el concejal tiene un cuajo que se lo pisa.
Más calle y menos coche oficial. Señor Cano, mire lo que dice ******, asesor de Seguridad Vial
de la Fundación AXA, en el informe del 7 octubre de 2022: ‘Los siniestros mortales son la punta
del iceberg y nos avisan de miles de pequeños siniestros’.

En la nota de prensa del Ayuntamiento respecto a la campaña del 22 de noviembre al 3 de
diciembre 2021, de los 5.780 patinetes controlados se interpusieron 1.131 denuncias en apenas 12
días, casi 100 diarias, el 20 % infracciones. De la 1.131, el 64 atañen a peatones; 400, cerca del
30 %, por el uso de auriculares o teléfonos móviles. Por cierto, señor Cano, la nota de prensa está
mal, 400 sobre 1.131 es el 35 % y no el 30; 251, el 22 %, por circular por la acera. Y el resto,
circular por calles peatonales, no respetar semáforos y exceso de velocidad. Es la falacia de los
gobiernos municipales sobre la peatonalización desde que se recuperan espacios para las
personas, pero la realidad es que los viandantes perdemos zonas exclusivas como son las aceras
para ocuparla los vehículos. El Ayuntamiento actual sigue en esa línea y pone en peligro la
ciudadanía peatonal.

En Aceras para Peatones proponemos soluciones destacando, uno, la identificación en las
bicicletas y patinetes mediante matricula u otro sistema para rápida localización en caso de robo.
Disponer de una base de datos para informar al usuario de la normativa actualizada. Facilitar la
labor de la Policía Local en los casos de infracción ya que la Ley de Tráfico del artículo 87 dice:
‘En la denuncia deberá constar la identificación del vehículo con el que se haya cometido la
presente infracción’. Claro, si no identificación no hay denuncia. Señor alcalde, ¿por qué exige la
identificación a Valenbisi y no está en la ordenanza? Curioso, ¿no? Dos. Obligatoriedad de un
seguro. Tres, actualización inmediata de la ordenanza en los cambios de normativa estatal.
Cuatro, aclarar las contradicciones en la ordenanza entre la velocidad de las bicis y patinetes y el
paso humano. Y ahora viene la gran pregunta: ¿Cuál es la velocidad de un peatón? Según
Google, es un máximo de cinco kilómetros hora. Y Wikipedia y organismos competentes, entre
tres y cuatro kilómetros.

Conclusión. A la vista de lo expuesto, ¿podría considerarse que el alcalde y el equipo de
gobierno actúan de forma negligente? ¿Pudiera haber dejación de funciones y, en consecuencia,
se pueden provocar o se producen delitos contra la seguridad vial? Con esta imprudente falta de
previsión, y aun disponiendo de recursos humanos de la Policía Local y medios técnicos como
son las propias cámaras de vigilancia, el posible acceso a otras para impedir y perseguir las
infracciones. ¿El equipo de gobierno incumple el deber de cuidado y protección hacia los
ciudadanos y más concretamente…?  [La presidència li comunica que ha esgotat el seu torn

 Vale, pues resumo. Muchas gracias por su atención. Y por cierto, señor Cano,d’intervenció]
¿hay un expediente informativo del alcalde Ribó al circular subido en bici por la acera de Salas
Quiroga?"

A continuació, intervé la , en representació de l'Associació Zero Incívics, quiSra. ******
diu:
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"Señor alcalde, señoras y señores concejales.

Soy ******, portavoz de la Asociación Zero Incívics, del Cabanyal. ¿Se acuerdan de mí?
Hace justo un año estuve en este mismo hemiciclo advirtiendo sobre la urgencia de tomar
medidas respecto a las amenazas que recibimos diariamente por denunciar las conductas
incívicas de parte de unos vecinos del barrio. Día 24 de enero 2022, vuelvo a mi casa sobre las
dos del mediodía. Me esperan mis vecinos que viven enfrente. Les acaba de llegar una multa por
tocar la guitarra en la calle. Empiezan a increparme, insultarme e intimidarme, dando por hecho
que era yo la que había llamado a la Policía. Día 26 de enero, salgo de mi casa a las nueve de la
mañana. Pastora, la matriarca de la misma familia, me llega por detrás, coge mi brazo derecho
para inmovilizarme y con la otra mano me pega en la cabeza amenazándome de no volver a
llamar a la Policía. A unos pasos de la escena hay vecinos paseando su perro, pero nadie
reacciona a mis gritos. Denuncié, pero tomar la decisión fue muy difícil ya que tenía que asumir
que me arriesgaba a que me hicieran daño físicamente. 

Desde entonces salgo de mi casa grabando para protegerme, ya que los testigos no quieren
hablar. Día 10 de junio, salgo a tirar la basura. Pastora se acerca a mí y me dice tres veces que me
quiere arrancar la cabeza. En total, entre el 28 de enero y el 15 de septiembre puse siete
denuncias. Y luego, 16 de octubre de 2022: ‘Detenidos dos hombres por amenazas a una vecina’,
yo, ‘a la que habían agredido y amenazado en el pasado en València. Los arrestados le han
recriminado a la mujer las citaciones judiciales que habían recibido por las amenazas proferidas
hacia ella’. Ahora os voy a pasar un audio: [ ] Vivo sola y llevo casi siete añosInaudible
aguantando un acoso brutal de parte de estos vecinos. Recibo insultos, amenazas. Me miran de
manera intimidatoria a mí, a mis amigos, a mis alumnos. Me humillan, escupen cuando paso al
lado, me hacen gestos de contenido sexual, me echan orina abajo de la puerta, me ponen la
música a tope. Tengo miedo a salir a la calle. Cambio mis rutinas para no encontrarme con ellos.
Desde la agresión tengo depresión, crisis de ansiedad y trastorno del sueño.

¿Será que a estos vecinos no les ha llegado el decálogo iniciativa de Isabel Lozano que voy
a citar?  , 21 de agosto de 2018: ‘Hemos dedicado un año entero en elaborar una especieLevante
de decálogo, aunque tiene once puntos que tienen que ayudar a mejorar las relaciones entre los
vecinos que es una alternativa a la solución de la sanción que no previene sino castiga. Punto 1.
Respetar a todas las personas y evita discusiones, insultos. Mantener la calma es la mejor opción.
Punto 2. Preocúpate, especialmente por las personas que viven solas’, etcétera, etcétera. ¿Un año
para esto? ¿Os habéis creído que los numerosos delincuentes del barrio que viven del tráfico de
droga iban a cumplir con esto solo leyéndolo? ¿En serio? Las pocas mejoras a nivel de
convivencia que se han conseguido son gracias a la gran labor de la Unidad 7.ª de la Policía
Local.

¿Punto sobre los okupas?, ¿las amenazas? Bueno, ¿cómo os vais a enterar de ellas si a
parte de mí nadie las denuncia? No será que vayáis a pensar como el abogado de mis vecinos que
soy racista y que tengo una obsesión con la etnia gitana, ¿verdad? No soy racista. Lucho por mi
dignidad y la de mi barrio. Zero Incívics no es una asociación racista. Luchamos para que se
respete un derecho fundamental, el derecho a descansar. En el Cabanyal nadie se atreve a
denunciar por miedo. Y ya se han marchado algunos vecinos desesperados por las agresiones y el
acoso que han sufrido. Esa es la triste y vergonzosa realidad de un barrio calificado por The

entre los diez más  de Europa.Guardian  cool
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Voy a acabar citando a Juan Ribó, 12 de marzo de 2019: ‘Tenemos un equipo plural,
paritario, que sale a ganar las elecciones para conseguir una ciudad más justa, amable y llena de
oportunidades’. Sin comentario. Una última pregunta, señor alcalde, ¿usted piensa que mis
vecinos no son tan tontos como para ir más allá? [La presidència li comunica que ha esgotat el

O al contrario, que me van a partir como me amenazan en el audio.seu torn d’intervenció] 
Gracias a su irresponsabilidad ahora voy a tener que vivir con esa duda.

Gracias."

A continuació, intervé el  , en representació de Mi Tierra CV, qui diu:Sr. ******

__________

S’absenten de la sessió la majoria dels i de les membres del govern municipal.

__________

"Muy bien. Bueno, primero que nada, ¡  y Viva España! Son dos gritos que aVisca València
un valenciano de bien le emocionan y a un valenciano de bien le hacen erizarse el vello. ¿Por
qué? Porque  es el final del himno regional. Y Viva España es como finalizan lasVisca València
Fuerzas y Cuerpos de Seguridad del Estado todos sus actos. Recordamos que desde aquí le
queremos rendir un homenaje a todas las Fuerzas y Cuerpos de Seguridad del Estado por el
esfuerzo que hacen, por todo lo que se están esforzando y sobre todo el maltrato que tienen por
todos los gobernantes, desde el propio Marlaska hasta aquí el Ayuntamiento de València, lo
estamos viendo día a día.

La verdad es que me había planteado entre decir lo que pienso o dejarlo escrito. Y yo digo
bueno, como aquí hay gente que tiene la piel muy fina, si digo lo que pienso igual hasta me dicen
que es un delito de odio. Como me tiene tantas ganas. Pero bueno, en fin, al final me lo he dejado
aquí para no salirme del guion. Y me gustaría hacerle, aunque se ha ido, una pregunta la señora
vicealcaldesa antes de empezar: ¿Cómo van los papeles del Azud? ¿Va a aparecer algún nombre
de los que hasta este momento estaban aquí en la sala en esos papeles? ¿O van a aparecer en
alguna de las empresas que en este momento se están investigando? Eso lo veremos en breve. De
todas formas, no van a tener 150 portadas. Eso lo tenemos claro.

Amigos, os voy a dejar un mensaje y un anuncio porque este mensaje y este anuncio no va
para los concejales. Va para los que tenéis que votar, para los que en mayo tenéis que decidir
quiénes se van a sentar aquí. Y yo os digo de verdad una cosa, ¿vais a volver a votar a la
izquierda? ¿Vais a volver a votar a los que nos están hundiendo? ¿O espabilamos de una vez y
abrimos los ojos? Amigos, necesitamos que nos gobierne gente que siente València. Gente que
sea orgullosa de pertenecer a esta tierra. Gente que quiera a sus antepasados, pero a los de
verdad, no a los que proclaman  por ahí. Sí señor. Gente que quiera servir a losPaïsos Catalans
ciudadanos, no que venga a servirse de los ciudadanos porque no tiene otra cosa; si no, se
comerían los mocos, señores.

Hay que votar a gente que ayude a los que de verdad lo necesitan porque, recordamos,
quien lo necesita no son esas entidades catalanistas que tanto dinero le dan sino esas colas del
hambre: Cáritas, la Casa de la Caridad. También recordamos que está trabajando mucho el Banco
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de Alimentos, Que si desaparecen 4 millones, el concejal correspondiente vaya a la calle y no
hunda en la miseria a una funcionaria ejemplar. Que si de verdad quiere el progreso de la ciudad,
apoye la ampliación del puerto. Aunque sé que al final lo vais a escuchar, viene una asociación
que va a estar a favor de que no se amplíe. Claro. ¿Por qué? Porque es que si no superamos al
puerto de Barcelona. Ya vimos el otro día al señor Ribó con la señora Colau. Que bonita tiene
Barcelona. Bonita tiene el Barcelona, la niña. Y os digo una cosa, como lo votéis otra vez, en
dos, tres años estamos como Barcelona más o menos. No hay más que ver cómo está ahora:
suciedad, ratas, tenemos plagas, los parques y jardines abandonados, los árboles cayéndose.
Porque no lo olvidemos, el ficus es una muestra porque está en el centro y lo ve todo el mundo,
pero todos los días hay en València problemas con la vegetación, os lo digo porque lo sé de
primera mano.

Amigos, os digo una cosa. Me gustaría tener una ciudad amable para conducir, volver a la
Valencia de los 20 minutos, que no haya tantos atascos, que se puede combinar perfectamente la
bici con el coche. También me gustaría que no se clavaran tantos impuestos, tanto a la ORA, que
se metieran tantas multas a la ORA, que nos crujan con las cámaras de Ciutad Vella. Un alcalde
que diga fuera las cámaras de Ciutat Vella, que ya está bien. No está tampoco, no lo veo. Sí. El
concejal de Hacienda, que baje el IBI. Que bajando los impuestos hace que se ruede más dinero,
hombre. Hay que decirlo. 

Bueno, también por supuesto que quiera el valenciano de verdad, el de la Real Academia
de Cultura Valenciana, no el engendro catalanista de la AVL. Yo quiero un alcalde así, que haga
esto.

Y para finalizar, os voy a dejar una frase de Francesc de Vinatea. Sí, el que se quieren
llevar de aquí de la plaza. Solamente un fascista sería capaz de quitar la estatua de ahí. Dijo:
‘Cada uno de nos somos tanto como vos, pero todos juntos somos mucho más que vos’. Esta
frase lo dice claro. Vamos a luchar y a trabajar de aquí a mayo para que los valencianos
demostremos que somos muchos más que los catalanistas, tal como se demostró el 9 de octubre
de 2017  por la tarde.[La presidència li comunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció] 

Gracias.  y Viva España."Visca València

__________

Es reincorporen a la sessió els i les membres del govern municipal que s'havien absentat
durant la intervenció del representant de Mi Tierra CV.

__________

A continuació, intervé la  , en representació de l'Associació de Comerciants delSra. ******
Centre Històric de València, qui diu:

"Ilustrísimo señor alcalde, vicealcaldesa, vicealcalde, señoras y señores concejales. Buenas
tardes a todos.

Un año más aprovechamos y agradecemos la oportunidad que supone participar en este
debate como asociación, y nuestro objetivo va más allá de nuestros beneficios comerciales.
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Queremos hacerles reflexionar sobre la ventaja que tiene para la ciudad el que cuidemos de
nuestro centro histórico comercial como una apuesta por la visibilidad de aquello que nos
singulariza y define. En referencia a esta particularidad queremos agradecer el apoyo a los
comercios emblemáticos y centenarios con las bonificaciones del IBI. Hay que seguir apostando
en este sentido, dotando de partidas presupuestarias suficiente para ello. También queremos
animarles a ampliar la acción de plataformas móviles para recogida de residuos que se ha
implantado en el barrio de Ciutat Vella. Esto ayudaría a poder seguir transmitiendo lo que
realmente somos, una ciudad que cuida su entorno y es responsable de sus deberes.

Queremos agradecerles que por fin se convocaran las plazas de Policía Local, pero no hay
que olvidar que siguen siendo insuficientes. El número de agentes que se incorpora no viene a
cubrir las jubilaciones de los últimos cinco años. En referencia a las actuaciones policiales
queremos afirmar que la comunicación con el cuerpo de Policía Local es buena y sabemos de su
interés por que lo sea así. A pesar de ello, seguimos padeciendo dos enquistados problemas. El
centro es foco de atracción de bandas organizadas que sufrimos a diario. Estas bandas son
conocedoras de la protección que les ofrece nuestra legislación, a pesar de que sabemos que
recientemente han tenido una leve modificación. 

El vandalismo con grafitis es un ataque a la propiedad privada en paredes, escaparates y
persianas. Estos son delitos urbanos que ante su tolerancia solo animan a que se sigan
produciendo también el mobiliario urbano y monumentos de propiedad pública. Limpiar la
ciudad de ilustraciones y garabatos de baja calidad tiene costes demasiado elevados y seguirá
siendo una misión sin fin si no se ponen medios para erradicarlo. Creemos oportuno diseñar y
costear un programa específico de limpieza de pintadas. El ciudadano no tiene por qué cargar
económicamente con estos gastos, puesto que ni los seguros cubren estos ataques. Por ello, no
entendemos su negativa a la instalación de cámaras de vigilancia de las que se disponen en tantas
ciudades españolas y europeas, y de las que se conoce su eficacia. Esto ayudaría como un brazo
más a nuestros agentes desbordados en su día a día. Por eso hoy de nuevo volvemos a
reclamarlas.

No queremos dejar de hablar de la herramienta que entendemos útil para construir una
ciudadanía involucrada, crítica y responsable, y que es el decidimVLC. Como asociación
apoyamos su práctica y hacemos de altavoz para que cada vez más ciudadanos se involucren en
utilizarla como un derecho y un deber. Pero el porcentaje todavía mínimo de participación que
hay en este decidimVLC no avala ciertos cambios que se proponen y van a alterar la vida diaria
de muchos más ciudadanos que el porcentaje de la que lo han votado. Como ciudadanos
esperamos que se haga un uso del Decidim por parte de nuestras autoridades honrado y
transparente, y que nunca sirva para amparar proyectos precipitados sin los estudios requeridos ni
consensuados. Y sobre todo, sin valorar las consecuencias. Tenemos como ejemplo la
implantación de la zona APR en Ciutat Vella, donde las actividades económicas menguan y
locales vacíos se incrementan, y siguen sin haberse corregido las consecuencias negativas de lo
ejecutado. Por eso, instamos a nuestro ayuntamiento a que no se tomen decisiones precipitadas en
el entorno de la calle Colón, un área económicamente de atracción supramunicipal.

Con respecto a la movilidad, felicitamos la iniciativa muy acertada de que los jóvenes
tengan gratuito el transporte público. Pero a los trabajadores del centro cada vez les resulta más
caro y complicado venir a trabajar. Lo mismo que a los distribuidores de mercancías. Cada día se
incrementan los transportistas que prefieren no venir al centro por las dificultades que ello
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conlleva. Le solicitamos una evaluación seria y consensuada con vecinos, transportistas y
comerciantes para poder llegar a un consenso beneficioso para todos. Queremos recordar que lo
que funciona en una ciudad no funciona en todas. No todo es extrapolable. Hay que adaptarlo y,
sobre todo, consensuarlo con todos los actores. En cuanto a la EMT, seguimos solicitando el
incremento de frecuencias en sus servicios y el presupuesto que nos corresponde como ciudad.

Este final va destinado a todos los concejales y partidos, tanto si están el gobierno como si
están en la oposición. Nos encontramos ya en un tiempo de nuestra querida democracia diferente
a lo vivido por algunos de nosotros, los de más edad. De las elecciones pueden surgir grupos de
trabajo que engloben a diferentes partidos políticos. La obligación del ciudadano es ir a votar a
los que creemos pueden ser nuestros mejores gestores. Pero una vez esto está votado, da la
posibilidad de que formen un gobierno con distintos partidos. El ciudadano no debería de sufrir
los posibles desencuentros que ocurran entre miembros del mismo gobierno pero de partidos
diferentes. Actúen con profesionalidad y con coordinación, por favor, teniendo siempre presente
que tienen el privilegio y la oportunidad de ser los servidores de sus vecinos y que ellos han
depositado toda su confianza en ustedes. No estamos pidiendo dinero, estamos pidiendo escucha
activa,  termino,[La presidència li comunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció] 
coordinación interna, consenso en las decisiones trascendentales para la ciudad y utilización en la
tecnología y los recursos públicos con responsabilidad y eficacia.

Muchas gracias."

A continuació, intervé la  , en representació de la Plataforma Veïnal Barri deSra. ******
Penya-roja, qui diu:

"Buenos días, señor alcalde, concejales.

Como hoy se debate el estado de la ciudad nosotros vamos a contarle, señor Ribó, cuál es
el estado de Penya-roja, que creo que seguirá siendo así porque, según le he oído, no va a
adjudicar nada a nuestro barrio. Hace dos años nos reunimos con el concejal de Jardines y nos
dijo que todos los problemas de la jardinería y limpieza municipal se debían a la contrata de
jardines y limpieza realizada en el 2015 por un gobierno anterior. Lo mismo nos dijo la concejala
de Cultura, que todos los problemas de la jardinería de limpieza municipal se debían a la contrata
del año 2015. Este contrato se estableció para cuatro años, pero ha estado vigente hasta hace un
mes, casi siete años, y ahora se ha adjudicado a las mismas dos mercantiles cuyo desempeño
había generado quejas entre el vecindario. La única diferencia es que el contrato actual ahora es
más caro. ¿El nuevo contrato va a cambiar algo, señor alcalde? ¿Por qué un contrato tan nefasto
se ha demorado tres años más? En Penya-roja no notamos nada nuevo. La calle Isla de Córcega,
la avenida Baleares, la calle 3 de abril de 1979, la calle Vicente Raga, el tramo central de la calle
Eduardo Boscá, todos estos tramos están completos de alcorques vacíos o árboles talados. Los
alcorques de Penya-roja siguen llenos de malas hierbas, las palmeras siguen sin podar y la escasa
zona de césped sigue llena de calvas.

Como bien le dijimos al concejal de Plagas hace apenas unos días, además de la
biodiversidad de los alcorques y la sostenibilidad de los árboles talados ahora tenemos una nueva
fauna en las calles: las ratas. Ratas que según el alcalde de la Junta de Distrito no existían. Las
encontramos en los setos, en los árboles sin podar, en los alcorques llenos de maleza y muertas
por las calles, bien a causa del sofocante calor o bien atropellados por los coches o las bicicletas.
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Han conseguido que todos los barrios de València sean iguales a consecuencia de su gestión,
pues todos tienen ratas, todos tienen malas hierbas en sus alcorques y en todos se secan y se
mueren árboles a consecuencia de la falta de cuidados de los servicios municipales que prefieren
talar antes que proteger. Como pasó también con los nueve árboles de la Alameda talados al
amanecer porque entorpecía un carril bici que podría haberse resituado por el arcén y
posiblemente precursora de otra tala masiva que se habría producido si no hubiéramos alzado la
voz diciendo: Salvemos los árboles de la Alameda, Salvemos los árboles de Penya-roja.

Entendemos que seamos molestos, pero somos necesarios para defender los derechos de
los vecinos de Penya-roja. En la última Junta de Distrito les molestó especialmente que
cuestiones que València pudiera ser capital verde europea, una ciudad que tiene 3.500 alcorques
vacíos y que pierde masa verde año tras año como consecuencia de la deficiente gestión de
jardinería. Ustedes se enfadaron mucho, no tienen más que demostrar que nos equivocamos. El
otro día nos notificaron que el jardín 3 de abril cuesta 3 millones de euros. Creemos que es una
cifra muy alta, pero aceptémosla. Con 3 millones de euros podríamos tener los mejores jardines
de València, ¿no? Pues ejecútenlo. Pónganlo en los nuevos presupuestos municipales.
Demuestren que apuestan por las zonas verdes de nuestra ciudad y que construyen un jardín que
los vecinos llevan esperando muchos años, muchos. Porque obras son amores y no buenas
razones. Demuestren que nos equivocamos. Se lo estamos pidiendo, dejen de talar árboles,
repueblen los alcorques vacíos y ejecuten las zonas verdes.

Pero no es el único problema de nuestro barrio. Además del centro de salud que ya hemos
comentado en varias ocasiones, carecemos absolutamente de infraestructuras cultural y social.
Nos dijeron que se iba a rehabilitar la alquería del Tenis, no se lo he oído en esta charla que ha
dado usted, una casa de principios del siglo XX con cerámica antigua en su fachada que se
encuentra en la calle Asturias. Estamos esperando todavía que se adjudique el proyecto de la obra
de rehabilitación. ¿Cuándo se rehabilitará? ¿Para la campaña electoral, por ejemplo? Por cierto,
hablando de patrimonio, ¿cuándo van a hacer bien de relevancia local las naves de Cros? Uno de
los ejemplos más sobresalientes del patrimonio industrial valenciano. Porque sabemos que se
llevó a la Comisión de Urbanismo y ustedes, los que gobiernan, votaron en contra. ¿Cuándo van
a proteger las naves? [La presidència li comunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció] 

Bueno, entonces termino por decirle que, Sr. Alcalde, demuestre que nos equivocamos, que
somos unos exagerados, que nos quejamos sin razón. Lo que necesita nuestro barrio son
inversiones.  Sin inversión no[La presidència li reiteraque ha esgotat el seu torn d’intervenció] 
hay presupuesto. También queremos decirle que si va vamos a examinarle, pues ahí va nuestra
nota. La misma que la inversión en nuestro barrio, cero."

A continuació, intervé la   en representació del Consell de la Joventut deSra. ,******
València, qui diu:

"Bon dia a totes i tots.

Gràcies en primer lloc per permetre’ns al Consell de la Joventut de València participar una
vegada més en aquest ple. Sóc Blanca Silvestre, vicepresidenta del Consell de la Joventut de
València. Avui tenen l'oportunitat de fer balanç de l'últim any, fer un diagnòstic de la realitat que
vivim la ciutadania i sobretot plantejar solucions útils per fer-nos la vida més fàcil a la gent que
vivim i gaudim d'aquesta ciutat. Perquè la política i la democràcia van d'això, de pensar en
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l'interés general, en els problemes reals de la gent, en els problemes dels nostres barris. I així
buscar la millor forma d'abordar-los, escoltant, dialogant i prenent decisions amb la complicitat
del teixit social i associatiu.

Avui parlem en aquest ple com a representants de més de quaranta associacions juvenils i
del conjunt de les persones joves de València. És a dir, al voltant del 12 per cent de la població
total de la ciutat. Persones joves, diverses i plurals, però que compartim les mateixes
circumstàncies generacionals, les mateixes inquietuds i malauradament els mateixos prejudicis i
paternalisme quan es tracta de parlar d'allò que per a nosaltres és realment important.

Quina és la realitat de les persones joves a València? Des del Consell de la Joventut podem
resumir-les en tres paraules: incertesa, resiliència i expectativa. La realitat és que sols dos de cada
deu joves menors de 30 anys poden emancipar-se a hores d'ara en aquesta ciutat. La realitat és
que els lloguers han pujat huit vegades més que el sou mitjà d'una persona jove. La realitat és que
tot i la pujada dels contractes indefinits, la temporalitat, parcialitat i sobrequalificació, seguixen
existint dificultats per tal de desenvolupar el nostre projecte de vida. Precarietat, incertesa,
invisibilitat. No pot estranyar-nos que el suïcidi siga ja la primera causa de mort en la joventut.
Que l'angoixa, l'estrés i l'ansietat afecten al 70 per cent de les persones joves. La raó per la qual
no ens emancipem no és perquè preferim anar-nos-en de cerveses. No ens anem de casa, ni ens
anem de viatge, ni pensem en la maternitat perque ser jove abans de la pandèmia, durant i ara
mateix segueix sent un esport de risc.

Per això, resiliència és la paraula que millor definix de la nostra generació. La capacitat de
fer front a les dificultats i d’eixir-ne enfortits d'elles, d'adaptar-nos, de tirar endavant, lluitar i
reivindicar alt i fort el nostre dret a una vida digna, a un present digne. Volem aconseguir tot això
mitjançant les institucions, participant, dialogant i decidint. Volem decidir. Volem que la nostra
visió es tinga en compte. Volem sentir-nos realment representades. Volem que la joventut torne a
confiar en la política, l'únic instrument que tenen els qui no tenen res per igualar-se.

Per això, tendim la mà al conjunt de forces democràtiques d'aquest ajuntament per
continuar buscant les millors solucions. Solucions que donen resposta als problemes que afecten
a la joventut. I fer-ho de forma directa, participativa i oberta.

Gràcies de nou, especialment a la Regidoria de Joventut per la seua proximitat i
complicitat amb nosaltres.

Gràcies i que tinguen un bon debat."

A continuació, intervé el  , en representació de l'Associació de Veïns I Veïnes deSr. ******
Natzaret, qui diu:

"Bon dia. Senyor alcalde, senyores i senyors regidors de tots els partits polítics que estan
ací representant al veïnat i també als que aspiren a governar en un futur.

Des del nostre barri i per ajudar-los a fer millor el seu treball reivindiquem el soterrament
de les vies del tren també en el Grau, Moreres, Natzaret i la Punta per a reunir el centre de la
ciutat amb aquella part del litoral. Sacar los restos de la fórmula 1 del cauce, que hay también lo
queremos verde. Completar el Jardí del Túria fins la seua desembocadura oberta al mar i
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connectar-lo amb el Parc Natural de l'Albufera. I ja saben vostés que la ZAL és il·legal i que ho
tenen més fàcil, per tant, per a fer-ho. Construir el Instituto de Formación Profesional,
Secundaria y Educación de Personas Adultas en Moreras, un equipamiento que venimos

do. Ampliar la línia 10 del tramvia fins al Canyamelar.reclamando desde el siglo pasa
Immatricular l'estacioneta de Natzaret a favor de l'Ajuntament. Arreglar les goteres i l’acústica de
Marazul. Facilitar el suelo público municipal que hay en el barrio para hacer realidad el derecho
constitucional a la vivienda.

Escuchen, hace 65 años una riada destrozó el área metropolitana, la ciutat y
especialmente los poblados marítimos. Hoy una descarga de una gran gota fría encima del casco
urbano de la ciudad no podría desviarse por el nuevo cauce, que es solo un canal de emergencia
para evacuación de lluvias caídas aguas arriba de la ciudad. En consecuencia, aumenta el
riesgo de inundación por lluvias extremas que pueden caer encima del núcleo urbano por la
emergencia climática. Pregunta: ¿El alcantarillado de la ciudad está preparado para hacer
frente a la aceleración del cambio climático? El puerto diseñó la solución final del cauce natural
del Turia bajo una indigna rotonda, sin tener el cambio climático que algunos se empeñan en
negar. Pregunta: ¿Qué pasaría al final del cauce histórico invadido por los restos del circuito de
Fórmula 1 y que esta a mayor cota que el barrio de Nazaret?, ¿y con una salida al interior del
puerto canalizada a través de tres tuberías de menor sección que el propio cauce?

El Puerto está haciendo obras sin responder a las alegaciones que presentamos al
programa especial de la Zona Sur II del puerto y sin tener el planeamiento aprobado. Mientras
tanto, el Ayuntamiento guarda silencio. Ni el equipo de gobierno ni la oposición han tomado
ninguna iniciativa para defender al vecindario ante los abusos del Puerto. Dos preguntas. ¿Por
qué el Ayuntamiento tiene que depurar los vertidos del puerto? Otra pregunta, ¿el Ayuntamiento
también le pone los bomberos a la Autoridad Portuaria? Por cierto, aún seguimos esperando al
plan de emergencias externas ante accidentes del puerto que afectan al entorno urbano, plan que
tiene que elaborar la Concejalía de Protección Ciudadana. Le recordamos que por la carretera
de acceso sur al puerto, que nos dejó sin playa, pasan todas las mercancías peligrosas que
entran o salen de sus instalaciones.

Por último, preste mayor atención a la seguridad ciudadana. No bajen la guardia porque
no queremos volver a épocas anteriores. Y la lucha contra la pobreza sigue siendo una
asignatura pendiente. Cierto que aumentan las ayudas, pero no se erradican las causas de esta
injusticia.

Tenemos más, pero parece que el tiempo no nos da para más.

Moltes gràcies i bon treball!"

Per últim, intervé la , en representació de l'Associació PSIMA, qui diu:Sra. ******

"Muchas gracias. Buenos días.

Soy psicóloga del equipo de Intervención Familiar del Ayuntamiento de València.
Actualmente, equipo específico de intervención en infancia y adolescencia. Estoy aquí en
representación de mis nueve compañeras y compañeros. 
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Desde hace 20 años atendemos a una media anual de 200 niños, niñas y adolescentes de la
ciudad de València y sus pedanías. Se trata de jóvenes en situación de vulnerabilidad, con graves
problemas de salud mental e integración social, absentismo escolar, autolesiones, intentos de
suicidio, fugas del hogar, un largo etcétera.

Desde el año 2002 este servicio ha sido prestado a través de la adjudicación de un contrato
programa a la Cooperativa de Servicios Sociales POVINET. Recientemente, el Ayuntamiento de
València ha decidido remunicipalizar el servicio debido a lo establecido en la Ley 3/2019 de
Servicios Sociales Inclusivos de la Comunidad Valenciana. En marzo de este año, el Servicio de
Bienestar Social e Integración informó a la empresa adjudicataria que teniendo en cuenta el
artículo 130 de la Ley de Contratos, el artículo 44 del Estatuto de los Trabajadores y el convenio
colectivo del sector, el Ayuntamiento de València había decidido impulsar el proceso para
subrogar a las nueve trabajadoras actuales que se sumarían a la plantilla municipal como personal
laboral. A tal efecto, en la Junta de Gobierno Local de 3 de junio, se estableció -y cito
textualmente- ‘que se inicien las actuaciones oportunas para la subrogación del personal que
venía prestando el servicio del Programa de Intervención Familiar’.

Sin embargo, recientemente se nos ha comunicado que la Asesoría Jurídica Municipal
emitió un informe desfavorable a dicha subrogación. Un informe cuyos argumentos son más que
discutibles e incurren en una flagrante contradicción. El documento en cuestión dice, y cito
textualmente: ‘Estas funciones quedan reservadas a los empleados públicos y dentro de ellos a
los funcionarios públicos’. Nos consta que se está extrayendo de bolsas de trabajo a educadores
sociales, integradores sociales y psicólogas para trabajar en el EIA, o sea el servicio donde
nosotras estamos actualmente. Pero, ¿de qué manera y desde cuándo las personas que forman
parte de las bolsas de trabajo son funcionarias públicas? Nos preguntamos.

En los últimos días afortunadamente hemos sentido que ha habido y que existe voluntad
política por solucionar el problema. De hecho, el pasado miércoles la Comisión Informativa de
Gestión de Recursos votó por unanimidad, apoyado por todos los partidos políticos, la siguiente
propuesta, y cito textualmente: ‘Dado el carácter esencial del servicio y que los recursos
humanos son un factor decisivo, se continúen realizando los trámites necesarios para subrogar al
personal si la legislación vigente lo permite y con los informes favorables de los servicios
jurídicos municipales’.

Sin embargo, esta situación no se puede resolver solamente con buena voluntad política ya
que se trata finalmente de una cuestión de justicia social y justicia laboral. Justicia social porque
estamos hablando de las familias, los niños, las niñas y los adolescentes más vulnerables de
nuestra ciudad, que de no ser subrogado el equipo se quedarían sin sus profesionales de
referencia, con el grave riesgo de desprotección que ello supondría. Se verían interrumpidos los
procesos terapéuticos, rompiéndose el vínculo establecido a mitad de intervención. Que además
de ser una mala praxis, puede ser vivido por parte de los niños y las niñas como un abandono
más, con el riesgo de que puedan sufrir una victimización secundaria y una posible
retraumatización, siendo esto finalmente nada más que maltrato institucional. Y también se trata
de justicia laboral porque existe el marco legal para subrogar al personal, porque existe
jurisprudencia que lo avala. Y en este sentido, este Ayuntamiento es consciente de las sentencias
desfavorables que ha tenido que asumir por litigios similares, con el dispendio económico que
ello supone para las arcas públicas.
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Por todo ello, apelamos a la racionalidad del gobierno municipal para que este proceso se
pueda solucionar por la vía administrativa. Esperamos que el Ayuntamiento valore la experiencia
y la alta especialización de las trabajadoras y los trabajadores que apoyan y acompañan desde el
equipo de intervención familiar desde hace 20 años a las familias que más lo necesitan,
demostrando finalmente que este gobierno de verdad cree en su lema: Las personas, primero."

__________

S'incorpora a la sessió la Sra. Gil.

__________

DEBAT

La  obri el primer torn de paraules.presidència

__________

Presidix la vicealcaldessa, Sra. Gómez.

__________

Sr. Gosálbez (Vox)

"Buenos días.

Agradecer en primer lugar las intervenciones de las asociaciones. Yo creo que la visión
que nos han traído las asociaciones en general es bastante clara y es de la València real, no esa
València ideal que ha descrito el alcalde en su hora de discurso. Nos han hablado de la historia de
València, del respeto y cuidado de la historia de València, de nuestra lengua, de las fiestas, de la
protección al patrimonio. También nos han hablado, le han hablado, se han dirigido a usted,
señor alcalde, sobre la protección de nuestro patrimonio. Le han hablado muy claramente de un
barrio del Cabanyal, de la situación que se vive en ese barrio. Se lo ha descrito con pelos y
señales una persona francesa, no española, francesa. Hablaba de ocupación, hablaba de
delincuencia, hablaba de inseguridad. Y usted ha respondido como responde siempre, sonriendo.
Dientes, como decía la Pantoja. Nada más. Dientes es lo que ha hecho usted. Nos han hablado, le
han hablado a usted, le han echado en cara a usted el nulo mantenimiento de los jardines, la nula
limpieza de la ciudad. Las plagas que tenemos en València de ratas, ratas por las calles es lo que
ha traído usted. La juventud. Hemos hablado también, nos han hablado de la juventud. Le han
echado a usted en cara la situación de la juventud. Un 40 % de desempleo aquí en la ciudad más
o menos, señor alcalde. El suicidio, la primera causa de muerte en la juventud también. Ayer lo
comentábamos en una comisión. Y oyendo a Nazaret y oyendo a esta persona, a este señor,
sinceramente no sé si ustedes saben que Nazaret existe. Lo dudo, porque con todo lo que ha
dicho la verdad es que quejas tenía unas cuantas. Y la pregunta muy clara, señor Ribó, después
de todas esas intervenciones de todas esas asociaciones, de todos esos vecinos, es muy clara para
usted: ¿Mienten los vecinos? ¿Es falsa esa situación?, ¿esa realidad de València? ¿Esa València
real que describen existe o no existe? ¿Usted la conoce, la cuida, la protege? ¿Va a hacer algo?
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Vox hoy aquí en el último debate de la ciudad de esta legislatura pretende con rigor, con
firmeza, contundencia, sin complejos, con ideas claras, reafirmar sus propuestas constructivas en
respuestas a las demandas de los valencianos y presentarse como alternativa de gobierno en el
año 2023 si los valencianos depositan en nosotros su confianza y valoran el trabajo de oposición
que desde el grupo municipal hemos realizado convirtiéndonos en correa de transmisión de sus
peticiones, sus preocupaciones y sus consideraciones, las cuales hemos hecho nuestras pues
nuestra razón de estar en este Ayuntamiento es al servicio de València, de las familias y de los
vecinos. Por consiguiente, y un primer mensaje, señor Ribó: A problema, solución. Siempre.

Empecemos hablando de lo que usted omite en su intervención. Ya es hora que València
vuelva a ser una ciudad segura. En Vox estamos centrados y concentrados por completo en que
València sea una ciudad segura, que vuelva a ser una ciudad en la que poder salir sin miedo a que
ocupen tu casa, sin miedo a que te agredan, sin miedo a que te agredan sexualmente o te violen,
sin miedo a que te saquen un machete, sin miedo a volver a casa solo y en el estado que uno
quiera volver a casa. Usted ha desestimado nuestras iniciativas para un mejor servicio policial, en
el que tan importante es la dotación de personal como la dotación material. Una plantilla dotada
de personal en línea con las peticiones que le hacen su jefatura de servicio y los vecinos: 500
agentes más. Por eso, hemos propuesto en comisión y en pleno la incorporación de 140
comisionados o interinos que se aprobó y usted ha incumplido. O la oferta de empleo público,
que se destinara preferentemente para policías y bomberos. Usted la votó en contra. También
contó con su voto en contra, la propuesta de reorganización de la plantilla para que los policías
estén donde son demandados, donde los ciudadanos quieren que estén. También solicitamos una
mayor dotación de la policía de proximidad, que usted votó en contra, fue desestimada y ahora,
por suerte, copian. Así tiene a la Policía, cada año peor desde el 2015. En mayo de 2023 habrá
seguro menos policías que ahora. Una mayor presencia policial en nuestros barrios es un claro,
clarísimo compromiso de Vox. Pero bien dotada, con coches policía, coches patrulla con
botiquines y desfibriladores, agentes con dispositivos de defensa táser, con cámaras cam que les
permitan una seguridad y prevención en sus funciones, con chalecos y uniformidad acorde al
trabajo que prestan, también, señor Ribó, también en su labor en la playa. 

Pero también es necesario reforzar preventivamente las zonas más conflictivas de nuestra
ciudad con instalación de cámaras de videovigilancia, como propusimos y usted votó en contra.
Ahora copian y colocan en el Parque Central. Nos alegramos de ello. Aciertan al rectificar y a
copiar lo que dijo Vox. Los datos cantan, la alarma y el drama social está en la calle, está ahí
fuera. Ni exageramos ni alarmamos. Exija al Ministerio del Interior una mayor dotación policial.
Reivindique una coordinación conjunta a la Delegación de Gobierno, era compañera suya de
gobierno hasta hace unos meses. Preocúpese de que se recoja ello en los Presupuestos Generales
del Estado. Exija lo que tiene que exigir al gobierno nacional y al gobierno de la comunidad
como alcalde de la tercera capital de España que es. Preocúpese de que se recoja ello, todo, de
verdad, en los Presupuestos Generales del Estado y que se note y que venga aquí a València.
Alcalde, recuerde, sin seguridad no hay libertad. En València se ha incrementado la inseguridad
un 46 %, la delincuencia. En España la media es de un 28 %. Colorado me pondría yo si fuera el
alcalde de València. Y esto es real. No es una sensación, señor Ribo.

Sigamos hablando de aquello que ni menciona. Ya es hora de que València sea una ciudad
cero ocupación. Barrios como Orriols tienen 100 viviendas. Incluso hay más de una docena de
viviendas municipales ocupadas. Hasta un edificio público a tan solo 300-400 metros de este
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hemiciclo ocupado e impidiéndose las obras para un edificio de dotación para los servicios
sociales. Es un problema de la València real que usted ni atiende ni soluciona. Por tanto, desde
Vox le volveremos a aclarar nuestra posición sobre la ocupación ilegal. La propiedad privada se
protege, al propietario se le protege frente al delincuente . El delincuente  tiene queokupa okupa
dar con sus huesos en la cárcel. Hay que modificar y endurecer el Código Penal. Hay que dotar
de mayores medios para desalojar inmuebles ilegalmente ocupados. Proponemos permitir el
desalojo en 48 horas. Proponemos que estos delitos sean tramitados como juicio rápido. Y por
supuesto, por supuesto, proponemos impedir que un  pueda empadronarse en la viviendaokupa
ocupada.

Usted tampoco menciona en su intervención que ya es hora de que los valencianos puedan
disfrutar de su derecho al descanso. El botellón campa a sus anchas en la ciudad. Es incapaz de
garantizar el derecho al descanso en más de 28 zonas de València. La Unidad UCOS noche en
los últimos años se ha reducido en sus efectivos en un 30%, de 112 a 79. No es de extrañar las
quejas de los ciudadanos constantes cuando solicitan la presencia policial y no consiguen ni que
les cojan el teléfono. Desde Vox propusimos -y el Gobierno votó en contra- de que se garantizar
el derecho al descanso, de dar respuesta activa a las llamadas de los vecinos por botellón, de
desarrollar un plan de reestructuración y optimización de la plantilla de la Policía Local, de
control de la contaminación acústica, de fomentar campañas de concienciación social e impulsar
una ordenanza de convivencia y civismo que lleva años en el cajón.

Usted oprime las estadísticas para justificar lo que cualquier vecino ve cuando transita por
las calles y es el estado de València, una València sucia. Nosotros queremos una València limpia,
con los jardines cuidados y mantenidos. Por ese abandono de los jardines, los vecinos le colorean
la cara las pocas veces que sale de su despacho. Y esta es una de las principales quejas que recibe
este Ayuntamiento. Los últimos, ¿quienes han sido? Los del barrio de San Isidro. Con ellos está
Vox. Ellos han presentado aquí mismo más de 1.400 firmas pidiendo la poda y el cuidado del
arbolado de su barrio, como en toda la ciudad. Y la inversión en desratización, desinfección,
desinsectación es, como poco, tres veces inferior a la necesaria para evitar esas plagas de insectos
y ratas que cada vez es más frecuente ver en las calles y plazas y jardines de nuestra ciudad.

También oculta en su intervención, que es más un alegato propagandístico, que ya es hora
de que los valencianos más necesitados, que para Vox son ciudadanos de primera, tengan unos
servicios sociales ágiles, eficaces y eficientes. Ni menciona que los servicios sociales
municipales tardan hasta 57 días en atender a los valencianos más vulnerables que necesitan
ayudas no para hoy sino para antes de ayer. En Vox hemos presentado y han desestimado, entre
otras, estas propuestas: adecuar los recursos humanos de los servicios sociales a la Ley 3/2019.
Ahora lo están haciendo cuando votaron en contra de nuestro acuerdo. Asumen nuestra
propuesta. Proponíamos también reducir los plazos de abono de la prestación económica
individualizada, garantizar una atención a los vecinos y cita previa, rápida, ágil y eficaz. Revisar
los procedimientos de las prestaciones sociales, especialmente en dependencia y en la renta
valenciana de inclusión.

Pasemos a otra cuestión. Usted no invierte porque no contrata. Ya es hora que la
contratación municipal esté protocolizada. Recientemente le han vuelto a llamar la atención por
trocear los contratos, ahora en los servicios sociales. El último caso ya no viene de la
Intervención General como es habitual, sino ahora viene de la Agencia València Antifraude
respecto de 15 contratos menores que debía haber sido un concurso. Un clásico en su gobierno
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este. Antifraude le insta a planificar la gestión contractual para contratar de manera conjunta las
necesidades similares, reiteradas y previsibles. Usted a por uvas, como siempre. Desde Vox se lo
hemos propuesto, usted siempre ha votado en contra. Propusimos una contratación municipal que
deje de estar encallada, que inspire confianza a los contratistas, que contribuya al desarrollo de la
pequeña y mediana empresa. Sin un buen sistema de contratación no hay inversión y eso es lo
que pasa en esta ciudad, en València, el cap i casal.

Ha ocultado en su intervención a quién subvenciona, pero ya es hora que el dinero de los
valencianos no subvencione a los enemigos de València. Este alcalde se olvida por completo de
las antiguas e históricas instituciones culturales valencianas y de Lo Rat Penat, por ejemplo. Pero
no se olvida de subvencionar a entidades separatistas: Escola Valenciana, 25.000; Institut
Valencià de Cultura, 27.500; el Micalet, 25.000; Plataforma per la Llengua, 25.000, que son estos
que denunciaban a los profesores y comercios que no hablaban en catalán. Otro atentado a
València de este gobierno indecente que lleva ya cerca de 1 millón de euros destinados a grupos
vinculados con la defensa de esos inexistentes Países Catalanes.

El deporte, la gestión en precario de las piscinas y campos de fútbol, también lo ignora.
Pero ya es hora que València tenga una buena gestión del deporte base. Falta de campos, jugar
partidos a las tres de la tarde los domingos, los padres de los niños sin comer, canchas e
instalaciones en mal estado, convenios vencidos años y años. Y de ustedes desde 2018 llevan
vendiendo que la situación contractual de las instalaciones deportivas se va a solucionar. Estamos
en octubre de 2022 y todo sigue igual. No, todo va a peor.

De la defensa de nuestra lengua, de nuestras tradiciones, de nuestro patrimonio cultural ha
divagado, por decir algo, omitiendo con firmeza que ya es hora que se defienda València y se
defienda lo valenciano, lo nuestro. Las Fallas tensionadas por falta de diálogo y un protagonismo
inusual y sin precedentes, con una gestión en entredicho de forma reiterada por Antifraude y por
Transparencia. Nuestro patrimonio histórico, los puentes históricos absolutamente abandonados y
desestimando todas nuestras propuestas. El Palau de la Música, cerrado desde el 2019 y sin fecha
de apertura. En la Banda hasta el director se va. En la programación de la Orquesta estamos en
mínimos. Que en el Tribunal de las Aguas se habla en valenciano, no en catalán como se dijo en
una presentación de un sello. Y usted cayó, usted cayó. Cuando en el Senado se propuso que se
pudiera usar esa expresioncilla de los Países Catalanes, usted volvió a callar. Defender nuestra
lengua regional y las normas del Puig. La Batalla de las Flores, que no es un BIC por su
chapucero expediente. Ha despreciado asistir como alcalde a los actos religiosos de la Virgen, ha
apartado la ofrenda a los Reyes Magos imponiendo una cabalgata de las Reinas Magas, sin
tradición y sin sentido. Ha suprimido el Te deum. Aunque todo ello tenga presente que si
obtenemos la confianza de los valencianos cambiará. Y ellos seguro, seguro que lo saben.

__________

Presidix el vicealcalde, Sr. Campillo.

__________

De la movilidad ha hablado un poquito. Y me voy a centrar en la cuestión de la reducción
del gasto político. Más de 40 altos cargos. No aplicar los criterios de la Agencia Valenciana
Antifraude para reducir gasto. Vox es el único partido que propuso la bajada del sueldo de los
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concejales del Ayuntamiento. Propusimos reducir el gasto político, pero usted votó en contra.
Nosotros no decimos, nosotros hacemos y proponemos. Vox respecto de la cuestión de la
educación también buscamos la excelencia. Y se lo tengo que decir claro por dónde pasa. Pasa
porque nuestros hijos que van a los colegios dispongan de los mejores medios materiales y
humanos para estudiar y aprender. En un colegio público o concertado, según los padres elijan
con su derecho de elección absoluta y su libertad de elección. Seguridad en el colegio, por eso es
fundamental los conserjes. Disponer de una plantilla de profesores y una educación universal
desde los cero años. [La presidència li comunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció] 

Sí, termino, Vox apuesta por una ciudad que sea referente de prosperidad y moderna. y en
eso vamos a trabajar sin descanso para construir y reconstruir todo lo que usted ha destrozado en
estos años  que serán[La presidència li reitera que ha esgotat el seu torn d’intervenció] 
recordados como los del peor gobierno de la historia del ."cap i casal

__________

S’absenta de la sessió el Sr. Montañez.

__________

Sr. Giner (Cs)

"Buenos días.

Señor Ribó, estamos en el debate del estado de ciudad y yo creo que lo han dicho los
vecinos, pero es que cualquiera que pase por la calle y que viva en València va a decir lo mismo.
En València tenemos un problema de suciedad, tenemos un problema de falta de poda, tenemos
un problema de plagas, en València hay ratas y esto se puede comprobar en cada momento,
tenemos un problema de seguridad y tenemos un problema de ruido. Todo esto que le estoy
comentando es debido sobre todo a que hay un problema que lo produce y es que falta gestión,
falta diálogo, falta mucho diálogo en esta ciudad, y falta consenso.

Y por encima de esto hay un problema todavía más grave que es por el que mi grupo está
trabajando, por el que estamos trabajando y por el que nos comprometemos a solucionar: el
problema de la vivienda. En València hay un problema de la vivienda. Nuestros jóvenes no se
pueden emancipar porque no pueden acceder a una vivienda. Y esto no está encima del debate,
que es algo que no comprendemos. Es la principal motivación y preocupación para nuestros
jóvenes. ¿Usted sabe, según el Observatorio de la Vivienda del Politécnico, que la vivienda por
metro cuadrado costaba en antes de empezar el trimestre 2.300 euros el metro cuadrado y ahora
está en 2.800 euros el metro cuadrado? ¿Que desde el año pasado el incremento de la vivienda en
València ha supuesto un incremento del 18 %?  A ver quién se puede comprar un piso en estas
condiciones subiendo los tipos de interés. La subida de los tipos no se la puedo achacar al
alcalde, pero el aumento del precio de la vivienda sí porque aquí hay un desajuste entre oferta y
demanda. Supongamos que alguien se quiere emancipar alquilando un piso. Según Idealista, el
metro cuadrado en alquiler está en 10,05 euros el metro cuadrado. Esto significa que si alguno se
quiere ir a vivir a un piso de 60 metros o de 80, le costará el alquiler 600 euros u 800 euros
cuadrados. Si la renta media nacional está en 11.000 euros al año, dígame usted un sueldo de
1.200 euros si alguien tiene que pagar 800 euros de alquiler qué le queda para vivir. 
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Y eso sí que está en nuestras manos. Ese problema sí que está en nuestras manos y no se
está haciendo absolutamente nada. Con estos datos que lo estoy diciendo, la situación de nuestros
jóvenes es en desventaja respecto a otras ciudades como Zaragoza, como Sevilla, como Murcia,
donde ha habido incremento pero no del 18 %. Eso del 18 % está pasando en València, no en el
resto de las ciudades. E insisto, València tenía una ventaja respecto a Madrid y Barcelona, que es
más económica desde un punto de vista del coste de la vida. Y ya no es así por culpa del
problema de la vivienda. Los sueldos que hay en València no son los mismos que hay en Madrid
en Barcelona, pero aquí ya está empezando a costar vivir lo mismo que en Madrid o en
Barcelona. Y esto es un auténtico problema. Con estos datos y a mí no me extraña que cuando
leemos los niveles de emancipación de la Comunidad Valenciana, hace dos años eran del 18 % y
ahora el año pasado sólo era del 11 %. Es decir, uno de cada diez jóvenes se puede emancipar en
esta comunidad. Los peores datos de España. Y València, liderazgo esta situación. 

Y esto sí que lo podemos solucionar, señor Ribó. Por supuesto que lo podemos solucionar,
señor Ribó. Los datos son los siguientes. En València tenemos 450.000 viviendas,
aproximadamente, 55.000 están vacías, que también se puede actuar por ahí. Hay una oferta
anual aproximadamente de 11.000, de 11.000 nuevas viviendas que se están construyendo. Pero
señor Ribó, ¿usted sabe cuál va a ser la demanda de viviendas solo de jóvenes que se quieren
emancipar en los próximos años? En los próximos diez años va a haber 150.000 personas jóvenes
que por edad les toca como derecho de vida decir que quiere vivir por su cuenta. Supongamos
que quieren vivir en pareja. Pues de 150.000 jóvenes, 70.000 pisos va a necesitar usted en esta
ciudad, usted o quien dirija esta ciudad, 70.000 pisos en los próximos diez años. A esto súmele la
gente que se separa, la gente que quiere vivir por su cuenta, etcétera, etcétera. Es decir, hay un
problema clarísimo, clarísimo, de oferta y demanda.

¿Y esto por qué digo que el problema lo podemos solucionar? Porque ahora voy a hacer
dos preguntas: ¿Qué ha hecho la Delegación de Vivienda?, ¿qué es lo que ha hecho la
Delegación de Vivienda? Se lo digo yo, nada. Nada, no se ha construido nada. El año pasado en
Quatre Carreres se habló de un proyecto de 100 viviendas. Es que solo está el estudio. Tenemos
solares en Quatre Carreres, hay tres. Tenemos solares en el Camino Hondo del Grau. Tenemos un
solar en la calle Juristas. Tenemos solares que se podían facilitar para la vivienda o para otras
actividades, pero moverlo como mínimo. Y no se está haciendo absolutamente nada, se lo digo
yo. El otro día se compró en Compromiso de Caspe una vivienda, a ver si de esa manera somos
capaces de iniciar alguna actividad. Y es que no hay más que ver el plan de vivienda del 2017 al
2021, ¿dónde está el análisis de la incidencia de ese plan? Lo estamos esperando todavía.
Después de un año que ha acabado aún no lo hemos visto.

Bueno, la delegación no ha hecho nada de vivienda. Ahora me voy a AUMSA, que tiene la
vocación de construir vivienda. Fotos, titulares, primeras páginas: 323 viviendas va a construir
AUMSA. Hay en marcha creo que son 180. ¿Cuántas se estarán acabando antes de que acabe la
legislatura? Es que van a llevar ustedes ocho años, ya no les pueden echar la culpa a estos
señores. La primera legislatura aún, pero ahora. ¿Qué es lo que va a hacer AUMSA? AUMSA ha
sido un chasco en sus manos. Ha sido un desengaño. Y todo, vuelvo a decirlo, por falta de
gestión, señora Gómez. Claro que sí, claro que sí. Lo de AUMSA es imperdonable, porque una
empresa que es un organismo externo se supone que no tiene los impedimentos administrativos
para poder trabajar como funciona el Ayuntamiento. Por lo menos para eso se creó. Bueno, esta
es la realidad.
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Bueno, y si Vivienda no hecho nada y AUMSA no he hecho nada, ¿qué ha hecho
Urbanismo? ¿Cuál ha sido la programación de Urbanismo? Porque ustedes cuando llegaron
dijeron que el Plan General Urbano lo iban a modificar. No se ha tocado. En 2018 sacan un plan
de directrices por barrios donde sacan 23 áreas funcionales en la ciudad y 15 en las pedanías. El
único plan que se ha acabado, que yo sepa, el de Ciutat Vella. De todo lo que se ha hablado, el
único que está acabado es el de Ciutat Vella. Es más, el otro día leo en prensa que se ha
presentado un macroplan, otra vez , dibujos, mucho verde, que se ha presentado unpowerpoints
macroplan que coge 5 de esas 23 áreas funcionales, es decir, que afecta a nueve barrios y que las
va a modificar. Esto significa que no saben por dónde van. Esto significa que la política de
Urbanismo, la planificación del urbanismo está siendo un fracaso en esta ciudad y lo demás son
excusas de mal pagador. Aquí, el único urbanismo que estamos conociendo es el táctico del Sr.
Grezzi, que cada dos por tres está haciendo lo que considera. Pero lo que es la planificación, el de
tener una planificación y un concepto de la ciudad, vamos, espero que usted salga aquí, señora
Gómez, y me convenza de otra cuestión.

Ahora si quieren ustedes nos vamos a ver el problema de la vivienda de otra manera. Y me
voy al registro de personas que están demandando, que se han apuntado para ver una vivienda de
alquiler: 2.500 valencianos están esperando en ese registro, más 1.000 que hay en AUMSA. Más
de 3.500 valencianos están esperando, están pidiendo una vivienda con un alquiler social.
¿Cuántas tiene el Ayuntamiento? Unas 163, 163 viviendas. Y le voy a poner un ejemplo, en el
Cabanyal el Ayuntamiento, nosotros, ustedes, tenemos 164 viviendas, pero 136 están vacías u
ocupadas o con problemas. Y esta es la realidad de la vivienda en la ciudad de València, porque
falta gestión, falta proyecto y falta voluntad para solucionarlo.

Me voy a ver los mayores. ¿Cómo está la situación de las plazas? Se jubila la generación
del . En nada el 20 % de los valencianos vamos a tener más de 65 años. Hay un déficit deboomer
residencias de 5.700 plazas, 5.700 plazas. Y este ayuntamiento no está haciendo absolutamente
nada por solucionar ese problema.

Y por acabar con el título de la vivienda, me voy, por desgracia, a las personas que viven
en la ciudad que no tienen vivienda, al sinhogarismo, que me parece un problema bastante
importante, señor Ribó. Más de 700 personas tenemos en esta ciudad durmiendo en la calle,
señor Ribó. Más de 500 personas tenemos en esta ciudad en situaciones de infravivienda. Más de
500 personas tenemos en asentamientos. Más de 2.000 personas en total con lo que le estoy
comentando. Y si nos vamos al concepto de vivienda con falta de dignidad o en estado precario,
hay que añadirle otras 700 personas. Tenemos, señor Ribó, casi 3.000 personas en esta ciudad
que no tienen la vivienda mínima digna que se merecen para vivir. Y ya le digo, de todos estos,
700 durmiendo en la calle.

Esto a mí me hace pensar una cuestión: ¿Hay un problema de vivienda o no hay un
problema de vivienda en la ciudad de València? Por supuesto que sí. Por eso nosotros vamos a ir
presentando una batería de medidas para abordar el asunto de la vivienda. Uno de ellos, tenemos
8 millones de metros cuadrados de bajos en la ciudad de València. Dicen las estimaciones que
hay un 10 % que pueden estar vacíos. Según la estadística de la Asociación de Bajos
Comerciales, dicen que es un 25 %. Bueno, me voy al dato de diez del 10 %. Esto supondría
800.000 metros cuadrados. Nosotros no entendemos que en València un bajo se pueda destinar a
un apartamento turístico y no se pueda destinar a una vivienda. Eso hay que cambiarlo. Eso hay



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 3

T
S
q
 x

Fj
F 

b
3
A
u
 T

8
q
n
 i
FX

Q
 N

JQ
U

 P
p
U

=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 18/11/2022 ACCVCA-120 48801306209778079349

062252786540672854

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 21 D'OCTUBRE DE 2022 32

que cambiarlo. No tiene ningún sentido que se pueda vender un apartamento turístico y no se
pueda promocionar una vivienda ahí, con las ventajas que tendría esto para gente mayor, para
gente que tiene alguien con una diversidad funcional en casa, en definitiva. Es decir, esto nos
permitiría poner en la oferta que decía antes que faltaba 8.000 viviendas. Solo con una
modificación, solo con una modificación que depende de nosotros. Pues esa era una de nuestras
propuestas. 

Mire, son 15 minutos, 11 minutos he estado hablando de la vivienda, pero es que estamos
convencidos que es el problema de esta ciudad. Segundo problema, la seguridad. Claro que la
seguridad es un problema en esta ciudad. Mientras he estado hablando, o cuando acabe de hablar,
mejor dicho, en esta ciudad se habrán cometido dos delitos. En estos 15 minutos se habrán
cometido dos delitos en esta ciudad. Sí, señor Cano. Sí. Dos delitos. Cada ocho minutos se
produce un delito. Y un problema que no entendemos tampoco, cómo el año pasado habían 117
policías de barrio, que para nosotros es fundamental, y ahora estamos en 112. No entendemos.
No es que haya más, es que hay menos policías de barrio que para nosotros es una medida de
seguridad muy necesaria. 

Por supuesto, tenemos todo el asunto de la poda, de la limpieza, de las plagas. Bien, aquí
hay una cuestión se le voy a decir entre la poda y la limpieza. Principal problema, cuando ustedes
llegaron dijeron que tenían un contrato heredado del Partido Popular y que les vencía en
septiembre del 2019. Bueno, estaba heredado. Que iba a vencer, perdón, en septiembre del 2021.
Tuvieron la posibilidad ustedes de planificarlo en el 2019 el de limpieza. Y luego le hablo del de
poda. Vamos a ver, ¿por qué no lo hicieron si es algo que se podía planificar? Llevan ustedes ya
tres años de retraso con ese contrato, ¿por qué no han sacado ustedes a licitación su contrato? El
que ustedes pensaban que podía dar un servicio de limpieza y de poda. Porque ustedes heredaron
lo que es el contrato anterior si quiere usted durante la primera legislatura, pero durante esta
segunda legislatura usted si se ha tenido que tragar el contrato que había antes es porque ha
querido, porque le ha dado la gana. Y de esta manera, según los presupuestos del 2022, voy a dar
un dato para que ustedes lo entiendan: València destina 99 euros a limpieza por habitante y
valenciano, Málaga está por encima de los 210 euros. Esa es la diferencia. Más del doble ha
destinado este año Málaga que València en limpieza. Y no tenemos un contrato mejor porque
estos señores, vuelvo al segundo problema que ha anunciado, han sido incapaces de planificar y
gestionar los contratos de poda y de limpieza en la ciudad de València. De plagas. Bueno, aquí
estamos destinando 50 céntimos por valenciano a solucionar el problema de las plagas. Ustedes
ya lo han aumentado a 70 céntimos. Sí, pero es que una ciudad como Alicante está en 1,06 euros.
Y no digo Alicante porque sea... Es una ciudad de la Comunidad Valenciana. Barcelona le está
dedicando un 1,5. Sí, señor. Don Emiliano, claro que sí. Ustedes no han invertido y no se han
tomado en serio o no han sabido gestionar el problema de las plagas, en concreto de los retos.

La movilidad, pues qué quiere que le diga de la movilidad. Yo no entiendo cómo un
ayuntamiento se dedica a multar a sus vecinos para hacerles comprender que tienen que ser
sostenibles. Nosotros, vuelvo otra vez al segundo nivel de problema, creemos en el diálogo,
creemos en la formación, en el consenso y no pensamos que las multas sean la forma de que
todos juntos vayamos al futuro sostenible de la València 2030. Y algo que nos preocupa a
nosotros, es que València está empezando a ser o ya lo es, o ya lo es, una ciudad poco amable
con su área metropolitana. Entrar desde el área metropolitana a València por las mañanas es un
suplicio. Si están dentro de los 500.000 coches que entran, es un problema. Y si vienen en
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Cercanías, vienen enlatados. Y esto no puede ser. Si València tiene que tener una mentalidad
metropolitana, tiene que ser amable con su área metropolitana. Esto se lo explicaré y lo
debatiremos en la réplica.

Y por último, señor alcalde, porque me quedan 20 segundos, se puede gestionar, se puede
solucionar todo, la poda, la limpieza, la movilidad, la seguridad, la vivienda, bajando impuestos.
Ya le digo yo que sí, ya le digo yo que sí. Y suprimiendo un impuesto como el de plusvalía por
herencia como mínimo, que me parece el más injusto que existe. Con gestión, con gestión,
quitando ineficiencias.  Y[La presidència li comunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció] 
eso lo sabe cualquier empresario, cualquiera que tenga un pequeño comercio lo sabe. Bajando
impuestos se puede gestionar mejor la ciudad. Sí, Sr. Ribó.  [La presidència li reitera que ha

Luego se lo explicaré mejor."esgotat el seu torn d’intervenció] 

__________

Es reincorpora a la sessió el Sr. Pardo.

__________

Sra. Gómez (PSPV)

"Muchísimas gracias, vicealcalde, presidente.

Señoras y señores, quiero comenzar dando las gracias a todos los vecinos y vecinas que
hoy nos acompañáis en este pleno, especialmente a todas las entidades sociales, vecinales que
representáis a la ciudad de València. Gracias por venir a este debate y gracias por lo tanto por
enriquecerlo con vuestras propuestas y críticas constructivas. Gracias.

Bueno, sin duda podemos afirmar que este ha sido un mandato complicado. Ha sido el
mandato de las dificultades. Y en el último debate del Estado de la ciudad de este mandato me
gustaría empezarlo con una reflexión. Mirad, cuando una persona da un paso hacia adelante y se
presenta a unas elecciones quiere y desea que todo vaya bien, faltaría más. Pero también se
presenta para dar la cara precisamente si las cosas van mal. Y es ahí donde se demuestra de
verdad el compromiso público. Todo el mundo vale para inaugurar un nuevo edificio o asistir a
un acto. Pero realmente se demuestra la valía, la vocación del servicio público dando la cara para
cerrar, por ejemplo, en estos meses tan complicados de la pandemia. O arremangarse para
trabajar y pagar las ayudas de emergencia a los autónomos y las pymes en una semana. Y ni los
agoreros, ni los negacionistas ayudaron o dieron la cara. En los momentos de mayor dificultad,
precisamente cuando más había que trabajar y cuando más teníamos que dar la cara, hubo quien
se escondió. 

Pero ahora estamos en uno y ahora estamos superando lo peor. Y estamos haciéndolo de
una manera muy diferente a como se repartían antes las dificultades. Porque hay dificultades. Sí,
claro que las hay. Como ocurrió a la anterior crisis económica. Pero en esas dificultades hay
valencianos y valencianas con contratos indefinidos, se están revalorizando las pensiones y no
hay ni un solo recorte. Todo lo contrario. Se ha aumentado la inversión, han mejorado los
servicios públicos y hay más ayudas que protegen a las familias vulnerables. Por el camino de las
dificultades no se han quedado los de siempre atrás. Es que de hecho nos ha quedado nadie.
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Después de una pandemia y en plena crisis de precios por la guerra de Ucrania, hoy hay 84.000
personas más trabajando en esta ciudad. Después de dos grandes crisis, este ayuntamiento es el
que más invierte per cápita de todas nuestras grandes ciudades. Y además es el que menos deuda
tiene, teniendo en cuenta que además veníamos de ser una de las principales ciudades en deuda
per cápita.

Y quiero darle las gracias a todos los que lo hacen posible, porque más allá del ruido
político está el esfuerzo de las familias de esta ciudad. Están todos los que se arremangan porque
superemos las dificultades. Lo decía antes, los que ayer arriesgaron su vida o cerraron sus locales
en plena pandemia para protegernos a todos son los que hoy soportan la subida de la luz para que
no lo soporten sus clientes en el ticket de la compra. Todos ellos se han esforzado para que a
todos nos vaya mejor y son muchas y muchos más que los que prefieren que todo vaya mal para
sacar rédito de ello. La gente que queremos que las cosas vayan bien sinceramente estamos
ganando la partida. ¿Y por qué? Porque damos la cara y nos esforzamos. Y dar la cara y
esforzarse en estos momentos es representar precisamente a la gente corriente de esta ciudad, a
las familias de nuestros barrios, tener y estar centrados en las mismas prioridades que ellos y
ellas, que hoy en día sobre todo son dos: el coste de la vida y el problema de la vivienda.

En primer lugar, el coste de la vida. Las familias necesitan que sus representantes públicos
estén centrados en que tengan un trabajo. Pero un trabajo de calidad, un trabajo digno que dé
salarios dignos. Y además, que llevemos a cabo todas las acciones necesarias para que el coste
que tengan que asumir en su día a día no les impida llegar a final de mes. Y eso es lo que está
pasando hoy en València, sea hoy el sitio que está atrayendo las inversiones más importantes de
España. Tenemos el Centro de Computación de la ONU, que ha anunciado que se viene a
València. Tenemos HP, que ha anunciado y ya está trabajando en la ciudad de València.
Tenemos a Siemens, tenemos a Lufthansa. Tenemos a los mejores que están apostando por venir
a nuestra ciudad. ¿Y por qué? Porque ha habido un Ayuntamiento que les ha puesto las cosas
fáciles. Porque las cosas no surgen de la nada, porque hay una Oficina de Inversiones que está
poniendo las cosas cómodas para venir a invertir. Y esas inversiones de hoy son los sitios y los
trabajos de muchos hijos e hijas de familias trabajadoras que estudian una FP o estudian una
carrera universitaria. Por lo tanto, generar empleo y además un empleo de calidad es la mejor
forma que tenemos de garantizar ingresos. Pero ojo, que eso hoy no es suficiente. Hoy tenemos
que poner nuestro mejor esfuerzo y nuestro mejor empeño político en que esos ingresos de
verdad sirvan para llegar a fin de mes.

Y por eso, desde cada institución en la que está gobernando el Partido Socialista hemos
lanzado un plan de inflación para ayudar a las familias trabajadoras de este país. En el Gobierno
de España, actualizando y subiendo el salario mínimo interprofesional para los trabajadores y
trabajadoras de este país, subiendo las pensiones para nuestros mayores o actualizando el ingreso
mínimo vital para que quien más difícil lo tiene no lo tenga peor. O en la Generalitat Valenciana,
reduciendo el coste del transporte público, del metro pero también de la EMT. O presentando el
próximo lunes una reforma fiscal que va a ayudar a la mayoría de las personas de esta Comunitat
y que no solo se va a centrar, o de hecho no se va a centrar, en que precisamente ganen los que
más tienen. Es una reforma que baja los impuestos a la mayoría y se lo sube a los grandes
propietarios. Es una reforma que ayuda a la València que trabaja y exige más a la València que
hereda, que es lo que toca.
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Y en este Ayuntamiento el Partido Socialista también estamos proponiendo poner en
marcha un plan de ayudas a las familias. Queremos garantizar la educación de 0 a 3 años, que sea
pública. Y para que sea pública, al menos tenemos que empezar por que sea accesible. Por eso
vamos a completar nuestro propio cheque escolar, que, junto con el bono infantil, va a posibilitar
que la mayoría de las familias trabajadoras de esta ciudad puedan acceder a una educación de 0 a
2 años, ya que de 2 a 3 ya la cubre la Generalitat Valenciana. O vamos a propiciar que las
familias con más dificultades puedan seguir llevando a sus hijos e hijas a practicar deporte.
Porque no podemos consentir que haya niños y niñas que, por ejemplo, se borren de algo tan
esencial y básico como es aprender a nadar porque sus padres no puedan pagarles la natación.
Vamos a dar un bono de ayudas a todas las empresas, autónomos, pymes, bares, comercios,
restaurantes, la economía que está a pie de calle, la economía local, entre 200 y 500 euros para
ayudarles a soportar el precio y la subida del coste de la luz.

Y para que las personas puedan llegar a fin de mes, lo primero, lo primero y lo más
importante es que tengan una casa. Y este es el gran problema de las ciudades de hoy. El cómo
vamos a garantizar que nuestras familias puedan vivir en nuestra ciudad. Pero del mismo modo
que todo el mundo está de acuerdo, incluso la Comisión Europea, después del ridículo
sinceramente que hizo el Partido Popular nacional y que ha reiterado esta misma semana Feijóo,
en que hay que poner un impuesto extraordinario a las eléctricas, que se están beneficiando
económicamente del sufrimiento colectivo, hay que poner un impuesto extraordinario a todas
aquellas sociedades, fondos buitres, fondos de inversión, a todos los especuladores que se están
lucrando a costa del problema de la vivienda. Y sí, señor Giner. Claro que hay un problema de
alquiler. Y València no es ninguna excepción. Pero sea valiente, porque la solución no es
habilitar bajos como infraviviendas. La solución es realmente poner un plan de choque contra los
especuladores que se están haciendo ricos a costa de generar un problema en la vivienda y en el
alquiler de esta ciudad. Sea valiente y apoye con nosotros el plan contra la especulación. 

En primer lugar, gravando a quien más tiene, poniendo un gravamen del 30 por 100 en el
IBI de los grandes tenedores. Porque en esta ciudad no podemos seguir consintiendo que haya
grandes fondos que se van a barrios como Fuensanta, a nuestras familias más vulnerables que no
se pueden defender delante de ellos y empiecen a comprarles y acumular esa vivienda, y que todo
eso salga gratis. Por eso queremos poner un recargo, porque en esta ciudad no puede salir nada
más caro que acumular en pocas manos grandes bolsas de vivienda. En segundo lugar, subiendo,
claro que sí, un 300 % el coeficiente de la plusvalía para todas aquellas viviendas que se compran
y se venden rápidamente porque no tienen otra función que especular. Porque quien compra y
vende en un periodo menor de dos años no compra un piso para vivir, compra un piso para
especular y enriquecerse. Y eso son pisos que deberían de estar en manos de familias. Son
hogares de familias, no son bienes de mercado que tengan que estar en manos de fondos buitre. Y
en tercer lugar, sí, estableciendo una tasa turística extraordinaria para los apartamentos turísticos.
Y sí, me reafirmo. Hay que poner una tasa turística extraordinaria para los apartamentos
turísticos. ¿Y saben por qué? Porque un apartamento turístico de hoy era ayer una vivienda con
familias. Y por lo tanto, es una piedra más en esta escalada de subida de precios de alquiler que
impiden a tantos jóvenes y a tantas familias poder emanciparse.

Miren, los impuestos no solo valen para que pueda contribuir el que más tiene. Además,
los impuestos también tienen que servir para gravar la actividad de quienes o no aportan nada o
pretenden hacerse ricos a costa del sufrimiento colectivo. Y en eso al menos lo tenemos clarísimo
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desde el Partido Socialista. Por eso proponemos ayudar a las familias y ponérselo muy difícil a
los especuladores. Sabemos a quién representamos y tenemos claro cuál es nuestro camino. Y por
eso vamos a dar la cara por ellos, para que puedan quedarse en sus barrios, para garantizar el
derecho a quedarte en tu barrio. Porque se ha tratado además, y lo hemos visto recientemente,
creo que ayer, con un poquito o con bastante menosprecio, lo que significa ser de barrio como
algo vulgar. Oíamos a Ayuso hablar como algo peyorativo ser de Vallecas. Y miren, la verdad es
que yo me he sentido bastante identificada porque no son pocos los que en público o en privado,
en redes sociales o en este pleno se han referido a mí despectivamente como que era de barrio. Y
sinceramente, yo estoy muy orgullosa de ser de barrio. Claro que sí. ¿Saben por qué? Porque
aparte de que es como la gran mayoría de esta ciudad, es que además sabemos lo que cuestan las
cosas porque nunca nadie nos ha regalado nada.

Y por eso creo que este ayuntamiento ha de ser un ayuntamiento muy de barrio y además
estar muy orgulloso de serlo. Y por eso peatonalizar las plazas, las plazas del centro, la plaza del
Ayuntamiento, es algo muy importante. Y estamos, oye, orgullosos y contentos de ello. Pero para
nosotros, para el Partido Socialista es igual o más importante peatonalizar las plazas de nuestros
barrios o generar entornos escolares seguros. Es muy importante haber hecho el Parque Central
porque va a ser un pulmón de nuestra ciudad, pero lo verdaderamente transformador va a ser
cuando se soterren las vías del tren y se cosan con un gran parque verde todos los barrios del sur
de la ciudad. O por ejemplo, apostamos por un modelo de integración con la huerta, pero no solo
para unos pocos sino para todos. Por eso para mí es tan importante que la conexión histórica de
Benimaclet con su huerta sea exactamente la misma que la de Torrefiel, Benicalap, Orriols,
Campanar o Quatre Carreres. Sinceramente yo no entiendo un modelo que genere ventanas a la
huerta para unos y barreras, tráfico y contaminación para otros. Y por eso nunca dudamos en
peatonalizar y en cerrar el túnel de Pérez Galdós, porque sinceramente yo creo que hay que
garantizar el derecho a vivir en un barrio, pero vivir en un barrio de calidad. Y por eso también
hemos propuesto un plan para la avenida del Cid, para que sus vecinos y vecinas dejen de ser
tratados como vecinos y vecinas de una autopista y sean tratados como vecinos de un verdadero
barrio. O tener a 15 minutos, por ejemplo, centros de salud o públicas o colegios. O porescoletas 
ejemplo dar una ayuda como Amunt persianes, de 15.000 euros para que abra en tu calle o en tu
barrio un nuevo comercio. Y eso, sinceramente, y hay que explicarlo, es a cambio de que no
hagamos grandes rebajas a las grandes superficies, porque cada euro que perdonamos a quien
más tiene es una ayuda menos que podemos dar a quien más falta le hace. Cada euro que
perdonamos a una gran superficie puede ser un comercio menos que podamos abrir en cada uno
de nuestros barrios.

Y miren, señoras y señores, para ir acabando, hay muchas formas de entender la ciudad y
todas son legítimas. Pero al menos para mí solo hay una de estar en política y es representar a la
mayoría. No porque todos seamos iguales, sino porque aquí desde la responsabilidad política
haga lo mismo que haría la mayoría. Defendamos las mismas cosas y tengamos las mismas
prioridades. Porque no podemos asegurar que no habrá momentos difíciles, que no habrá
pandemia, que no habrá una guerra, que no subirán los precios. Pero sí que podemos asegurar
que nos pondremos al lado de las personas que más nos necesitan. Y esa es la más valiosa de las
certezas. Que frente a quienes quieren perdonarles impuestos a los de siempre, nosotros vamos a
subir el salario mínimo. Que frente a quienes defenderán a los especuladores, nosotros
defenderemos el derecho a la vivienda. Que frente a quien defiende a la València que hereda, que
siempre lo ha tenido fácil, nosotros defenderemos a la València que trabajan y representaremos



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 3

T
S
q
 x

Fj
F 

b
3
A
u
 T

8
q
n
 i
FX

Q
 N

JQ
U

 P
p
U

=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 18/11/2022 ACCVCA-120 48801306209778079349

062252786540672854

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 21 D'OCTUBRE DE 2022 37

siempre a la València que trabaja. Y esa es la garantía que nosotros podemos aportar desde el
Partido Socialista. Y por eso queremos liderar este Ayuntamiento, para que en estos momentos
difíciles haya un Ayuntamiento realmente de la gente,  [La presidència li comunica que ha

un Ayuntamiento que represente el futuro y la esperanza de laesgotat el seu torn d’intervenció] 
gente corriente."

Sra. Catalá (PP)

"Bueno, pues muy buenos días a todos.

Me dirigiré a todos ustedes ya que el alcalde no me puedo dirigir en este momento,
imagino que entrará pronto, para decir que he escuchado atentamente la intervención del señor
alcalde y que efectivamente he detectado desgana, en primer lugar, anuncios reciclados, en
segundo lugar, y en tercer lugar, una ausencia de proyecto que me preocupa muchísimo. Mire, es
evidente que al señor Ribó su candidatura no le apetece mucho, no le ilusiona València y que no
tiene proyecto para la ciudad. Así que ya de primeras, si el señor Ribó considera que esto es un
embolado, mejor déjelo aquí. Sobre los anuncios reciclados le diré que ha vuelto a la jornada
laboral de cuatro días. Teniendo en cuenta y aprovechando que justo este año hay un mes que
tiene tres lunes festivos. La renaturalización del cauce del río, algo que ya habíamos oído hablar.
Las placas solares en el cementerio, también. O la empresa Amistad Energía que espero que su
proyecto tengan mejor futuro que aquello que anunció de la empresa mixta de vivienda en
campaña electoral y que nunca se ha llevado a término. Un balance de ocho años que es el que ha
hecho el señor Ribó sin propuestas de futuro, con anuncios de gestiones bastante comunes. Como
por ejemplo, el contrato de limpieza. Bien, se le presupone. Tres años vencido y agotadas las
prórrogas y un año sin contrato, se presupone que usted va a hacer un nuevo contrato de
limpieza. O por ejemplo, el tema de la reapertura del Gulliver. Esperamos que la pintura ahora no
perjudique a los niños. Y le pedimos por favor que se esmere con el puente de las flores, que ha
quedado desierto ese proceso.

Mire, en general le diré que València ha dejado de ser una ciudad amable para vivir y que
la ciudad no escapa al contexto general que estamos viviendo. Se han disparado los costes
generales de la vida en el supermercado, el aceite, los huevos, cereales, pollo…, se encarecen
más de un 20 %, el coste de la hipoteca puede suponer 200 euros más al mes, los alquileres
siguen subiendo. ¿Y la energía? La energía. Tenemos luz y gas a precios históricos, con regalo
incluido del señor Sánchez ya que hay días que la excepción ibérica nos ha salido a pagar. Eso
supone, por ejemplo, que una heladería en València, que no puede prescindir de la energía, ha
pasado de pagar 700 euros al mes a 4.600. Supone que un bar del centro de València llega a
pagar 2.800 euros, frente a los 1.300 que pagaba hace unos meses. ¿Sabe a qué lleva esto? Al
cierre de comercios, que han aguantado la dureza de la pandemia. Tenemos un 15 % de negocios
que han cerrado desde el 2019. Por compararlo con un año normal, para que no me empleen
ustedes el recurso de la pandemia. Tenemos más de 51.000 personas en desempleo. Como ya les
dije, 6 de cada 10 parados son mujeres. No estamos como para sacar pecho con este dato. Y
tampoco con el paro juvenil, que se ha incrementado un 17 % en algunos distritos en este último
mes. Anuncian ustedes un centro de empleo y formación del Cabanyal. Tenía que estar acabado
en 2019 y todavía ni siquiera está empezado. Por favor, no nos hagamos trampas al solitario con
el tema de los chanchullos estadísticos. No me hablen ustedes de que se ha incrementado un 40
% los contratos indefinidos. Ya, no hay otro tipo de contratación y los indefinidos son
indefinidos aunque tengan un trabajo discontinuo y sólo trabajen dos meses al mes [ ]. Así quesic
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no nos hagamos trampas al solitario con sus reformas laborales, ¿eh? La situación se traslada a
los hogares de València y para llegar a todo, muchos están ya tirando de ahorros y de créditos. En
la ciudad València la cola de los bancos alimentos se ha multiplicado. Y hay un dato que tendrían
que tener ustedes todos los días en la cabeza: duermen 750 personas en las calles, 750 personas
en la calle, según el último informe de los mismos Servicios Sociales del Ayuntamiento de
València. Saquen ustedes la estadística que quieran. La autonómica que se publica en el .Levante
Yo me acojo a sus propios informes de la ciudad de València.

Y miren, frente a esta situación, frente a ese contexto, su respuesta es convertir València es
la única gran ciudad que no baja impuestos. Yo, señor Ribó, le voy a hacer una propuesta muy
concreta. El presidente de la Generalitat anunció una alianza contra la inflación con diputaciones
y municipios. Ustedes, posiblemente usted recibió ayer un correo electrónico para acudir a un
acto el próximo día 2 de noviembre. Yo le propongo que vaya usted a esa alianza contra la
inflación, pero le propongo que lo que haga es bajar los impuestos. No entiendo los discursos que
salen aquí de la izquierda valenciana defendiendo y sacando pecho de una futurible bajada de
impuestos del señor Puig, que lleva 23 días pendiente, pero que no es capaz de asumir sus
propias responsabilidades y bajar los impuestos en esta ciudad. No lo comprendo. Participen en
el alianza contra la inflación, sí, pero háganlo bajando los impuestos. Yo le propongo un acuerdo
para aplicar una rebaja fiscal con la que los hogares y los comercios valencianos se ahorran 60
millones de euros. Con esa rebaja, una familia que viva en la avenida del Cid se ahorra 100
euros, una cafetería del Cabanyal podría ahorrarse más de 400. Esa es la rebaja que necesitan las
familias valencianas. Y puede hacerlo ya, pero no quiere porque su afán recaudatorio es infinito.
No perdonaron ni en pandemia. Sus anuncios de bonificaciones suponían ahorros míseros, no
llegaban ni al 0,1 %. ¿Eso es ayudar? La bonificación verde de la que usted hablaba se han
acogido 13 personas, señor Ribó. O sea, ¿su gran anuncio es una bonificación verde a la que
pueden acudir 13 personas en toda la ciudad de València, que se han ahorrado 3.000 euros entre
los 13? Mire, estos dos mandatos han incrementado ustedes un 19 % los impuestos.

Y hablan ustedes de que la anterior crisis se ayudaba a los bancos. Pero es que usted tiene
300 millones de euros de remanentes y ha decidido tenerlo en los bancos, sí. Mire, los impuestos
y las tasas municipales siguen batiendo récords. Lo hizo en 2021 y en 2022 piensan recaudar un
7,7 % más, 500 millones de euros. Para compensarlo anunciar un paquete de ayudas a comercios
que, sin hacer muchos cálculos, se lo digo yo, ya se deja fuera al 82 % de cafeterías y de
restaurantes, al 82 %. Y eso en el caso de que lo cumplan, porque efectivamente llevan ustedes
bastantes retrasos en ayudas. ¿Cómo pueden ustedes presumir de ayuda cuando no se ha pagado [

-gracias- ni el material escolar delLa presidència demana que es respecte l’ús de la paraula] 
curso pasado? ¿Cómo pueden ustedes presumir de ayudas?

Miren, València sigue situándose como una de las ciudades con el IBI más caro. Y lo
seguirá siendo en 2023. Y me alegro que hoy el señor Ribó haya dado por fin crédito a los
informes de la OCU, aunque sean para el tema de la seguridad y la movilidad. Tómenselo
también en serio para el tema de los impuestos y la presión fiscal en València, una de las
ciudades más importantes de España y con los impuestos más altos. La recaudación de multas,
por ejemplo, también se ha incrementado en 2022 un 75 %. Un 75 %, señor Ribó, 1,5 millones
han cobrado a los incautos que se atreven a ir por el centro, sanciones que siguen
incrementándose, sin reducirse. Un sablazo de la ORA. Casi 200.000 multas. Es que es para
hacérselo mirar. Pero es que sus planes para el futuro son la tasa turística, los peajes a la entrada
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de la ciudad. En fin, es así todo. El Ministerio ahora, se ha descargado ahora en los
ayuntamientos el plan de ahorro energético. Y apuesto a que está pensando en alguna nueva tasa
o sanción. Apuesto a eso, al puro estilo de elitismo ecologista que tienen ustedes. Este es un
ayuntamiento que asfixia a las familias y por eso yo le pido que baje los impuestos, que lo haga
ya, para darles un respiro en la medida en que podemos, porque el Ayuntamiento puede hacerlo.

Miren sobre el futuro de la ciudad. La ciudad no tendrá futuro si no tenemos una apuesta
clara por los Presupuestos Generales del Estado y en la Generalitat Valenciana. La Generalitat
Valenciana ha disminuido su apuesta en València y su inversión en València en el 75 % respecto
de cuando gobernaba el Partido Popular. Y los Presupuestos Generales del Estado, yo les ofrezco
que vayamos juntos a hacer enmiendas a los Presupuestos Generales del Estado. Usted me ha
aceptado, y se lo agradezco, la Comisión Mixta de Seguimiento. Faltará por ver en la letra
pequeña si la Comisión Mixta quiere que esté la oposición. De seguimiento de las inversiones del
Estado. Pero le pido por favor que empiece a moverse. No recuerdo la última vez que lo vi a
usted en un despacho de un ministro pidiendo algo para València. Es que no va a pedir nada para
València. Mire, yo le pido por favor que se mueva por València, que pelee por València de una
vez. Le he ofrecido un pacto para que los diputados y los senadores de nuestros partidos peleen
por la ciudad. Necesitamos mayores inversiones en la ciudad. Y deje de confiar en su compañero
Baldoví que es el pagafantas de Sánchez y aprobará lo que haga falta, como todos los años.

Mire, en cuanto al fracaso en la gestión, ustedes han dejado de ejecutar 800 millones de
euros en los presupuestos, 240 millones sin ejecutar de los 286 que presupuestaron hasta la fecha
en inversiones en este ejercicio. ¿Y creen ustedes que nos vamos a creer algo de lo que de lo que
dicen? Hay 20 barrios y 3 pedanías que no han recibido inversiones en este año. Tres barrios no
han recibido nada del Rialto, tanto barrio que somos todos. Porque yo creo que lo de ser de barrio
en esta ciudad es transversal. Bien, no han invertido ustedes en dotaciones públicas. Hay graves
problemas en los servicios más básicos: limpieza, seguridad y movilidad. En educación, del
Edificant, de las nuevas actuaciones no han hecho ninguna, ninguna. La falta de mantenimiento
de centros deportivos de barrios como Orriols, Patraix, Petxina, Abastos, Marxalenes es
intolerable. Eso es ser de barrio. Apostar por las dotaciones en los barrios, esas que están
abandonadas. Como el centro de mayores de Ruzafa, por ejemplo. Han construido la friolera de
cero centros de día para mayores, cero. Pero lo peor es que no saben, no son capaces ni de
atender a los centros a los 50 que hizo el Partido Popular. 

Y en cuanto a la vivienda, miren, permítanme que no me crea nada de lo que dicen. Ni las
600 viviendas que piensan rehabilitar, ni los 10 edificios con 300 viviendas. Oiga, pero si el
señor Sarriá, que ya ni siquiera es de la corporación, anunció 327 viviendas de protección oficial
y ustedes han hecho 14. ¿Cómo van a hacer, si en ocho años hacen 14 de 327? ¿Quién se cree
que vayan a rehabilitar 600 o que vayan a hacer 10 edificios con 300 viviendas? Es que no se
puede sostener. Y hay un fracaso día a día en limpieza, seguridad, falta de mantenimiento de
calles y jardineras, pérdida de árboles, alcorques vacíos. Eso es un clamor y lidera ya las quejas.
Tienen 200 al mes por estos conceptos. La falta de seguridad es otro de los grandes problemas
que han favorecido a ustedes. Nos estamos . Más suciedad, más inseguridad, másbarcelonizando
plagas y, efectivamente, menos oportunidades económicas cada día que pasa por una presión
fiscal sin precedentes y por una huida de las inversiones por la inseguridad jurídica que generan
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ustedes y por la presión fiscal que ahoga a cualquiera que venga. Por no hablar del colapso de las
licencias al que hoy el alcalde le ha dedicado siete segundos porque lo va a arreglar con una
aplicación informática.

Y sobre el tema de la movilidad, a la que usted tampoco ha hecho excesiva referencia, yo
creo que la EMT debería ser una herramienta fundamental y hoy es un agujero negro. Habla
usted de la movilidad metropolitana y se queda en el año 1997. No, no. Avance respecto del año
1997. ¿Qué han hecho ustedes en estos últimos ocho años por la movilidad metropolitana? Pues
levantar de nuevo las murallas en la ciudad, porque aquí no se puede entrar ni salir sin colapsos
permanentes. Nos enseñan maquetas que están muy bonitas, de verdad. Pero mire, eliminando
líneas de autobús, eliminando plazas de aparcamiento, 11.500 y sin dar alternativas que es la
dinámica permanente.

Y mire, yo pienso que hay que hablar más con los vecinos y en ese sentido le agradezco a
todos los que han venido aquí a intervenir. Yo les he escuchado con máximo respeto, no he visto
el respeto en otros compañeros de la corporación y por ello les pido disculpas. Ni uno se puede
reír cuando ustedes intervienen, ni tampoco salirse, aunque lo que se vaya a decir a uno no le
agrade. Eso es el diálogo. Escuchar al que no le gusta, al que no te gusta. Escuchar y no reírte,
porque no estamos para risas cuando una vecina dice que la están amenazando y que no puede
vivir tranquila. Eso, no es para risas, es que no es para risas.

Y frente a eso nosotros tenemos un plan y yo creo que el Partido Popular es quien va a
liderar la segunda transformación de València. Y sí, yo quiero trabajar por una capitalidad pero
que perdure, no quiero premios de estantería. Quiero una capitalidad que perdure. Quiero una
ciudad más humana donde la gente no duerma en la calle. Quiero una València más humana que
fomente la natalidad, la conciliación, que piense en la infancia, en los mayores y en el
envejecimiento activo y con dignidad. Y una València que piense en la movilidad de calidad, con
buena conectividad y buena frecuencia. Una ciudad más competitiva. Una ciudad que baje los
impuestos. Una ciudad que agilice licencias. Una ciudad que no pierda la dirección de los
proyectos y los motores estratégicos de esta ciudad. Que este alcalde ha perdido la dirección de la
Feria de València y ayer la dirección del Puerto de la Marina por no tener un plan concreto, al
que usted tampoco le ha dedicado ni un solo segundo. Y por último, una València más sostenible.
Sí, pero vamos a empezar por lo que tenemos que hacer. La Albufera está en estado lamentable y
usted anuncia 1,4 millones de euros para un dragado. ¿Y los 600 millones de euros que anunció
el señor Puig dónde están? Hay que empezar a trabajar.

Miren, este mes de octubre se conmemoran 65 años de la riada de València del 57. Los
valencianos nos levantamos literalmente solos, a pulmón, como siempre. Nosotros, haciendo
sellos como estos financiamos la reparación de la ciudad después de esa riada, haciendo sellos
como estos. Y así lo hemos hecho toda la vida. Un éxito compartido, efectivamente. A mí no se
me caen los anillos por reconocer los éxitos compartidos. Pero ahora toca una segunda
transformación. Hay un ciclo terminado, el ciclo de la izquierda en València. València debe
hacer frente a nuevos retos y convertirse en una ciudad más humana, más competitiva, más
atractiva y más sostenible. Debe ser la ciudad líder del Mediterráneo. Démosle a València esa
oportunidad  que es la que[La presidència li comunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció] 
merece.

Muchísimas gracias."
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Sr. Galiana (Compromís)

"Alcalde, companys i companyes de corporació.

Fa set anys quan vaig prometre el meu càrrec com a regidor per primera vegada ho vaig fer
com deia Rousseau per l'autèntica finalitat de la política que és fer còmoda l'existència i feliços
als pobles. I és que com va dir també Joan Fuster, entre el bé i el mal podríem aspirar a l'alegria.
Valencianes i valencians, a permetre’m que hui m’adrece a vosaltres. A vegades no sou
conscients de tot el treball que heu fet per esta ciutat. A vegades hem de parar, reflexionar, agafar
aire, ser conscients de la importància del vostre treball i continuar. Potser a vegades no recordem
com hem arribat fins ací i d'on veníem. Així que vaig a fer-vos memòria per tal de parar,
reflexionar, agafar aire, ser conscients de la importància del vostre treball i continuar.

Hui a este ple trobareu dos imatges de València. La que vol tornar a un passat que
considera gloriós i que tant reivindica, la que tot ho veu de color fosc i la que amaga que només
pensa en una xicoteta part de la ciutat. Per altra banda, la que mira al futur, la que ha canviat la
ciutat amb vosaltres i la que vol arribar a totes i tots amb alegria. Valencianes i valencians, heu
d'estar orgullosos i orgulloses de tot el que heu aconseguit des de 2015. A Compromís ho estem,
molt. València gràcies a vosaltres, és una altra ciutat. Una ciutat infinitament millor. València era
una ciutat deprimida, amb una marca i reputació que estava per terra i on l'aire i l'ambient era
irrespirable. Una ciutat on era complicat trobar treball, on les oportunitats sempre estaven fora i
on ens costava molt ser i sentir. València era una ciutat capital mundial de la contaminació
lumínica, capital europea del malbaratament, capital estatal de la corrupció. El 2015 els
governants estaven més preocupats per l'estètica, pel  de Fórmula 1, pel pressupostcochazo
desorbitat de la Ciutat de les Arts i les Ciències, la inútil Torre Miramar o els luxes que enyora
l'oposició com l’  o els Louis Vuitton a càrrec d'un deute municipal insostenible.America’s Cup
M'agrada molt més esta València que pensa en la salut, en les zones verdes, en ser menys
contaminant, en la comoditat del vianant i que cuida de l'economia i el comerç de la seua ciutat.

El 2015 ho vam aconseguir. Amb el govern de Joan Ribó li vam donar la benvinguda a la
València rebel, donant la benvinguda a la València que no es resigna, a la València que creu en
ella mateixa, a la València de somriures, a la València valenta. Li donàrem la benvinguda a una
ciutat que ja no fa que les ciutadanes i els ciutadans s'amaguen. València ja no està dormida per
somnífers de la política que es va fer en esta ciutat durant tant de temps. València és ara dels
ciutadans i ciutadanes que viuen i gaudixen d'ella, que ja no estan acovardits de com es parla de
la nostra terra, i en la nostra llengua. Hui, valencians i valencianes podem dir ben alt quan ens
pregunten: sí, jo visc a València. Han passat set anys des d'aquell moment que gràcies a vosaltres
li donàrem llum a tanta foscor. També gràcies a nosaltres. Set anys en què hem aconseguit
donar-li a València una altra manera de ser i estar. Set anys entre el bé i el mal estem aspirant a
l'alegria.

De veres que algú no pot sentir orgull d'esta València Capital Mundial de l'Alimentació
Sostenible, Capital Mundial del Disseny, Capital Europea del Turisme Sostenible i Intel·ligent,
que aspira a ser Capital Verda Europea, que aspira a ser Capital Europea de la Innovació. D’esta
València que acollirà els Gay Games, a la que la prestigiosa economista Mariola Mazzucato
destaca com una de les huit ciutats del món que millor projecte innovador desenvolupa, que va
ser una de les ciutats elegides per la Unió Europea per ser climàticament neutra el 2030, que ha
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acollit els Goya, que ha desenvolupat l’Any Berlanga. D'una València que s'ha reinventat per a
després d'una suspensió traumàtica tindre Falles al setembre i tornar a tindre-les al març. D'una
València que està superant la crisi del covid-19 de neu de manera conjunta, que no ha deixat
morir als seus majors en les residències. De veres algú no pot sentir orgull de tot això? De veres
algú pot sentir orgull de Zaplana? De veres algú pot sentir orgull de Zaplana?

Com ha dit l’alcalde, Revista , Revista , la CNN: ‘València, la millor ciutat delForbes Time
món per a viure’, ‘València, un dels millors llocs del món’, ‘València entre les millors
destinacions del món’. Valencians i valencianes, sé que esteu orgullosos i orgulloses de com es
parla d’esta ciutat i que no voleu pegar un pas enrere. Vosaltres ens heu ensenyat el camí i
nosaltres hem demostrat que les nostres polítiques i la nostra manera de fer les coses han vingut
per a quedar-se. Perquè som una ciutat de rebels, de rebels que creuen que es poden fer les coses
d'una altra manera. Sou persones que es rebel·len contra la contaminació i els embussos dels
cotxes al portar al xiquet a escola i ara compartiu el carril bici amb les vostres filles. Sou
persones que compreu masivamente l’abonament de comerç perquè voleu retrobar-vos amb els
comerciants dels vostres barri i dels vostres mercats municipal. Sou persones rebels que ara
sentiu l'orgull de la nostra horta, dels seus llauradors i llauradores, i que es penedixen d'haver
cregut en algun moment que era millor arrasar els camps. Sou rebels perquè ara sabeu que no fa
falta un port més gran per a tindre una València millor sinó un port que deixe de destrossar les
nostres platges. Som rebels els que sentim orgull d'estimar lliurement. Mares rebels que lluïxen a
les nòvies de les seues filles amb les veïnes. Pares rebels als quals no els fa por que el seu fill
haja decidit simplement ser feliç. Som ciutadans rebels perquè ara demanem cultura als barris i
els pobles. Som rebels perquè ara volem escoltar alguna mascletà a prop de casa ,perquè ara les
festes i la cultura arriben a casa en creuament de carrer. Som rebels i es rebel·lem perquè ja no
volem que José Luis Moreno gestione els nostres teatres. Perquè algú es pot sentir orgullós de
José Luis Moreno?

València ja no és una ciutat resignada i amb una enorme crisi reputacional. València ja no
vol els corruptes, que encara hui en dia són portada del diari. València ja no és la dels grandes

. Ara és una ciutat que sorprén a Europa i a lafastos para unos ricos ni de los amiguitos del alma
que la gent vol vindre a viure i a treballar. València és creativa. València és disseny. València és
intel·ligent. València és pròspera. És acollidora. És orgull. Encara que no els agrade, València és
una ciutat de gent ordinària fent coses extraordinàries. I per això totes i tots units ens marquem
reptes de futur per a 2030, perquè València si té una visió de futur. Una misió sostenible,
innovadora, verda i emprenedora. Una misió compartida amb tota la ciutadania.

Companys i companyes de Compromís, m’adrece ara a vosaltres. A vegades hem de parar,
reflexionar, agafar aire, ser conscients del treball i la importància del nostre treball, i continuar.
Han sigut anys molt durs marcats per una pandèmia i una crisi mundial. Molts de nosaltres inclús
hem perdut amics i familiars pel camí. Però esta és la nostra ciutat, la nostra València. Nosaltres
hem marcat el camí. Hem marcat el camí cap a la València que ens agrada. Ens han denunciat,
ens han portat als jutjats, ens han arrossegat pel fang, ens han amenaçat, ens han insultat. Han
mentit sobre nosaltres en notes de premsa i en rodes de premsa. I segurament continuaran
fent-ho, però hem de ser fortes i forts. Ells sempre critiquen les mesures, després les assumeixen i
finalment les reivindiquen com a pròpies. Més que res perquè les nostres mesures estan
assumides des de fa anys pel món civilitzat. L'altre dia vaig vore la foto d’un destacat membre
del Partit Popular passejant en bicicleta per la plaça de l'Ajuntament. Em vaig quedar bocabadat.
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Se’m va caure, , els ulls a terra. De fet, vaig pensar si no seria la bicicleta del senyor Ginervamos
que va perdre el 2015, perquè ja després d’eixa foto ja no vam tornar a vore el senyor Giner amb
bicicleta. I com la gent del Partit Popular es tan donada a furtar-li la cartera a Ciutadans. Un
destacat membre del Partit Popular gaudint d'una plaça. També gaudixen ara, segurament
gaudiran de la plaça de la Mare de Déu [ ] que per a ells és un secarral, no té arbres, té tendals.sic
No sé què pensaran sobre la plaça de la Mare de Déu, que no té arbres i que també té un tendal
que no s'ha pogut desplegar mai. Ara tampoc els agradarà el projecte de la plaça de l'Ajuntament
perquè té massa arbres. .Es para quererlos

Companys i companyes, hem de continuar treballant amb valentia perquè no són una
opció. I no només pel bé i el mal. Simplement perquè amb ells és impossible aspirar a l'alegria.
La gent ja ho va dir clarament el 2010 quan vàrem condemnar la política de advenedizos y

 que volien revertir carrils bici. La gent va apostar per l'alegria del dia a dia, per unaadvenedizas
València plena de colors, on sis carrils de fum i soroll passaven a ser un espai per a estar, per a
disfrutar, per a jugar o per a viure. Sols amb un govern amb Compromís València continuarà sent
una ciutat d'oportunitats i de progrés, perquè els valencians i les valencianes saben que poden
comptar amb nosaltres. Perquè ja hem demostrat que si hi ha una crisi com la que hem patit
estarem amb ells davant qualsevol dificultat per garantir a totes i tots una vida millor. Perquè
nosaltres no fem com el 2008 i no deixem a ningú arrere, perquè ells s'han posicionat sempre al
costat dels rics sempre que han tingut una oportunitat. Han votat en contra del ingrés mínim vital,
de pujar les pensions als nostres majors, en contra d’augmentar el salari mínim interprofessional
fins en quatre ocasions, en contra de prohibir els desnonaments a les famílies més desfavorides,
en contra de les ajudes a camioners, agricultors i pescadors, en contra d'apujar els impostos a les
grans empreses energètiques, en contra de qualsevol cosa que poguera millorar mínimament la
vida des que menys tenen. I al mateix temps, sempre a favor de perdonar els impostos dels que
més tenen, de facilitar l’acomiadament barat, de privatitzar empreses i serveis públics. ‘Los que

s’, Feijóo.más aportan tienen que recibir más ayuda

Força, companys i companyes. Queden mesos apassionants per renovar el nostre
compromís amb la ciutadania. Gràcies pel vostre esforç, pel vostre treball i la vostra lluita.

Sr. Alcalde

"Bé, en primer lloc jo volia agrair totes les intervencions que s'han produït a continuació de
la meva intervenció d'abans. Crec que és molt important escoltar a la gent, efectivamen. O siga,
siga quin siga el seu plantejament o siga quina siga la seua posició. Des de posicions relacionades
amb el món del treball fins a posicions relacionades amb un barri determinat. Dir-los que en allò
que puguem doncs intentarem donar solució als problemes que ens han plantejat. No podem
donar solució als problemes electorals que en algun cas s'ha plantejat també perquè això no ens
correspon a nosaltres, evidentment.

Jo voldria començar agraint una cosa que abans se m'ha oblidat i ara no vull que se
m’oblide i que em sembla important. I és agrair a la majoria, no a tots, el consens que s'ha assolit
en esta casa en una sèrie de grans temes. Em sembla important. Es van produir acords, jo vull
recordar-ho, front al tema de la pandèmia del covid. Es van produir acords en el tema de la
missió climàtica 2030 i inicialment en el marc estratègic de ciutat. Ho han dit algunes de les
persones que han intervingut que era important que per damunt de les posicions concretes dels
partits poguérem arribar a establir acords sobre temes concrets i jo crec que és una cosa que ho
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hem practicat en algun cas en els temes fonamentals. I jo vull agrair públicament esta actitud
perquè em sembla una actitud molt positiva i estic segur que la gran majoria de la ciutadania ho
valorarà positivament. Independentment del que pense cadascú hi han coses que ens podem posar
d'acord perquè són diguem-ne de sentit comú, per dir-ho aixina.

També volia agrair un altre tema que em sembla important. Vull agrair els silencis, els
silencis davant de determinats temes. Per exemple, el silenci respecte a l'evolució del deute en
l'Ajuntament de València. Vull agrair que ningú ha fet referència amb ell perquè crec que és un
indicador molt clar del que pensa. Aquest silenci és un indicador molt clar de la situació. Vull
agrair públicament el silenci respecte del període mitjà de pagament a proveïdors perquè crec que
és un indicador molt clar d'este tema. I d'altres aspectes de gestió. A mi em sembla important. I
vull dir una cosa que crec que val la pena. Jo pensava que també tindríem avui silenci respecte al
tema dels impostos. Sincerament, estava bastant convençut que d’eixe temps no n’anàvem a
parlar hui. Per un motiu, és que ahir al Regne Unit va passar una cosa important amb una senyora
de la bandera de la baixada d'impostos, la senyora Trus crec que es diu, que va dimitir després
d'haver provocat amb la seua baixada general d'impostos concretament. És el plantejament
general del neoliberalisme de la[La presidència demana que es respecte l’ús de la paraula] 
baixada d'impostos. Va produir un  en tota la Gran Bretanya a nivell econòmic en la lliuracrack
esterlina que jo crec que almenys en mi tindria un efecte dissuasori. En quinze dies no parlaria
d'abaixar impostos.

Bé. Però sí que vull comentar-los una cosa que em sembla important. Miren vostés, com
estan els impostos en València? Doncs hi ha un element objectiu de dades que és concretament
que el Ministeri d'Hisenda l'any passat, que és l'últim any, en drets reconeguts nets, que són els
impostos que es percebeixen, en Madrid foren de 999 euros per capita, en Barcelona van ser de
1.002 euros per capita, en València va ser de 637 euros per capita, un terç menys. Em sembla
important destacar-ho perquè és el valor mitjà dels impostos i és un indicador de com estan els
impostos en les grans ciutats espanyoles. El cas de Madrid jo crec que és molt cridaner, és
terriblement cridaner. Aleshores, jo crec que això ens diu una idea molt clara. El tema dels
impostos no està suportat en un creixement desaforat dels impostos, no. València està a un 66, als
dos terços de la pressió impositiva d’un Madrid i una Barcelona. I eixes són dades del Ministeri
d'Hisenda que qualsevol pot veure a partir dels drets reconeguts nets. I a mi em sembla important
eixe tema. No vaig a preguntar: I si baixem impostos, d'on traurem?, de quines ajudes traurem?,
què és el que rebaixem? No vaig entrar en eixe tema, però sí que em sembla important que
tinguem en compte que València té una pressió impositiva que és les dos terceres parts de les
altres dues grans ciutats espanyoles. Per sota del 66 per cent. I crec que val la pena veure-ho. Em
sembla important veure este tema.

S'ha comentat també en el tema dels impostos... Home, a mi m'agradaria que pensàrem un
poquiu què és el que diu el Fons Monetari Internacional amb este tema. És que val la pena llegir
un poc per ahí a nivell internacional. Què és el que diu la Unió Europea en este tema? Ens diu, en
moments de crisi no és el millor moment per a baixar impostos. És el millor moment per a tenir
una solvència econòmica perquè poden venir coses més complicades. Açò és el que diuen totes
les institucions internacionals. Aquí es diuen altres coses. Nosaltres ho lamentem. Nosaltres
estem d'acord amb el que es planteja a la Unió Europea, evidentment. I nosaltres entenem que els
defensors dels poderosos, dels que tenen més recursos, tinguen en la ment baixar impostos.
Perquè evidentment aquells que ens preocupen aquelles persones que o no paguen IRPF o no
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paguen determinades coses perquè no tenen propietat, açò no els interessa. És un tema que no els
interessa. Interessa a la gent que té molts recursos, és totalment comprensible. Però nosaltres
estem disposats a analitzar determinats elements de reforma impositiva perquè caldrà canviar
elements a nivell d'impostos, evidentment. Però no és baixar, eh?

No se pot baixar la pressió general perquè llavors no podrem fer determinades coses. I ho
he contat abans en el tema del covid, en el tema de les ajudes. I açò té repercussions perquè es
diu: hi ha tantes persones aturades a València. Sí, però és que quan vam arribar n'hi havien unes
quantes i enmitg ha passat la crisi del covid, eh? I això ha passat per alguna cosa. Açò ha passat
perquè nosaltres hem estat donant una sèrie d'ajudes i la prova és que aquí baixa l'atur mentres en
Espanya puja els dos últims mesos. I la prova és que tenim els millors resultats en els últims 14
anys. I este és el primer problema que interessa a tots els espanyols i els valencians, tenir un lloc
de treball. El més estable possible, . A mi m'encantaria que no es puga contratar tret deestupendo
condicions molt determinades. Però la dura realitat és que gràcies a un plantejament de renovació
de la Llei de contractació, el 57 per cent dels contractes en València van ser indefinits. I açò va
ser... [ ] No n'hi ha un altre, però no n'hi ha una altra perquè es vaHom parla fora de micròfon
canviar la llei i estem encantats que passe. I algú va votar en contra de què es canviara, algú va
votar en contra. Se'n recorda? Se'n recorda vosté qui va votar en contra? Jo tinc molt clar a qui li
interessa tenir un contracte indefinit -als treballadors- i a qui no li interessa tant. Ho tinc molt
clar. Sempre representem els mateixos. Sempre els representem vostés a uns i nosaltres potser a
uns altres, jo crec que està clar.

Volia parlar d'un altre tema que em sembla important. Algú ha comentat les subvencions.
Mire, no. No és cert. Nosaltres subvencionem a totes les institucions que ens ho demanen. El que
no fem és una discriminació ideològica, com es planteja per part d'algunes persones.
Subvencionem a A, a B i a C. Als que parlen en valencià i als que parlen en . Percastellano
suposat que sí, a tots. El que no fem és amb l'excusa de dir-los catalanistes és retirar-los la
subvenció. Això no ho fem, ni ho farem. Vull que li queda molt clar a vosté i a tots. Vull que els
hi quede molt clar. Pel·lícules de bons i roïns qui vulga que se les faça. En València nosaltres
subvencionem als grups que plantegen una cosa -i ahí estan els resultats- i als grups que
plantegen una altra, a tots. No fem selecció d'una manera determinada.

Volia parlar del tema de la vivenda perquè este em preocupa. L'altre dia van vindre una
representació de l'Ajuntament de Viena i jo els hi deia que sentia una terrible enveja de Viena
perquè Viena des dels anys 50 ha estat fent un parc de vivenda pública, de vivenda pública
controlada a nivell municipal i supramunicipal, i en estos moments controlava amb el pes de la
vivenda fins i tot el mercat. En València per desgràcia no estem en eixa situació. Quan arribàrem
pràcticament estàvem a zero. Eixa és la realitat. A veure, què hem fet? No hem fet suficient?
Doncs mire, jo li puc admetre que m'haguera agradat fer més. Però en estos moments s'estan
construint quatre edificis en AUMSA. En estos moments nosaltres estem comprant edificis,
concretament per un canvi que hem introduït en la llei. En estos moments amb els fons Next
Generation anem a rehabilitar una sèrie de vivendes, centenars de vivendes en els barris populars
de València. I a mi em sembla molt important parlar d'açò també, perquè en València hi han
moltes vivendes que estan en unes condicions d'una difícil habitabilitat. I és imprescindible parlar
d'això perquè si no estes vivendes prompte no es podran habitar. Per tant, d'acord amb la
preocupació amb el tema de la vivenda.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 3

T
S
q
 x

Fj
F 

b
3
A
u
 T

8
q
n
 i
FX

Q
 N

JQ
U

 P
p
U

=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 18/11/2022 ACCVCA-120 48801306209778079349

062252786540672854

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 21 D'OCTUBRE DE 2022 46

Però jo vull que pense també una cosa. València és la ciutat que té més alumnes Erasmus
d'Espanya. València és una ciutat que, com ha comentat la meva companya, estan venint
empreses. València és una ciutat que està tenint una oferta de vivendes important. Vaja a Malilla,
vaja a Patraix, vaja a Benicalap, etcètera, i veurà que hi ha una construcció de vivenda molt
potent. Però a la vegada hi ha una demanda important. I València és una ciutat que ha viscut
molts anys pensant exclusivament en la propietat. Ara estem pensant en altres coordenades.
Estem pensant en el tema de la vivenda de lloguer, efectivament. Però hem canviat les
coordenades. Perquè jo recorde determinat conseller dels temps de fa uns anys que només parlava
de vivenda amb propietat, i lliure a més. Han canviat les coordenades i estem treballant açò. I
mire, ho estem fent conjuntament també amb la Generalitat. Jo vull ressaltar el tema de
Sociòpolis que estem treballant en aquesta direcció. I vull ressaltar que estem treballant en la
direcció també de la Fórmula 1, de treballar en l'acord en la mateixa direcció. Per tant,
preocupació per la vivenda sí, efectivament. Que m'agradaria que haguera avançat més, que
poguérem avançar més i que hem d'avançar més, també. Mentrestant, nosaltres estem donant
ajudes al lloguer d'una forma important i estem treballant en esta direcció d'una manera
important.

M'agradaria parlar de l’EMT. No se n'ha parlat massa, però sí que voldria parlar. Algú ha
dit de forat negre. A veure, forat negre és el que vam trobar. Una EMT en la qual s'havien només
comprat dos autobusos en quatre anys, de l'11 al 15. Perquè no van i pugen a l’EMT un dia, eh?
Tenen el vuitanta per cent de probabilitats de trobar-se un autobús nou, tres cents i pico crec que
són. Eixa és una realitat. És la realitat i a més ho diuen les enquestes. Vostés han pujat alguna
vegada un autobús nocturn? Havien pujat abans? Jo no, perquè no sabia on anava. En estos
moments la gent sap on van els autobusos perquè són els mateixos del dia i està tenint un
creixement important. Vostés saben quants abonaments té concretament l’EMT per a joves, per a
menors de 30 anys, per a aturats, etcètera? A veure, jo sí que sé el que va fer l’EMT en el període
anterior: pujar l’abonament. Sí que ho saben. És una diferència important. És una diferència
important. Nosaltres ens sembla molt important que l’EMT complisca la seua funció. Ens sembla
fonamental i anem a treballar en esta direcció i estem treballant en esta direcció. Estem treballant.
Per açò farem un pla de finançament efectivament com el he anunciat, de la mateixa manera que
es va fer en el 2014 i que acaba enguany. Anem a continuar amb un nou pla de finançament
perquè, ens agrade o no, el covid va suposar uns problemes seriosos, que no van ser compensats
totalment amb les ajudes del govern de cap manera. I necessitem tenir recursos per a equilibrar
aquesta empresa, efectivament que els necessitem i anem a treballar en esta direcció.

Jo acabaria amb una idea. Mire, nosaltres treballem per a millorar la ciutat per a renovar.
Uns altres treballem per a conservar. , això que diuen sempre. A veure,Que me quede como esté
quan es planteja canvis en la mobilitat, quan es plantegen canvis en els temes concretament
d'aparcament és lògic que hi haja un període d'adaptació. És totalment lògic. Quan es plantegen
canvis de tot tipus és lògic períodes d'adaptació. Però mire, nosaltres pensem que hem d'anar a
una ciutat resilient, a una ciutat sostenible. Altres només diuen:  .Que me quede como esté

Gràcies.”

__________
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S’absenta de la sessió el Sr. Copoví i excusa perquè ha de celebrar cerimònies civils per
delegació de l'alcalde.

__________

La  obri el segon torn de paraules.presidència

Sr. Gosálbez (Vox)

"Gracias, vicealcalde.

Bueno, como es tónica general de usted, ni aclara, ni contesta, ni responde a nuestras
intervenciones, sino todo lo contrario, rechaza sistemáticamente nuestras propuestas como hecho
en comisión y en pleno, y la defensa de todos los temas que nosotros traemos aquí. ¿Por qué?
Porque usted, en el bosque de su radicalismo, no es capaz de discernir que nuestros
planteamientos son para la defensa de València y de los vecinos de València. Ninguna otra cosa
más. Debe tener claro que donde no se garantiza la seguridad ciudadana, prueba de ello son los
datos de delincuencia que tenemos, los vecinos de Orriols, Malvarrosa, Marxalenes y otros
muchos son los vecinos de ahí, sus familias, sus hijos, quienes padecen las consecuencias. Donde
no se respeta la propiedad privada, como es el caso de nuestra ciudad, hay temor a los ,okupas
como manifiestan los vecinos que directamente los sufren, les amenazan y tensionan la
convivencia en las comunidades y en los barrios. Donde no se garantiza el derecho al descanso,
se perturban los ritmos de sueño y la salud mental de los vecinos que lo padecen semana a
semana. Donde se persigue a la hostelería, se genera el efecto rebote del crecimiento del botellón,
que ellos en ningún momento han ocasionado. Donde no se atiende a la población más
vulnerable, ni se presta prioridad, en ellos se acrecienta la bolsa de pobreza y de dependencia de
las administraciones, sus políticas. Donde no se promueve el progreso con ampliación del puerto,
atracción de infraestructuras, búsqueda de fondos europeos, requerimientos de infraestructuras
necesarias y dotaciones al Gobierno de España para que los incluyan en los Presupuestos
Generales del Estado, la ciudad se estanca, se inmoviliza, los negocios se cierran, los autónomos
tienen mayor dificultad para levantar la persiana, el pequeño negocio se arrincona, los mercados
cierran puestos, la venta ambulante reduce los porcentajes, los jóvenes pierden la ilusión y se ven
obligados a irse de nuestra ciudad en búsqueda de un porvenir que aquí ya no encuentra. Donde
no se ejecuta inversión, la que tiene asignada en el presupuesto, se pierde la oportunidad de dotar
a nuestros barrios de las necesidades que los mismos tienen. Donde no se sabe defender nuestras
tradiciones, sentimientos, nuestra lengua con las normas del Puig, que nunca será lengua
catalana, nuestras raíces cristianas, nuestra Virgen de los Desamparados, nuestras Fallas, se
intenta que se pierda subvencionando alternativas separatistas contraprogramadas, como la
Cabalgata de las Reinas Magas, carentes de tradición y de sentido. O se dedica usted a reconocer
y distinguir a dos catalanistas, separatistas e independentistas como la señora Miquel y el señor
Mira. Vox votó en contra desde el minuto uno. Lo llevamos a sus últimas consecuencias, hasta el
último momento. Y Vox fue el único que no les aplaudió. Dejarles claro que Vox no aplaude
traiciones, ni apoya a quienes no creen ni en València ni en España. Donde no se asumen
responsabilidades políticas ni se exigen dimisiones a sus concejales por los robos habidos en la
EMT, Palau, Palacio de Congresos, se pierde la confianza y se exteriorizan sus incapacidades,
alcalde. Donde se impide la libre circulación y la elección de transporte, se impide la movilidad
de sus vecinos. Donde no se es capaz de bajar los impuestos sino de subirlos, como acaba de
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decir su compañera, que nos tendrá que decir si lo acepta o no, o si está de acuerdo o no, esta
administración lo que hace es enriquecerse y gastar en temas superfluos, protocolarios y
políticos, obviando que el dinero es de los vecinos y debe estar antes que nada en el bolsillo de
los vecinos, y más ahora. Donde no se cree en la familia, comunidad estructural de la sociedad,
en la defensa de la vida, en el respaldo a las familias numerosas, se está afianzando la ruindad, el
egoísmo y la pobreza. Desgraciadamente más evidente en nuestra ciudad. Donde no se da
respuesta a la problemática social, se acrecienta la pobreza visiblemente, desgraciadamente, en
una gran avenida de nuestra ciudad, atendida por el Banco de Alimentos, al que no han ofrecido
ni un solo euro de ayuda. Donde no se invierte en educación de calidad, los alumnos de los
colegios municipales sufren año a año carencia de profesorado.

Desde Vox les volvemos a reiterar que no tenemos ninguna confianza en su gestión porque
estamos absolutamente convencidos que no tienen capacidad de gestionar nada y lo demuestran
día a día. La situación con la izquierda, con ustedes, va cada día peor y nos llevan directamente al
abismo. Los valencianos no merecen este desgobierno comunista, socialista y, sí, catalanista.
Otra València mejor es posible, por supuesto, sin todos ustedes. Estamos ante un desgobierno
que antepone el rodillo a la palabra, la alternativa a la propuesta, la justificación a la autocrítica,
la soberbia, la soberbia a la humildad. ¿Sabe lo que le pasa, señor Ribó?, ¿señor alcalde? Que
tiene miedo a todo lo que suene a vida, a familia y a trabajo. ¿Y sabe por qué? Porque esas tres
palabras -vida, familia y trabajo- no destruyen la sociedad, crean unión, arraigo, patria, todo lo
que ustedes odian. Y desde Vox lo defenderemos aunque le incomode a usted y le duela a sus
concejales.

Señor alcalde, aunque la respuesta me la sé, no, le tengo que preguntar por los pocos meses
que le quedan de alcalde: ¿Va a hacer de València una ciudad segura, tranquila, próspera, limpia,
con servicios municipales de calidad? ¿Va a eliminar todos los gastos superfluos, reducir el gasto
político? ¿Va a eliminar las subvenciones nominativas a chiringuitos y a entidades catalanistas?
¿Va a adelgazar la administración? ¿Va a reducir impuestos y tasas o va a hacer caso a la señora
Gómez? ¿Va a aumentar las bonificaciones a las familias numerosas? ¿Va a fomentar el empleo,
fundamentalmente a los jóvenes y a los mayores desempleados? ¿Va a velar por la familia como
unidad fundamental de nuestra sociedad? ¿Va a proteger el patrimonio municipal, nuestras
tradiciones, nuestras fiestas, nuestra lengua? ¿Va a escuchar de verdad a los vecinos? Hoy los ha
tenido aquí. ¿Va a agilizar los servicios sociales? ¿Va a hacer que el Ayuntamiento esté al
servicio de los ciudadanos y que vengan con o sin cita previa? ¿Va a simplificar la burocracia y
agilizar la concesión de las licencias de obras y actividades?

València es hoy una ciudad abandonada y con un alcalde desaparecido. Lo que le pasa a
València es que la solución está en manos del problema. Tenemos un alcalde para el que ser
alcalde es un  guapo, lo dijo usted directamente, no un honor. Pero se vuelve a presentar,embolao
estafando y mintiendo a los valencianos. Para usted todo vale. Todo vale por la poltrona. Todo
vale por el sillón. Esperemos que sea el último debate. Y desde Vox, desde luego, hemos
trabajado. Hemos realizado una oposición seria, firme, contundente, para que así sea. Y si
tenemos la confianza de los valencianos, así será, téngalo por seguro."

Sr. Giner (Cs)

"Buenas tardes.
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Señora Gómez, la verdad es que me ha sorprendido por dos motivos su intervención. Mire,
la primera. Yo le he escuchado, no sé ustedes, hablar y decir que ella es la gran defensora de los
barrios y que va a hacer una política por los barrios y la València de los barrios, y que sin los
barrios. Usted, su corazón está en los barrios. Bueno, vale, dígame entonces por qué ha quitado
hoy con su firma -porque esta es su firma, ¿verdad?- en la Junta de Gobierno de esta mañana
-¿no lo ve? ahora se lo doy- 1.148.000 euros ha dado de baja que iban destinados a inversiones de
urbanización en barrios. Explíquemelo. Lo ha firmado usted. Mire, si quiere, se lo voy a dar.

Mire, me sorprende también, señora Gómez, me sorprende mucho, señora Gómez, que
usted quiera enfrentar a la València -dice usted- que trabaja con la València que hereda, como si
el que hereda no trabajase o como si el que trabajase no heredase. La verdad es que no sé lo que
usted está intentándonos decir con todo esto. Pero yo le digo que hay mucha gente que hereda el
principal problema que tiene precisamente cuando hereda porque es un simple trabajador es que
no tiene la liquidez para pagar el impuesto de plusvalía y tiene que vender patrimonio para pagar
el impuesto de plusvalía. Es que si usted me dice vamos a buscar los fondos buitres y vamos a
intentar poner esa oferta en el mercado, yo me callaría. Pero que usted venga aquí en el plan más
radical que he escuchado yo en estos siete años diciendo la València que hereda, la València que
trabaja. Madre mía, el señor Ribó se me queda . Bueno, aquí parece que la comunista sealight
usted. O es que a lo mejor lo es, no lo sé. Pero sinceramente se lo digo, me parece muy peligroso
este tipo de planteamientos.

Yo le ofrezco, al contrario, que solucionemos el problema de la vivienda con consenso,
con diálogo y, sobre todo, con gestión. Porque me obliga a recordarle que el Plan Cabanyal que
llegó usted aquí diciendo que lo iba a solucionar y que era su gran bandera estrella, siete años y
aún no está solucionado. Ochenta observaciones le hizo la Dirección General de Cultura el otro
día. Se va a llevar de exposición pública creo que el próximo lunes, espero que se pueda llevar.
En fin, ya me dirá usted el PAI del Grau.

Y por supuesto, la Ciudad Fallera. Usted se comprometió aquí con nosotros a remodelar, a
recuperar la Ciudad Fallera. El otro día otro gran titular: ‘Mi gran preocupación es la Ciudad
Fallera y los barrios periféricos de la ciudad de València’. Díganos qué ha hecho en la Ciudad
Fallera, díganoslo. Y a lo mejor es que hace cosas que nadie ve más que usted y a lo mejor le
tenemos que explicar que está usted viendo visiones, porque todos los titulares que la señora
Gómez y el Partido Socialista de la ciudad de València saca, yo desde luego no los encuentro
absolutamente por ningún sitio.

Un dato, y yo creo que con esto ya es todo evidente, la Delegación de Vivienda, que antes
decía en la intervención que no ha hecho absolutamente nada, me equivoco, me he equivocado,
voy a corregir, ha ejecutado el 4,52 % de su presupuesto. Me he equivocado. No era nada. Ha
sido el 4,52 % del presupuesto. Fíjese usted a qué niveles y qué preocupación tienen ustedes por
la vivienda.

Señor Ribó. Mire, vamos a ver. El tema de la vivienda es un problema y gordo. Es un
problema y gordo y ahora hay alquiler y no hay propiedad porque la movilidad se ha instalado en
la vida de las personas, y a medida que más jóvenes, más movilidad. Antes uno vivía en diez
kilómetros cuadrados y no se movía de ese escenario, y hoy nuestros hijos están aquí, estudian
allá, vienen aquí, hay movimiento. Y por lo tanto, la gente es más difícil que compre porque no le
prima tanto la estabilidad, sino que no sabe dónde va a estar trabajando en otros años. Por eso el
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compromiso muchas veces es de alquiler y ese es el principal motivo. ¿Qué problema tenemos?
Muy fácil. Si nuestros jóvenes se tienen que ir fuera, al área metropolitana, a vivir, porque aquí
es caro, porque aquí no hay oferta, ¿qué va a suceder? Pues que tenemos unos valencianos que se
están yendo fuera de lo que es la ciudad de València. Y me dirá usted cómo podemos dar ese
servicio de capitalidad al área metropolitana. Porque en definitiva van a ser ciudadanos que son
valencianos pero que no están en València no porque no quieran, sino porque no pueden. Y no
pueden por falta de gestión.

Y viene el empobrecimiento de la población, como estaba diciendo. Es que hoy trabajar es
verdad que se trabaja, pero es que hoy trabajar no es suficiente para llegar a final de mes. Yo
conozco mucha gente que está trabajando y que está viviendo precariamente. ¿Es que no se da
usted cuenta de cómo está el coste de la vida? No le he dicho antes que con un sueldo de 1.200, si
la vivienda te cuesta 800 se te va el 70 % en alquiler. Luego vete a Mercadona. Luego… Oiga, es
imposible vivir el problema. El trabajo ya es una condición necesaria, pero no es suficiente. ¿Por
qué? Porque la economía que está creando usted -y eso se lo tengo que decir, no lo tenía previsto
pero es la verdad- es una economía , clarísimamente. La oferta que se está haciendolow cost
turística y de hostelería fundamentalmente es . Y eso lleva unos sueldos enlow cost low cost 
muchos casos en esta ciudad de València.

Le voy a dar un dato porque es que no lo conoce. Mire lo que han dedicado Compromís a
lo que es la política social. Cuando se inició el presupuesto se aprobó 56,9 millones, de
1.000.000.000, esto es un 5,64 %. Y me dijeron cuando iban a aprobar el presupuesto: ‘No, es
que haremos modificaciones de crédito y esto va a ir a más’. Vale, es verdad. Hicieron
modificaciones de crédito y al final la parte presupuestaria, la parte social, son 67,2 millones de
euros. Pero ojo, ojo. Es que el presupuesto no son 1.000, el presupuesto son 1.267 millones. Esto
significa que el porcentaje ya no es el 5,64, es el 5,31. Es que usted ha bajado, ha rebajado la
parte que se le da s la política social. Es que usted venía aquí a salvar personas. No hay vivienda,
no hay sueldos dignos y no hay política social como tienen otras ciudades de España. Y usted lo
sabe.

Me queda un minuto. Usted ha hablado de los silencios. Bien. A mí me ha extrañado
sinceramente que usted y la señora Gómez no haya hablado de la gigafactoría de Sagunto, porque
esto nos tiene que afectar. Me extraña que usted no haya querido abordar ese tema. Yo le voy a
decir una cosa: tiene todo nuestro apoyo. Usted y la señora Gómez en, por favor, que esa
gigafactoría se quede en Sagunto, porque eso puede repercutir muy positivamente. Ahora, ya le
digo, y se lo digo a la señora Gómez, si esta es la vendetta de Sánchez con Puig, porque Puig ha
hecho lo que ha dado la gana en los presupuestos y Sánchez se está vengando, por favor, no. Por
favor, señora Gómez, a ver si tiene usted el liderazgo que necesita esta ciudad para plantarse ante
Puig y Sánchez, y que dejen sus riñas aparte y que se preocupen de València. A ver si por una
vez por todas está usted al nivel que merece esta ciudad, señora Gómez. Pero que sepa que tiene
el apoyo del grupo liberal en esta cruzada, que nos parece importantísimo.

Bien, señor Ribó, me ha hecho mucha gracia cuando usted ha presumido del Palau,
sinceramente se lo digo. Porque yo no he visto el Palau desde hace años y me parece que sacar
pecho del Palau me ha parecido algo irrisorio. Pero en fin, allá usted con esa València, y señora
Gómez, que ustedes imaginan. El resto de los mortales estamos clarísimamente equivocados.
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Pero acabo con esto. Mire, al final la realidad es muy tozuda y sepa que aquí ha tenido un
grupo que continuamente le ha dado el apoyo en las cuestiones de estado municipal. Esto se lo he
podido demostrar continuamente en lo que usted ha dicho, en los presupuestos, en muchas
partidas que hemos apoyado, al margen de lo que haya hecho el resto de la oposición, porque
creemos en el consenso y en el diálogo. Y ahí nos han tenido. Y sí que le voy a decir una cosa,
señor Ribó y señora Gómez, si es verdad que van a por el cheque escolar, que sea ya este año.
Que sea universal y gratuito el cheque escolar de 0 a 2 años. Esta es la petición que le hace este
grupo porque usted lo ha nombrado. No aumente el presupuesto sino que tenga acceso universal,
señora Gómez. Estamos en unos tiempos necesarios para que las familias se sientan apoyadas.
Ahí nos tendrá. Le agradecemos el apoyo que nos ha dado, pero le pedimos que no sea un simple
aumento presupuestario, sino que sea, señora Ibáñez, un aumento universal y gratuito de cheque
escolar.  Lógicamente nos[La presidència li comunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció] 
tendrán con ustedes."

__________

Es reincorpora a la sessió el Sr. Pardo.

__________

Sra. Gómez (PSPV)

"Gracias.

Bueno, pues en primer lugar, señora Catalá, no se disculpe por mí por salirme a escuchar
una persona que ahora mismo está investigada e imputada por incitar al odio. ¿Sabe por qué?
Porque en política también hay que poner límites. En la vida hay que poner límites, sinceramente.
Así que por mí no se disculpe. Porque aquí el odio, la exclusión y el fascismo no caben,
sinceramente. Y lo digo así de claro. Una persona que está investigada ante los tribunales por
incitar al odio, por incitar a la violencia en una manifestación legal y autorizada, por cierto, por
un gobierno suya, del Partido Popular, sinceramente, no merece al menos en mi caso ni escucha
política. Porque no representa a la verdadera València.

Y yo, además, me gustaría enlazarla con una cuestión que me ha llamado muchísimo la
atención. Y es que de los tres portavoces de la derecha, no he escuchado a ninguno condenar las
declaraciones del, por ejemplo, ya ex comisario de la Unidad Centro de València. Ese policía
nacional donde me gustaría saber si el señor González estaba escuchando y aplaudiendo su
intervención el otro día. Un policía que practica la política de bulos que ustedes saben bien y que
practican bien cuando pretenden generar alarmismo. Pero, ¿saben lo peor? Que generan
alarmismo señalando a las familias más vulnerables, a las personas más vulnerables que tiene
esta ciudad, diciendo que son las personas migrantes que vienen aquí que son las delincuentes de
nuestra ciudad de València. Que las mujeres víctimas de violencia de género son unas
desalmadas y unas aprovechadas. ¿Esa es su modelo de Policía? ¿Ese es el modelo de seguridad
pública que propone la derecha? De Vox ya lo sabemos, tenía la pancarta detrás. Lo que me
preocupa es saber si es el modelo que propone el Partido Popular y Ciudadanos porque no les ha
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escuchado condenarlo, no les he escuchado decir con rotundidad que esa política de bulos que
defiende la derecha en esta ciudad no es la suya. Y a mí eso, sinceramente, me preocupa
especialmente.

Miren, señor Giner, con la misma confianza que usted a mí me ha llamado comunista me
va a permitir que yo tenga la misma confianza con usted para decirle que cuando hable de la
València que hereda es si lo hace en defensa propia. Porque efectivamente hay una València de
la que, oye, ¡qué suerte!, tiene la oportunidad de heredar un patrimonio. Y nosotros que nos
alegramos por ellos y por ellas. ¡Qué suerte! Qué bien poder tener un patrimonio familiar, un
colchón con el que, por lo tanto, poder tener la oportunidad de progresar un poco más fácil frente
a todas esas personas que solo tienen su trabajo, su esfuerzo, su formación y su capacidad para
salir hacia adelante. Y me van a perdonar, pero entre quien lo tiene un poquito más fácil porque
tiene la suerte de heredar un patrimonio y quien tiene que trabajar para poder avanzar y para
poder progresar, permítanme que les diga que si vamos a hablar de rebajas fiscales que lo haga
quien hereda y no quien trabaja. Claro que la València que hereda también trabaja. Pero lo que
estamos hablando es de subir los impuestos al patrimonio, de eso estamos hablando.

Y oiga, usted ha hecho aquí un buen discurso sobre el tema de la vivienda. Se ha preparado
los datos, se los ha estudiado bien. Yo estaba expectante con la propuesta, con la solución. Estaba
escuchando sinceramente con atención, porque usted se ha preparado un buen contexto, un buen
informe. Ahora se me ha caído, si me lo permite, se me ha caído casi la oreja al suelo cuando he
escuchado que la gran propuesta es habilitar un bajo comercial como vivienda. ¡Bravo! Ya no va
a haber problemas en esta ciudad con la vivienda porque ahora los bajos comerciales van a poder
ser viviendas. Anda que, señor Giner. Sinceramente, que propuesta más simple. Sinceramente,
qué propuesta más simple. Porque la cuestión no va de eso. La cuestión no va de eso. La cuestión
va de por qué en varios como Fuensanta hay fondos de inversión y fondos buitres que están
amenazando y coaccionando a familias para conprarles las viviendas. El tema va de por qué en
esta ciudad hay grandes propietarios que acumulan y acumulan patrimonio y vivienda, y luego no
las sacan al mercado. El tema va de por qué hay personas que tienen o sociedades o fondos que
compran vivienda para revenderla a los seis, cuatro o un mes. Ese es el problema de la vivienda
en nuestra ciudad. Perdone, y eso no se soluciona haciendo infravivienda. O al menos no lo
vemos así desde el Partido Socialista. Creemos que este tema, sinceramente, es un poquito más
serio. Tan serio es que nosotros, claro que sí, desde AUMSA hemos impulsado 400 viviendas.
Pero oiga, no seamos infantiles, que las viviendas no salen de un día para otro. Es que se están
construyendo. O por ejemplo, el Gobierno de España, su promoción de vivienda pública más
importante eso en nuestra ciudad, en el Cuartel de Ingenieros.

Y bien, a la portavoz del Partido Popular le quiero decir que me ha llamado especialmente
la atención, oiga, que haya empezado su discurso, yo entendía que hoy era una oportunidad para
usted, pero que casi de lo primero que haya nombrados sea el puente de las Flores. O sea, que
cada uno deja clara cuáles son sus prioridades, ¿no?, al frente del Ayuntamiento. Al igual que, de
verdad, me ha sorprendido especialmente que haya hablado de los contratos que se hacen
indefinidos, como si le molestara. Hombre, es que hay una ley que obliga. Hombre, es que
precisamente iba de eso. Es que ustedes hicieron una reforma laboral que llevó a mucha gente al
desempleo. Nosotros hemos hecho una reforma laboral que efectivamente ha convertido sus
contratos indefinidos.
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Pero permítame que le haga otra consideración que me ha llamado muchísimo la atención:
el tema fiscal. Porque usted ha dicho abiertamente que propone, y ahí está el gancho, una reforma
fiscal que permita ahorrarse 100 euros a la avenida del Cid y 400 al Cabanyal. Yo he sacado mis
cálculos y en la avenida del Cid me salían 38 euros. Pero bueno, bien. Voy a aceptarle sus 100
euros, por rigurosidad. Lo que usted no ha contado es que quien tiene un buen piso en Cirilo
Amorós de 1.200 euros de IBI se va a ahorrar casi 300; 38 o 100, según cómo lo contemos, frente
a 300. Pero lo que a mí me parece aún más ejemplificante es que usted ha propuesto que
hagamos una reforma del IBI que, oye, que a un bajo, a un comercio del Cabanyal se pueden
ahorrar 400 euros. Lo que ha omitido deliberadamente es que esa reforma que también propone
del 30 % para el IBI especial va a ahorrar ni más ni menos que 76.000 euros a Bankia, 44.000
euros a Guadalmedina, otros 76 de otro edificio que tiene, y 5.000 euros, por ejemplo, a otros
fondos como pueden ser Properties o la Sareb. Oiga, no nos time. Sinceramente. No nos time o
no lo vista de forma tan descarada de quien más tiene. No intente dar unas migajas a la clase
trabajadora, a las familias trabajadoras de esta ciudad a costa de omitir y de engañarnos y de
ocultar que estamos hablando de que una empresa como Guadalmedina se pueda ahorrar más de
100.000 euros. Yo, de verdad, creo que si algo ha demostrado los días que estamos viviendo es
que las bajadas de impuestos a quien más tiene no gustan ni a la clase conservadora de nuestro
país. Así que a los señores de la derecha les digo que [La presidència li comunica que ha esgotat

si no quieren que se les ponga, y especialmente a la portavoz delel seu torn d’intervenció] 
Partido Popular, cara de Liz Truss cambien de discurso."

Sra. Catalá (PP)

"Muchísimas gracias.

Escuchaba a uno de los portavoces que había intervenido antes aquello de: Companys, esta
. Y ese es el problema. Es como el subconsciente que a unoés la nostra ciutat, la nostra València

le sale. Es que València no es suya y ustedes esto no lo han entendido. Ni València es suya, ni
todos los vecinos de València tienen que pensar como usted y ni como ustedes, ni tienen que
tragar con sus imposiciones. Y esa es una cuestión que yo a mí me gustaría dejar aquí claro.
València no es suya, València es de los valencianos. De todos los ciudadanos, todos. Porque
todos son trabajadores. Porque aquí no hay patentes ni exclusivas en clases trabajadoras, ni en
personas de barrios. Todos los ciudadanos son trabajadores y de barrio. No hay ni exclusivas, ni
propiedades. Toda la ciudad y todo su futuro es de sus ciudadanos. Y esto es así.

Miren, el señor Ribó me decía: ‘Me ha llamado la atención sus silencios’. Hombre, claro.
Teniendo en cuenta que usted tiene tiempo ilimitado y yo no, o sea, usted entenderá que yo no
pueda hacer uso del tiempo como usted y tenga que seleccionar en 15 y 8 mi intervención. En
cualquier caso, a usted, que sí tiene tiempo ilimitado, también le he detectado algunos silencios.
Por tanto, se los voy a recordar. Respecto a mis silencios o a mi intervención, el que tiene que
tener cara de Liz Truss es el señor Puig el lunes que viene que va a bajar los impuestos. O igual
tiene cara de Liz Truss el alcalde de Granada, que los ha bajado hoy mismo. O ayer el alcalde de
Zaragoza. Es decir, yo sinceramente, me confirmo. La ciudad necesita bajar los impuestos. No
podemos ser la única gran ciudad de España que no baje los impuestos con la inflación
desbocada, con la cesta de la compra inasumible, con los gastos energéticos por las nubes y con
las dificultades que tienen todas las familias. Todas las familias trabajadoras. Claro, no podemos
seguir así. Y me confirmo. València tiene que bajar impuestos y yo quiero bajar los impuestos en
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València. Miren, cuando hablan ustedes de que en 15 días ustedes no hablarían de impuestos,
entiendo que no lo van a hacer por este fin de semana en el que sus partidos van a negociar la
bajada de impuestos del lunes. Porque efectivamente, ustedes han acabado dándole la razón al
Partido Popular y bajan los impuestos el lunes a nivel autonómico. Y la pregunta es: ¿Por qué no
a nivel municipal? ¿Por qué?

Miren, hablaban ustedes de muchísimas cosas. El alcalde hablaba del informe de la OCU.
El informe de la OCU de septiembre del 2021 dice que el precio medio en Madrid del IBI
alcanza los 365 euros, de una vivienda de valor catastral de 80.000. En València la media es de
578 euros. Y eso lo dice la OCU. La OCU a la que usted ha hecho referencia, señor alcalde. Ha
hecho referencia también a otros informes. Yo también le voy a sacar informes. Lea usted el
informe del profesor Rafael Castelló Cogollos, que es de la Universidad de València. No sé si lo
conoce. Departamento de Sociología y Antropología Social. Este informe establece que hay un
riesgo de pobreza para la clase media que ha incrementado en un 33,8 % y son datos abril del
2022. Léanse ustedes este problema porque la clase media con ustedes está sufriendo
excesivamente. Y ya ni hablamos, ni hablamos de la mitad de los valencianos que no llegan a
final de mes. O del riesgo de exclusión social. O del riesgo de pobreza severa, que se ha
incrementado con el gobierno de izquierdas en la Generalitat y en el Ayuntamiento de València.
Por tanto, no vengamos con la demagogia barata esa de que ustedes quieren a los ricos y nosotros
los pobres, que ustedes a los pobres los hace más pobres y a la clase media también la hacen más
pobre. Y a los ricos los hacen más ricos, porque esa es la dinámica de la izquierda de toda la
vida. Y ustedes son la izquierda de toda la vida. Sí, sí, la izquierda de toda la vida.

Hablaban ustedes de la vivienda. Hombre, admiro a Viena. La diferencia entre Viena y
nosotros que Viena tiene doscientas cincuenta mil viviendas públicas y usted, señor Ribó,
catorce. Es una diferencia importante. Es un pequeño matiz. Doscientas cincuenta mil viviendas
públicas frente a catorce, no está mal. Mire, no es creíble el planteamiento que ustedes hacen.
Los anuncios que ustedes hacen no son creíbles. Han hecho catorce viviendas públicas en ocho
años. ¿Qué quiere que la gente se crea? No se cree nada de lo que ustedes dicen. ¿Ochocientas
viviendas?, ¿Seiscientas viviendas? ¿Y por qué no tres mil quinientas? Si han hecho catorce en
ocho años. No es creíble. Lo que hay que hacer para fomentar la vivienda protegida en València
es desbloquear Benimaclet, desbloquear el Grau, que lo tienen ustedes bloqueadito durante ocho
años, que no se ponen ni de acuerdo en cómo desarrollar los principales proyectos urbanísticos
que tiene de futuro esta ciudad. Y lo tienen bloqueado. Y ahí está la vivienda protegida. Pero no,
bloqueadito.

Y estamos muy orgullosos de la EMT, el agujero negro de la ciudad, con una estafa de 4
millones de euros y que no ha recuperado el 1,3 millones de pasajeros que teníamos en el año
2019. Gran orgullo para esta ciudad.

Y ahora voy a pasar a lo que decía usted o lo que yo he detectado en sus silencios. Un
silencio muy revelador sobre la gente que duerme en la calle. ¿Le preocupa?, ¿no le preocupa?
¿Le parece que setecientas cincuenta personas duerman en la calle en València no es un fracaso
de sus gobiernos de izquierdas? Los pobres, más pobres. Setecientas cincuenta personas duermen
en la calle. Un silencio arrebatador sobre la reivindicación de los Presupuestos Generales del
Estado. No me ha dicho usted nada. ¿Piensa usted pactar con nosotros enmiendas? ¿Piensa
reivindicar mejores inversiones para esta ciudad? ¿Qué le parece a usted que tengamos la mitad
de inversión que Cercanías de Barcelona? ¿Qué le parece a usted que se nos anclen los grandes
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proyectos?, ¿que pongan solo nueve millones de euros para alcanzar el acceso? ¿Qué le parece a
usted? A este ritmo, ni la Sagrada Familia el canal de acceso. ¿Qué le parece a usted? ¿Va usted a
reivindicarlo? Otro gran silencio, ¿le va a pedir algo a Ximo Puig? La caída de la inversión de la
Generalitat en esta ciudad ha sido un 75 % respecto de cuando gobernaba el Partido Popular y yo
no le he visto nunca a usted reivindicar nada al señor Puig. Y sigo no viéndolo reivindicarle nada.
Ni hoy, ni mañana, ni pasado. Sumiso y callado frente a la Generalitat y frente al Gobierno del
Estado. Ni pide, pero además ni pedalea por València. Mire, hablaba el señor Grisolía de que
cuando uno no pedalea se cae de la bici. Usted pedalear pedalea en València, a veces de forma
irregular. Pero por València no pedalea usted nada, señor Ribó, pero nada. Pedalea en València,
sí. Encima de la acera de vez en cuando. Pero pedalear por València que es otra cosa usted no
pedalea en la vida, porque ni reivindica lo que necesita esta ciudad en los Presupuestos General
del Estado, ni reivindica a Ximo Puig lo que necesita esta ciudad. Ha bajado los brazos.

Y además dice: ‘No ha hablado usted del pago a proveedores y tampoco habla de usted de
las ayudas y la evolución de la deuda’. No, yo pensaba que usted lo había cogido cuando yo he
dicho que no ha pagado el material escolar, las ayudas en material escolar del año pasado. ¿Me
habla usted del pago a proveedores? Pague las ayudas del material escolar del año pasado. Yo
pensaba que lo había cogido. Claro. Y que no iba a hacer usted gala de que es el año 2016 ha
dejado de ejecutar ochocientos millones de euros en inversiones y que por eso ha bajado la
deuda, por una ley del Partido Popular. Pensaba que de eso no iba a sacar pecho.

Mire, frente a esas situaciones no, yo no creo en su València. Yo creo que esa València no
es suya, València es de los ciudadanos. Y esta València necesita bajar los impuestos. Y yo quiero
bajar los impuestos. Y quiero reivindicar al Estado lo que necesita esta ciudad. Y quiero
reivindicar a la Generalitat lo que necesita esta ciudad. Y quiero recuperar sus motores
económicos. No me rindo y no pierdo la Feria de València y no pierdo la Marina porque no hago
nada, como le ha pasado a usted que ha perdido la dirección de la Feria de València y de la
Marina. No hay ningún alcalde de gran ciudad en este país que ya perdido dos de sus grandes
motores económicos y usted lo ha perdido. No es que hayan condonado la deuda, es que se han
quedado con el piso, señor Ribó. En la Feria de València y en la Marina.  [La presidència li
comunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció]

Mire, no. València necesita que se pelee y usted deja de pelear hace muchos años. Y de
pedalear ya ni le cuento.

Gracias."

Sr. Galiana (Compromís)

"Bon dia de nou.

Senyora Catalá, comprensió lectora quan parle de ‘nostra València’. Un poquet de
comprensió lectora que vosté ha sigut consellera de Cultura.

Mire, deia també Joan Fuster que forma part d'una bona educació saber en quines ocasions
cal ser maleducat. No es disculpe davant del meu grup per haver-nos eixit per a no escoltar este
senyor. Deia el senyor de Vox que esta ciutat és una ciutat insegura. Sap el que ho fa insegura?
El seu discurs de l'odi. Sap per què m’he n’isc? Li vaig a ficar un exemple personal perquè crec
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que ens tenim una estima personal, segurament no professional. Este senyor i els seus acòlits, els
acòlist de Vox, d'España 2000, s'han clavat amb el meu home, s’han clavat amb la meua boda,
amb el meu matrimoni, tuits personals del senyor Gosálbez. S'han clavat fins i tot en l'adopció
del meu fill. Pensa vosté que em vaig a quedar jo a escoltar res? I jo li dic, si jo que sóc regidor
de l'Ajuntament de València he tingut por pel meu fill, per la meua família, què no sentirà la gent
del col·lectiu LGTBI que no té una posició privilegiada com la meua? Perquè ha parlat del senyor
de Vox de .  dels seus, no de la restavida, familia y trabajo De la vida, de la familia y de trabajo
de les persones. O siga, que no demane disculpes que no fa falta. Per cert, senyor Gosálbez, se li
ompli la boca parlant tant de València, del patrimoni, de la cultura i és incapaç d’amollar una
paraula en valencià en quatre anys quasi que portem, ni una paraula en valencià. Però bé.

Senyor Giner, tenim 55.000 vivendes buides. Tenim més okupes també. Tenim un
problema d'ocupació, tenim un problema de vivenda. I mire, sobre els silencis. També que per als
dos. Els silencis de què ha parlat la senyora Catalá, sobre la gent sense sostre: ‘La tasa de
valencianos que vive en la ciudad cae en picado. La cifra de personas sin hogar en la

’. En laComunidad Valenciana cae a la mitad y es con mucha diferencia la más baja de España
Comunitat. Però és que vosté va ser consellera, vosté va ser consellera. O siga, que quan vosté
era consellera n’hi ha moltíssima més gent sense sostre, moltíssima més gent sense tindre
possibilitat. I sobre persones majors, senyor Giner, el Pla Convivint invertirà prop de 56 milions
d'euros a València i crearà 500 places per als col·lectius més vulnerables als centres públics de la
ciutat.

I vosté, senyora Catalá, que parla de l’alcalde, , de... Jo, m'agradariadel alcalde ausente
saber quina senyora Catalá tenim hui ací. Si tenim la consellera, l'ex alcaldessa de Torrent, la
portaveu de les Corts, la Catalá que es deu al Partit Popular de Madrid, si és la portaveu en
l'Ajuntament. Perquè vosté diu que no s'han posicionat al costat dels rics, que nosaltres fem més
pobres als pobres. Però si vostés voten continuamente en contra, el seu partit vota contínuament
en contra de qualsevol pujada de salari mínim, de la renda vital. I com ha dit l’alcalde, mire vosté
els diaris de Regne Unit. I jo dic, pel que li preguntava, quan vosté per exemple era consellera
d'Educació, la Generalitat Valenciana hagué de tornar part d'un préstec del Banc Europeu
d'Inversions que li havia concedit per desenvolupar el Pla Crea Escola per ajornaments i la no
construcció d'escoles perquè no eren molt eficients? Els van tornar, supose. Les seues decisions,
perquè vosté es presenta a l'Alcaldia de la ciutat de València, provocaren la Primavera
Valenciana perquè als instituts públics no tenien ni calefacció. Com pot una política deixar sense
els recursos mínims a xiquetes i xiquets? Fent més pobres als qui menys tenen. Però el pitjor és
que després de la crisi de la Primavera Valenciana qui va eixir a donar explicacions va ser el
ministre quan les competències estan delegades, evidentment. Però no sé si serà la Catalá que va
ser alcaldessa de Torrent, que va triplicar el deute. Va triplicar el deute. Si mentisc m’ho diu. Va
triplicar el deute o no? Va doblar l'atur. Va privatitzar l'auditori municipal. Va tindre dos
comissaris de la Policia Local. Va portar un secretari d'Administració General per arraconar i 

 el secretari del ple, en qui no confiava. Una joia. puentear [La presidència demana que es
respecte l’ús de la paraula]

I després, vostés sempre parlant dels catalans, de Barcelona, de la barcelonització. Quina
obsessió tenen vostés sempre parlant dels catalans. És que nosaltres no hem parlat en set anys
dels catalans, de Catalunya, de Barcelona. No hem parlem mai. Parlen vostés d’on governen?
Parlen a Madrid? Dels milers de morts de les residències durant la pandèmia quan el
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comandament únic el tenia Ayuso? Parlen vostés que per exemple quan este estiu es cremaven
mitja Espanya, morien bombers, es rebentaven tots els rècords de temperatura, s'aixecaven els
rius a Europa, es buidaven els pantans, apareixien els rebentons tèrmics matant la gent, una
pedregada va matar a una xiqueta... I vostés parlaven de l'important era tindre aigua per a regar
un camp de golf. O Vox, que recomanava front a l’onada de calor ficar-se dins d'un centre
comercial o una església. Eixes són les alternatives que tenim en esta ciutat. I hui, mira, tenia una
quiniela. M’han fallat. Els ha faltat parlar d’ETA. És l'únic que els ha faltat. L'únic que els ha
faltat. La resta ho ha tocat tot.

Senyores i senyors, ho he dit en la meua primera intervenció. Ens agrada la nostra
València. Sí, és nostra. I seua. És de totes i de tots. Sí, també li donaré un trosset. Vosté té moltes
valències per ahí. Gaudim de la València, companys i companyes de Compromís, companys i
companyes del Partit Socialista. Continuem en la lluita.

Moltes gràcies."

__________

S’absenta de la sessió el Sr. Giner Corell.

La portaveu del Grup Popular fa entrega a la taula de les propostes del seu grup perquè
consten en l'expedient de la sessió, de conformitat amb l'article 56.4 del ROP.

__________

Sr. Alcalde

"Bé, jo no vull ara contestar ara moltes de les coses que s'han dit. Només fer alguna
referència molt ràpida i treure alguna sèrie de conclusions que em semblen importants. La
primera, jo no he fet cap referència al problema que apareix avui en la factoria de bateries de
Sagunt, mire, perquè jo des d'aquí a València. Si jo fora diputat en les Corts Valencianes doncs
segurament estaria parlant d'çò i presentant una moció perquè crec que és un tema. Home, a
nosaltres ens afecta però prou indirectament. No tinc eixe  i per tant, no puc jopluriempleo
directament parlar d’eixe tema. Repetisc, si fora diputat estaria molt preocupat, o en Madrid o
València o les Corts Valencianes, per a parlar d'açò.

A veure, respecte al tema de baixar impostos. Mire vosté, jo crec que vosté ha fet un
plantejament que a mi em sembla important el tema. Ha plantejat el tema de l'OCU respecte a
Madrid. Mire, és que a Madrid s'ha revisat el cadastre, aquí no. Té molt a veure [La presidència

Mire, en primer lloc li agrairia que no em contestedemana que es respecte l’ús de la paraula] 
perquè jo no li he contestat abans. És una qüestió d'educació i de comportament. Però, en segon
lloc, jo li demane... Mire, el Ministeri d'Hisenda ho deixa molt clar. El pes de cadascú per capita
és molt clar.

I la tercera cosa que li volia comentar, a veure respecte al tema de la Marina. La Marina
està en procés de liquidació i hi ha un acord amb el president de la Generalitat que anirem a una
nova institució, un nou ens entre la Generalitat i nosaltres, en la qual nosaltres tenim una sèrie de
terrenys cedits, la Generalitat ha de tenir la làmina d'aigua perquè nosaltres no tenim possibilitat
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competencial d'accedir a ella, i a partir d'ahí treballarem. I mentrestant, hi ha un procés
d'interinitat en el qual haurem de treballar. No es preocupe vosté. No es preocupe vosté per este
tema. No es preocupe per este tema perquè el resoldrem. És complex. Però mire, hem fet el més
important. Pagar un deute que vostés no havien pagat en el seu moment. Crec que és molt
important eixe tema. És molt important eixe tema. De moment hem pagat els deutes que és molt
important i que no eren dos duros. Eren 380 milions o no sé quan. Ja ho tenim avançat. Ara anem
a avançar, estem en el procés de liquidació i jo li assegure que donarem una solució a la Marina.

Però mire, jo volia per tancar este sisé debat sobre l'estat de la ciutat, en primer lloc, agrair
totes les seues intervencions, totes. Els agraïsc les propostes fetes i també en general el to
utilitzat. En general, això no ho puc agrair en la seua totalitat. Jo crec que este debat és un
símptoma de bona salut democràtica a la qual hem d'aspirar en esta institució i en la nostra ciutat.
Dialogar, contrastar idees, confrontar fins i tot idees. Intentar arribar a acords i consensos jo crec
que és positiu i necessari per la qualitat democràtica. Prenc nota de les aportacions. Jo crec que hi
ha idees que han aparegut aquí que hem de discutir, que hem de plantejar. I a partir d'ahí jo crec
que avancem. Hi han coses que estan fetes i estan parlades en un marc molt determinat. Estem a
uns mesos de les eleccions del 2023. Hi ha gent que ja es creu alcalde o alcaldessa i a partir d'ahí
fa els plantejaments. Molt bé. A mi em sembla molt bé. Però jo crec que el que ens interessa ara
és treballar amb una sèrie de propostes. I si algú es vol automotivar està en el seu dret, em sembla
clar. Ratifique la meva voluntat i la de tot el govern per continuar buscant grans acords en temes
rellevants, tal com ho hem fet en l'acord de reconstrucció, com ho feren en la capitalitat verda,
com es va plantejar en l'estratègia de ciutat inicialment. I jo crec que és un tema que hem de
continuar plantejant, insistisc, a pesar dels conflictes, de la confrontació. Ens ho demana la
ciutadania.

Jo volia destacar algunes idees perquè queden clares del nostre govern. Som una ciutat de
barris i pobles. De tots, per suposat. I el terme  des d'un punt de vista lingüístic té moltesmeu
accepcions. Hi ha accepcions amables i altres accepcions agafades amb no la millor fe. Jo crec
que està clar. Invertim en dignificar i fer més amable la vida dels nostres barris i pobles en
dotacions públiques, en servicis, impulsant el comerç de proximitat, dinamitzant el dia a dia amb
activitats culturals i d'oci, donant oportunitats. I ho fem de la mà dels veïns i veïnes, escoltant-los,
de les entitats i organitzacions cíviques, fomentant el diàleg i la participació ciutadana en la
gestió en la gestió.

Estem consolidant València com una capital mediterrània i europea. I ho dic amb
rotunditat i ho dic amb la garantia de què no ho dic jo només com a alcalde sinó que hi ha molts
documents a Europa i al món que ho diuen. Però tenim una sèrie d'elements clars. Hem estat
Capital de l'Alimentació Sostenible, hem estat Capital Mundial del Disseny, del Turisme, Capital
Verda Europea, en projecte, i Capital de la Innovació, la setmana que ve esperem poder-ho
aconseguir. En definitiva, una ciutat que és un orgull i on gaudim de bona qualitat de vida.
Gaudim de bona qualitat de vida. I encara que ho diguen les institucions internacionals, jo crec
que això t’ho diu qualsevol persona que ve a València. Sense perdre de vista la nostra identitat, el
nostre patrimoni cultural, les nostres festes i les tradicions, i les nostres falles. I la nostra llengua,
per suposat que sí. I per açò la practiquem, l'estimem. Perquè l’estimem la practiquem i em
sembla molt important este tema.

Som una ciutat d'oportunitats que estan creant llocs de treball de qualitat, com ho
demostren les dades. Amb empreses capdavanteres -s'ha mencionat ja- i un sector econòmic local
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potent. I som una ciutat sostenible. Per un motiu, perquè nosaltres a més de pensar en nosaltres
mateixos pensem en els nostres fills, pensem els nostres néts i nétes. Ens sembla important.
Mireu, ens agrade o no, tenim un canvi climàtic que està ahí. Ens agrade o no, estan canviant
moltíssimes coses i ens hem de preparar per a ell. I això li diem sostenibilitat. I això li diem
resiliència front a este canvi climàtic. Però hem d'avançar en drets i enfortir la xarxa de servicis
socials. Les crisis socials que estem travessant, la pandèmia, l'augment de l'IPC, etcètera, ens
obliguen a això. Una ciutat amb un govern municipal que funciona en la gestió econòmica. Sí,
fins i tot els silencis ho diuen. Perquè som eficaços i eficients, i ho demostrem amb xifres
contrastades.

I sobretot som honestos. No tenim que ensenyar cap foto de determinades persones.
València ja ha deixat enrere un passat fosc en què va ser coneguda pel malbaratament, el 

 i les actituds corruptes. Ara som un referent de tot el contrari, de bona gestió delsdespilfarro
diners públics per a benefici de la ciutadania.

Moltes gràcies."

La presidència alça la sessió a les 14:46 hores, de la qual, com a secretari, estenc esta acta
amb el vistiplau de la presidència.


